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Fritidsnämnden

Tid: kl. 18:00-21:00

Plats: Nacka stadshus

Sammanträde 21 april, kl 18 .00. Nacka stadshus,  rum Orminge

Gunilla Grudevall-Steen (L), ordförande
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Kallelse/föredragningslista
21 april 2021

Fritidsnämnden

1. Information till nämnden

2. Mötesinformation

Förslag till beslut
Sammanträde 21 april, kl 18 .00. Nacka stadshus
Ordförande och nämndsekreterare deltar i stadshuset. Övriga delta via Teams
 

3. Sammanträdets öppnande

Förslag till beslut
Upprop
Justering
Anmälan av extra ärenden/ övriga frågor
Anmälan av jäv

4. Översyn av fritidsnämndens samtliga föreningsbidrag (FRN 2020/83)

Förslag till beslut
Fritidsnämndens beslutar om införande av föreslagna riktlinjer för föreningsbidrag i 
enlighet med bilagan ”Fritidsnämndens riktlinjer för föreningsbidrag 2022.

5. Inriktningsbeslut framtida idrottsanläggningar och fritidslokaler på Järlahöjden (FRN 
2021/51)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att i samråd med stadsutvecklingsprocessen för Centrala 
Nacka verka för att tillskapa idrottsanläggningar och fritidslokaler på Järlahöjden i 
enlighet med bilaga.

6. Inriktningsbeslut bollplaner Ramsmora (FRN 2021/52)

Förslag till beslut
1. Fritidsnämnden förordar att kommunen ska anlägga två 11-spelarplaner med 
tillhörande omklädningsrum, föreningsförråd samt parkering på fastigheten 
Ramsmora 1:1 i Boo i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 2021-04-
07.

2. Inriktningen sker med förbehåll att fritidsnämndens rambudget måste omfatta 
tillkommande hyreskostnader från det kalenderår som planerna kan tas i bruk.

7. Ärendet utgår
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8. Svar till Nacka Hockeyklubb (FRN 2021/45)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden godkänner förslag på svar till Nacka Hockeyklubb enligt bilaga 1

9. Medborgarförslag om att Nacka kommun ska göra plats för padel om 
idrottsanläggningar planeras (FRN 2021/34)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget på så sätt att förslaget att anlägga padel 
beaktas vid planering av framtida idrottsanläggningar. Medborgarförslaget är därmed 
besvarat

10. Medborgarförslag - Skatepark i Älta (FRN 2021/7)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att anlägga en yta avsedd för skateboard, kickbikes och 
BMX på Älta IP enligt bild 1 i tjänsteskrivelsen.

11. Medborgarförslag - Park för skatebord, BMX och kickbike i Älta (FRN 2020/84)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att anlägga en yta avsedd för skateboard, kickbikes och 
BMX på Älta IP enligt bild 1 i tjänsteskrivelsen.

12. Medborgarförslag - Skatepark Älta (FRN 2020/46)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att anlägga en yta avsedd för skateboard, kickbikes och 
BMX på Älta IP enligt bild 1 i tjänsteskrivelsen.

13. Medborgarförslag Boulebana och grillplats på Älta IP (FRN 2020/32)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget om att anlägga en boulebana på Älta IP.

Fritidsnämnden avslår medborgarförslaget om att anlägga grillplats på Älta IP då 
utrymmet i området är begränsat och att möjligheten att anlägga grillplats i Älta ses 
över av Natur- och trafiknämnden.

14. Samlingsärende kopplat till Corona, Covid-19 för kultur- och fritidsenheten kopplat 
till Fritidsnämnden (FRN 2020/65)
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Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar informationen.

15. Övriga frågor

16. Redovisning delegationsbeslut och inkomna handlingar (FRN 2021/58)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar till protokollet

17. Politikerinitiativ om utredning av fotbollsplaner (FRN 2021/30)

Förslag till beslut
Fritidsnämnden noterar redovisningen och förklarar politikerinitiativet 
färdigbehandlat.
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TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/83

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Översyn av fritidsnämndens samtliga föreningsbidrag

Förslag till beslut
1. Fritidsnämndens beslutar om införande av föreslagna riktlinjer för 

föreningsbidrag i enlighet med bilagan ”Fritidsnämndens riktlinjer för 
föreningsbidrag 2022.”

Sammanfattning av ärendet
Kultur- och fritidsenheten har genomfört en översyn av fritidsnämndens samtliga 
föreningsbidrag och subventionerade taxor. Föreningsstödet fungerar i många avseenden 
väl men det finns även en hel del utmaningar att hantera. 

Översynen resulterade i ett förslag på delvis nya riktlinjer för föreningsbidrag samt nya 
taxor för de kommunalt finansierade anläggningarna för fritidsverksamhet 
fritidsnämnden hyr ut på timbasis (FRN 2020/133). De nya taxorna infördes från januari 
2021. 

Fritidsnämnden fattade i december 2020 ett inriktningsbeslut avseende förslaget på nya 
riktlinjer för föreningsbidrag. Förslaget skickades sedan ut på remiss till föreningslivet 
under februari 2021. 

Enheten har nu gått igenom inkomna remissvar och några av förslagen har lett till 
mindre justeringar i enhetens förslag. 

Enheten föreslår en bidragsmodell bestående av övergripande/generella riktlinjer som 
gäller samtliga föreningar/organisationer som ansöker om stöd, riktlinjer för 
bidragsberättigade föreningar samt fyra olika bidrag som riktar sig till ideella föreningar 
och ideella organisationer som bedriver idrotts- och fritidsverksamhet riktad till barn och 
ungdomar 7–20 år och personer med funktionsnedsättning, öppen verksamhet och 
folkhälsosatsningar. De bidrag som föreslås är aktivitetsbidrag, investeringsbidrag, 
verksamhetsbidrag och projektbidrag. 

Införande av nya riktlinjer för föreningsbidrag föreslås ske successivt med start i juli 
2021. 

Ärendet
Kultur- och fritidsenheten har genomfört en översyn av fritidsnämndens samtliga 
föreningsbidrag och subventionerade taxor. Slutsatsen är att föreningsstödet i många fall 
fungerar väl men att det även finns en hel del utmaningar att hantera. 

Fritidsnämnden
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Översynen resulterade i ett förslag på delvis nya riktlinjer för föreningsbidrag samt nya 
taxor för de kommunalt finansierade anläggningarna för fritidsverksamhet 
fritidsnämnden hyr ut på timbasis (FRN 2020/133). De nya taxorna infördes från januari 
2021. 
Enheten föreslår en bidragsmodell bestående av övergripande/generella riktlinjer som 
gäller samtliga föreningar/organisationer som ansöker om stöd, riktlinjer för 
bidragsberättigade föreningar samt fyra olika bidrag som riktar sig till ideella föreningar 
och ideella organisationer som bedriver idrotts- och fritidsverksamhet riktad till barn och 
ungdomar 7–20 år och personer med funktionsnedsättning, öppen verksamhet och 
folkhälsosatsningar. De bidrag som föreslås är aktivitetsbidrag, investeringsbidrag, 
verksamhetsbidrag och projektbidrag. 

För mer utförlig information om hur översynen har gått till, kartläggning, 
konsekvensanalys och vilka resonemang som har förts hänvisas till slutrapporten (bilaga 
3). 

Resultat av remissrunda
Fritidsnämnden fattade i december 2020 ett inriktningsbeslut avseende förslaget på nya 
riktlinjer för föreningsbidrag. Nämnden beslutade även om att förslaget skulle skickas ut 
på remiss till föreningslivet. Föreningarna fick ungefär en månad på sig att svara på 
remissen som skickades ut under februari 2021. Remissen skickades ut till cirka 150 
organisationer som antingen är bidragsgodkända, har sökt bidrag eller hyrt 
lokaler/anläggningar hos fritidsnämnden. Remissen skickades även till RF/SISU 
Stockholm. 12 föreningar samt RF/SISU Stockholm inkom med svar på remissen. 

Enheten har gått igenom inkomna remissvar. De flesta föreningar är positiva till de 
föreslagna riktlinjerna i förslaget men det finns även en del kritik och konstruktiva 
förbättringsförslag. Några av förslagen i remissvaren har lett till tillägg, mindre 
justeringar eller förtydliganden i enhetens förslag. Nedan följer ett urplock av inkomna 
remissvar samt enhetens resonemang. Samtliga remissvar finns att läsa i bilaga 2. 
Enheten avser återkoppla till samtliga föreningar som har inkommit med remissvar. 

Avseende kartläggningen och konsekvensanalysen i översynen har dels en 
gymnastikförening samt en cheerleadingförening varit kritiska till att 
gymnastik/cheerleading inte är med i beräkningarna. 
De data som har varit mest utmanande är de som avser uträkningen av 
taxesubventionerna. I ett par fall har föreningar och hela föreningskategorier plockats 
bort på grund av ofullständiga data och svårigheter med beräkningar. Då enheten avser 
vidareutveckla arbetet med kartläggningen framöver och med mindre tidspress är 
förhoppningen att samtliga föreningar ska inkluderas. 

Även en ridklubb är kritisk till den bild av stödet till ridsporten som redovisas i 
kartläggning och konsekvensanalys. Bakgrunden till kritiken är att föreningarna 
kategoriserades efter verksamhet i kartläggningen av det befintliga föreningsstödet och i 
beräkningarna av konsekvenserna av det föreslagna stödet. Detta gjordes för att 
möjliggöra jämförelser mellan olika idrotter med olika förutsättningar och egenskaper. 
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Den hyra fritidsnämnden betalar för ett ridhus kommer inte ovan nämnd ridklubb till 
gagn, men i kartläggningen och konsekvensanalysen tillfaller kostnaden ridsporten och 
därav ges intrycket att föreningen har ett större kommunalt stöd än i realiteten. 

Två föreningar anser att även äldre personer, till exempel pensionärer, bör omfattas av 
fritidsnämndens bidragsgivning. Enheten ser positiva effekter av verksamhet där yngre 
och äldre deltagare blandas men i Nacka kommun hanterar normalt sett äldrenämnden 
föreningsbidrag för föreningar som riktar sig till äldre, fritidsnämndens föreningsbidrag 
riktas endast till verksamhet för barn och ungdomar samt personer med 
funktionsnedsättning. Enheten väljer därför att inte behandla förslagen ytterligare. 

Generella riktlinjer (övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer):
En ridklubb lyfter frågan om ålderskrav för rösträtt på årsmöten. Nacka kommun har 
tidigare haft krav på rösträtt från 15 år men då RF föreslår rösträtt från 12 år föreslog 
enheten att krav på rösträtt bör justeras ner till 12 år. Ridsportsförbundet har dock 
rekommendation om rösträtt från 15 år vilket sätter ridklubbarna i en situation där de 
måste välja. Enheten har till följd av detta varit i kontakt med Ridsportsförbundet och de 
har inga krav på att rösträtt inte är tillåtet från 12 år, endast en rekommendation om 
rösträtt från 15 år. Anledningen till att de har en annan rekommendation är att de har 
resonerat att de beslut som krävs för att driva en verksamhet med personal och 
ridanläggning kräver mer förståelse från de som röstar. Ridsportsförbundet har istället 
krav på att föreningarna ska ha ungdomssektioner som i sin tur representeras i styrelsen. 
Enheten anser att kravet om rösträtt från 12 år bör stå kvar. Om föreningar inkommer 
med sakliga och godtagbara skäl kan dock eventuella avvikelser från riktlinjerna bli 
aktuella och de ska i de fall rapporteras till eller beslutas av fritidsnämnden. 

En ridklubb anser även att enhetens förslag om att Barnkonventionen och 
Diskrimineringslagen ska följas för att föreningen ska definieras som bidragsberättigad 
är överflödigt då föreningar ändå förväntas följa svenska lagar. 
Enheten förstår resonemanget men om kommunen ska kunna hålla inne bidrag eller 
vidta andra åtgärder till följd av att föreningen uppenbart och återupprepat bryter mot 
Barnkonventionen eller Diskrimineringslagen bör denna skrivelse ändå finnas med i 
riktlinjerna. Många kommuner och även RF uttrycker i sina bidragsregler att samtliga 
föreningar ska följa Barnkonventionen i sin verksamhet just för att möjliggöra 
konsekvenser. Om föreningen står för och redan lever upp till, eller i undantagsfall 
strävar efter att leva upp till, för dem samtliga relevanta artiklar och bedriver en i övrigt 
sund verksamhet utan diskriminering bör inte detta heller vara ett problem. 

Även frågan om krav på registerutdrag togs upp av en förening. Riksidrottsförbundet 
fattade 2019 beslut om att krav ska ställas på att samtliga personer som arbetar i 
idrottsföreningar och har kontakt med barn under 18 år ska inkomma med registerutdrag. 
Detta krav trädde i kraft den 1 januari 2020. Även Scoutförbundet ställer samma krav 
kring registerutdrag sedan november 2020. Kravet innebär att personer som är aktiva i 
föreningar och har kontinuerlig kontakt med barn, skall uppvisa ett registerutdrag för 
föreningen. Registerutdraget inom föreningar skall alltid uppvisas vid nytillsättningar 
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och rekommendationerna från Polismyndigheten och Riksidrottsförbundet är att göra 
denna kontroll varje år eller åtminstone med viss regelbundenhet på aktiva personer i 
föreningen. Oavsett personliga relationer eller position i förening så skall en kontroll 
genomföras om personen har regelbunden kontakt med barn. Varje förening har själv 
ansvar för att kontrollerna genomförs.
Enheten har inte haft frågan om registerutdrag uppe under översynen men har nu gjort 
bedömningen att kravet kan och bör tillföras de föreslagna riktlinjerna. Syftet med detta 
är självklart att förhindra att personer med en grov brottslig bakgrund eller som har 
begått brott mot barn skall arbeta med barn i en förening. Liknande direktiv och lagar 
finns redan idag när det kommer till arbete inom skola & förskola. Enheten föreslår att 
följande riktlinje tillförs under rubriken Generella riktlinjer: ”Förening/förbund ska med 
viss regelbundenhet begära utdrag av alla från 15 år i dess verksamhet som arbetar med 
eller på annat sätt har direkt och regelbunden kontakt med barn upp till 18 år”.

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar: 
RF/SISU Stockholm samt en av kommunens största föreningar anser att det är olyckligt 
att enheten föreslår ett förtydligande i riktlinjerna avseende hur stor andel av 
medlemmarna som ska vara folkbokförda i kommunen för att föreningen ska vara 
bidragsgodkänd. I dagens riktlinjer står det att föreningen måste ha ”flertalet 
medlemmar boende i kommunen”, i enhetens förslag framgår att ”minst 51 procent av 
föreningens aktiva medlemmar ska vara folkbokförda i Nacka kommun om inte sakliga 
och godtagbara skäl finns för undantag.” Enheten anser att förtydligandet inte innebär 
någon direkt förändring då enhetens tolkning av tidigare skrivelse har varit 51 procent. 
Enheten avser även att, i de fall en förening eller enheten hävdar att det föreligger 
sakliga eller godtagbara skäl för undantag, göra en bedömning om hantering från fall till 
fall och informera nämnden om avvikelsen. Exempel på föreningar i kommunen som 
kan komma att omfattas av särskilda eller godtagbara skäl är handikappföreningar som 
arbetar regionalt samt en större seglingsförening med medlemmar utspridda över hela 
Sverige och i utlandet. 

Flera föreningar uttrycker att de kommer att förlora medlemmar till följd av att de yngsta 
barnen (4-6 år) inte längre är bidragsberättigade. En förening uttrycker även en oro inför 
att privata aktörer/organisationer istället kommer rekrytera de yngsta barnen. 
Det framkommer i inriktningsbeslutet från 2016 att 4–6-åringar inte ska generera bidrag. 
Enheten anser att fokus för yngre barn bör vara att hitta rörelseglädje och träna upp 
koordinationen, detta görs främst genom lek, inte genom att specialisera sig i en idrott, 
det måste inte heller nödvändigtvis ske i en förening. Enligt enhetens förslag bör de 
bidrag som tidigare har fördelats till de yngsta barnen fördelas till äldre barn och 
ungdomar. Syftet är att åstadkomma att ungdomarna idrottar längre genom att ge 
föreningarna ekonomiska incitament att satsa på breddverksamhet, fokusera mer på 
nyrekrytering för äldre barn samt att behålla ungdomarna längre. 
Föreningarna väljer dock fortfarande själva hur de vill fördela bidragen inom föreningen. 
Om en förening vill använda de bidrag som inkommer baserat på de äldre ungdomarnas 
aktiviteter till att finansiera de yngsta barnens aktiviteter är det fortfarande möjligt. Om 
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föreningarna vill ställa om och till exempel utveckla nybörjarverksamhet för äldre barn 
är det även möjligt att erhålla projektbidrag samt konsultativt stöd. 

Aktivitetsbidrag
Överlag är föreningarna positiva till en synkronisering med RFs LOK-stöd. 
Att administrationsbidraget föreslås tas bort har tagits emot med blandade reaktioner. De 
flesta är positiva men en större sektionsförening anser att det kommer leda till mer 
administration då de behöver omfördela aktivitetsbidraget inom föreningen. Att 
föreningen behöver flytta bidragspengar internt mellan sektionerna anser inte enheten är 
skäl nog att behålla administrationsbidraget. Att administrationsbidraget försvinner 
tillsammans med införandet av ett nytt bidragssystem och synkroniserade regler för 
aktivitetsbidraget med Riksidrottsförbundet (RF) bedöms, av enheten, snarare leda till 
mindre administration för både föreningar och enhetens handläggare. Det totalt 
utbetalade bidragsbeloppet kommer inte heller att förändras då framräkningen av 
beloppen i det nya aktivitetsbidraget är baserad på de belopp som idag betalas ut i både 
aktivitets- och administrationsbidragen. En viss omfördelning av medel mellan 
föreningar/idrotter kan dock komma att ske beroende på verksamhetsstruktur och 
varierande anpassningsförmåga. 

Ett par föreningar har haft frågor kring vissa delar i förslaget avseende aktivitetsbidraget 
som upplevs otydliga. Det handlar bland annat om maximalt antal aktiva deltagare per 
grupp i aktivitetsbidraget samt hur många ledare föreningen kan få bidrag för per grupp. 
I jämförelse med dagens riktlinjer för aktivitetsbidraget har inte enheten föreslagit någon 
förändring avseende det maximala antalet deltagare per aktivitetstillfälle, det föreslås 
fortsatt vara 30. Det maximala antalet ledare per grupp en förening får bidrag för har 
dock definierats då det, till skillnad från dagens aktivitetsbidrag, föreslås betalas ut 
bidrag även till ledare. Syftet med att begränsa antal deltagare per ledare och 
sammankomst är att säkerställa en god kvalité på den bidragsberättigade verksamheten. 
Enheten föreslår att tidigare regelverk kvarstår, dock med en tydligare formulering. 

I förslaget hade enheten även skrivit att ”ersättning för utbildningstillfällen som 
arrangeras utanför föreningens riksorganisation” ej var bidragsberättigade. Denna 
mening skapade förvirring hos flera föreningar och enheten anser att meningen kan tas 
bort från riktlinjerna. 

Projektbidrag
Avseende projektbidraget har inte föreningarna inkommit med särskilt mycket 
synpunkter. De flesta är positiva, en förening tycker till exempel att det är bra att våra 
riktade insatser finansieras av våra särskilda bidrag. 

Investeringsbidrag
Avseende investeringsbidraget har inte föreningarna inkommit med särskilt mycket 
synpunkter. En förklaring till det kan vara att bidraget fortfarande är relativt nytt och att 
föreningarna därför saknar erfarenheter av bidraget. 
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En ridklubb uttrycker dock att de drabbas av att investeringsbidraget endast går till fasta 
inventarier och inte till hästar eller maskinell utrustning. 
En annan förening som är en större sektionsförening, anser att föreningar som äger sina 
anläggningar ska ges större möjlighet att påverka den miljö verksamheten sker i, samt att 
det borde ses som en stor fördel att äga sin anläggning, inte en belastning. 
Ett syfte med investeringsbidraget är att föreningar som äger och långtidshyr sina 
anläggningar ska kunna göra underhåll och investeringsprojekt och på det viset kunna 
utveckla den lokal eller anläggning där verksamheten bedrivs. Ett hyresbidrag med syfte 
att stötta föreningar som äger sina anläggningar skulle kunna bidra till att fler föreningar 
satsar på egna lokaler/anläggningar. 
En slalomklubb som hyr sitt klubbhus av Nacka kommun anser att gränsdragningen 
mellan vad som skall täckas av hyra och vad som förväntas finansieras av föreningen, 
eventuellt med hjälp av investeringsbidrag, kan vara otydlig.

Särskilt verksamhetsbidrag
Inte heller det särskilda verksamhetsbidraget har berörts i föreningarnas remissvar i 
särskilt stor utsträckning. En förening föreslog ett förtydligande avseende öppen 
verksamhet. Enheten har lagt till en definition av öppen verksamhet i riktlinjerna för det 
särskilda verksamhetsbidraget tack vare föreningens förslag. Definitionen är ”Öppen 
verksamhet innebär att deltagarna kan komma och gå när de vill, utan krav på 
prestation, medlemskap och föranmälan.”

Införande
Införande av nya riktlinjer för föreningsbidrag föreslås ske successivt med start i juli 
2021. När införande av de nya bidragsreglerna kan ske påverkas av när det nya IT-
systemet för bidragshantering kan tas i bruk. Införande av det nya IT-systemet planeras 
till andra halvåret 2021. Införande av nya regler för föreningsbidrag bör anpassas 
därefter och förslagsvis bör de första ansökningarna enligt det nya regelverket inkomma 
från januari 2022. Aktivitetsbidraget betalas ut retroaktivt och de nya reglerna för 
aktivitetsbidraget föreslås börja gälla från och med andra halvåret 2021. Eventuellt kan 
även verksamhetsbidraget komma att succesivt införas med start redan under hösten 
2021. 

Under den omställningsperiod då föreslagna riktlinjer införs kan vissa föreningar komma 
att förlora delar av sin finansiering. Hur mycket en förening förlorar beror på vilken typ 
av verksamhet de bedriver och hur de lyckas ställa om verksamheten till de nya 
riktlinjerna. Ett alternativ för att lindra konsekvenserna för de föreningar som förlorar 
mycket under övergångsperioden är att, i efterhand när konsekvenserna är kända, 
kompensera dessa föreningar. Målet med kompensationen bör vara att bidra till en 
successiv nedtrappning och lindra allt för negativa ekonomiska konsekvenser för enstaka 
föreningar. 

I det fall vi har satt för låga belopp per närvarotillfälle i aktivitetsbidraget finns även 
möjligheten att, i slutet av året, göra en ytterligare utbetalning baserad på det antal 
närvarotillfällen föreningarna har rapporterat under året.
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Ekonomiska konsekvenser
En ny bidragsmodell med syfte att effektivisera och förenkla bidragsgivningen ska leda 
till att de ekonomiska resurserna används bättre. Två av målen är att det ekonomiska 
stödet fördelas mer transparent och rättssäkert. En förenklad modell ska även sänka 
trösklarna så att medborgare som idag inte tar del av bidragen i tillräckligt stor 
utsträckning tilldelas mer. Tillsammans med ett nytt IT-system ska den nya förenklade 
bidragsmodellen även skapa mer arbetsutrymme för de handläggare som idag arbetar 
med att fördela bidragen. Således ska de ekonomiska resurserna även användas mer 
effektivt genom att handläggare kan arbeta mer konsultativt och stötta föreningslivet 
ytterligare.

Konsekvenser för barn
Föreningslivet erbjuder dagligen många barn och ungdomar en meningsfull fritid. En 
meningsfull fritid bedöms förebygga ohälsa och skapar möjlighet till ökad livskvalitet. 
En bidragsmodell som kräver att all bidragsberättigad verksamhet följer 
barnkonventionen samt är utformad för att alla ska få tillgång till fritidsnämndens 
resurser på lika villkor ska bidra till att fler barn deltar i föreningslivet och får en 
meningsfull fritid. 

Handlingar i ärendet
Bilaga 1: Fritidsnämndens riktlinjer för föreningsbidrag 2022
Bilaga 2: Inkomna remissvar
Bilaga 3: Slutrapport - Översyn av fritidsnämndens föreningsbidrag och 

subventionerade taxor, 2020-11-30

Cortina Lange Henrik Ivarsson
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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Inledning 
I Nacka kommun finns det flera olika typer av stöd till ideella föreningar och ideella 

organisationer som arbetar med barn- och ungdomsverksamhet samt verksamhet för personer 

med funktionsnedsättning. Vad som krävs för att en förening eller organisation ska få ta del av 

stöd från fritidsnämnden anges i detta regelverk.  

De generella riktlinjerna gäller samtliga föreningar och organisationer som erhåller stöd från 

fritidsnämnden. Bidragsberättigade föreningar uppfyller kriterierna för att söka samtliga bidrag 

hos fritidsnämnden samt erhåller subventionerad taxa vid brukande av kommunalt finansierade 

anläggningar. Föreningar och organisationer som inte är bidragsberättigade kan endast ansöka om 

verksamhets- och projektbidrag. Under respektive bidragsform anges detaljerade riktlinjer.  

Begrepp och definitioner 
Förening/Organisation – När vi använder begreppen förening/organisation i det här dokumentet 

avser vi ideella föreningar och organisationer. Begreppen innefattar även företrädare för berörda 

föreningar/organisationer.  

Ideell - En ideell förening/organisation kännetecknas av att ändamålet är ideellt och/eller att dess 

verksamhet är ideell.  

Föreningsredovisning – Vid ansökan om bidragsberättigande samt en gång om året ska 

bidragsberättigade föreningar redovisa till exempel medlemsantal och styrelsesammansättning. 

Föreningsredovisningen görs via kommunens IT-system för bokning. Även årsmöteshandlingar 

laddas upp vid detta tillfälle.  

Funktionsnedsättning – Personer med funktionsnedsättning avser deltagare som med anledning 

av en fysisk funktionsnedsättning har behov av särskilt anpassade metoder eller specialanpassat 

material. Vidare avses deltagare som med anledning av dold funktionsnedsättning har behov av 

särskilt anpassade metoder, specialanpassad utrustning eller ledare med särskild kompetens. 

Deltagare i verksamhet arrangerad av förening ansluten till Svenska Parasportförbundet eller 

Svenska Dövidrottsförbundet omfattas alltid av begreppet deltagare med funktionsnedsättning. 
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Generella riktlinjer 
Gäller samtliga organisationer som erhåller stöd från fritidsnämnden.  

Föreningen/Organisationen ska: 

✓ Bedriva idrotts- eller fritidsverksamhet för barn och ungdomar 7–20 år eller personer 

med funktionsnedsättning på ideell grund 

✓ Vara av allmänintresse och bedriva verksamhet som ska komma Nackas medborgare till 

gagn 

✓ Ha sitt säte i Nacka kommun om inte sakliga och godtagbara skäl finns för undantag 

✓ Ha och verka för en alkohol-, drog-, doping- och tobaksfri verksamhet 

✓ Inte beviljas bidrag för verksamhet/aktiviteter som består av partipolitiskt eller religiöst 

arbete 

✓ Följa Barnkonventionen 

✓ Följa Diskrimineringslagen  

✓ Förening/förbund ska med viss regelbundenhet begära utdrag av alla från 15 år i dess 

verksamhet som arbetar med eller på annat sätt har direkt och regelbunden kontakt med 

barn upp till 18 år 

✓ Fungera enligt demokratiska principer 

✓ Ha vald styrelse och revisor. Styrelsen ska bestå av minst tre personer där ordförande och 

kassör inte får vara samma person. Revisorn ska inte ingå i styrelsen 

✓ Hålla korrekt utlysta årsmöten varpå verksamhets-, ekonomiska- och 

revisionsberättelserna föredras och godkänns 

✓ Ha av årsmötet antagna skriftliga stadgar 

✓ Vara öppen och verka för delaktighet och deltagande för alla om inte sakliga och 

godtagbara skäl finns för undantag 

✓ Ha stadgar där det framgår att alla har rätt att bli medlemmar. Medlemskap får endast 

avslås om det kan antas att sökanden kommer att motarbeta föreningens ändamål, 

värdegrund eller på annat sätt skada föreningens intressen 

✓ Ha medlemmar som är röstberättigade på årsmötet om medlemmen under mötesåret 

fyller lägst 12 år och medlemskap har beviljats minst två månader före årsmötet 

✓ Vara ansluten till riks-, distrikts-, eller annan regional organisation när sådan finns  

✓ Ha ett organisationsnummer hos Skatteverket 

✓ Ha ett plus- eller bankgirokonto 

✓ Inte ha förfallna fakturor till Nacka kommun. Om föreningen/organisationen har 

förfallna fakturor har fritidsnämnden rätt att hålla inne bidrag.  

Ansökan  
✓ Ansökningar görs via kommunens IT-system för bidrag.  

✓ Ansökan om bidrag sker enligt riktlinjer för respektive bidragsform. 

✓ Om ansökan inte är komplett begärs kompletteringar in. Ansökan som inte kompletteras 

inom angiven tid kan avslås. Om inte annat anges gäller två veckor för kompletteringar.  

✓ Fritidsnämnden har tolkningsföreträde vad gäller riktlinjerna för bidrag.  

✓ Bidrag som beviljats på felaktigt lämnade uppgifter kan återkrävas alternativt kan felaktigt 

lämnade uppgifter även innebära att föreningen förlorar sin status som bidragsberättigad.  
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✓ Om en förening efter att ansökan gjorts upptäcker att ansökan innehåller felaktigheter är 

föreningen skyldig att omgående korrigera ansökan.  

✓ För sent inkomna ansökningar behandlas endast i undantagsfall. För sent inkomna 

ansökningar om aktivitetsbidrag reduceras i enlighet med riktlinjerna för 

aktivitetsbidraget. 

Redovisning 
✓ Föreningar som har beviljats bidrag eller blir utvalda till fördjupad granskning, stickprov 

eller om fritidsnämnden kräver det, är skyldiga att redovisa räkenskaper, protokoll och 

övriga handlingar som kan vara av betydelse.  

Utbetalning 
✓ Beviljade bidrag utbetalas till föreningens registrerade plus- eller bankgiro.  
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Bidragsberättigade föreningar 
Bidragsberättigade föreningar uppfyller kriterierna för att söka samtliga bidrag hos 

fritidsnämnden samt erhåller subventionerad taxa vid brukande av kommunalt finansierade 

anläggningar.  

✓ Föreningar kan ansöka om att bli bidragsberättigade när som helst under året.  

✓ I samband med ansökan om att bli en bidragsberättigad förening ska 

föreningsredovisning fyllas i, stadgar, senaste årsmöteshandlingar, årsbudget samt 

verksamhetsplan och medlemsregister bifogas.  

✓ För bidragsberättigade föreningar ska uppdaterad föreningsredovisning och 

årsmöteshandlingar från det senaste årsmötet vara inkomna senast 25 augusti. Förändras 

stadgarna så ska även dessa sändas in på nytt tillsammans med protokoll från beslutande 

årsmöten.  

✓ Minst 51 procent av föreningens aktiva medlemmar ska vara folkbokförda i Nacka 

kommun om inte sakliga och godtagbara skäl finns för undantag.  

✓ En bidragsberättigad förening ska ha minst 15 bidragsberättigade medlemmar. 

Medlemsantalet grundar sig på föreningens registrerade medlemmar vid senaste årsskiftet.  

✓ Föreningen ska redovisa minst 15 bidragsberättigade aktiviteter per år. 

✓ En bidragsberättigad förening ska söka aktivitetsbidrag vid första möjliga tillfälle. För att 

fortsätta vara bidragsberättigad krävs att föreningen vid varje ansökningstillfälle ansöker 

om aktivitetsbidrag. Aktivitetsbidraget visar föreningens verksamhet. Om en förening inte 

har beviljats aktivitetsbidrag på ett år är föreningen inte längre bidragsberättigad.  

 

En bidragsberättigad medlem:  

✓ fyller under innevarande år lägst 7 år eller högst 20 år 

✓ har deltagit i bidragsberättigade aktiviteter minst 10 gånger under innevarande år 

✓ har erlagt av föreningen fastställd medlemsavgift 

Medlemsregister ska föras och bevaras i minst fyra år efter verksamhetsårets utgång för 

eventuella granskningar föreningen kan bli utvald till. Registret ska innehålla medlemmens 

namn, adress, födelseår samt uppgift om vilket datum medlemsavgift erlagts.  
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Aktivitetsbidrag 
Aktivitetsbidraget är ett närvarobaserat stöd till bidragsberättigade föreningar som har aktiviteter 

för barn och ungdomar 7–20 år samt för personer med funktionsnedsättning.  

För att aktiviteten ska vara bidragsberättigad ska den:  

✓ vara en träning, match eller aktivitet kopplad till föreningens ordinarie verksamhet 

✓ vara planerad 

✓ pågå minst 45 minuter 

✓ ha minst 3 bidragsberättigade deltagare 

✓ ha högst 30 deltagare 

✓ vara ledarledd. Gruppledaren ska ha fyllt 13 år, närvara under hela aktiviteten, leda 

deltagarna och dokumentera vilka som deltar. Ledarna får inte ur bidragssynpunkt vara 

ledare för flera grupper under samma aktivitetstillfälle. 

✓ ha högst 30 deltagare per ledare  

(Vid aktiviteter för personer med funktionsnedsättning samt vid aktiviteter för barn och 

unga med 15 till 30 deltagare kan föreningen få bidrag för två ledare per aktivitet.) 

Aktivitetsbidrag ska inte gå till:  

✓ fester 

✓ läxläsning 

✓ firande av högtid 

✓ religiöst arbete 

✓ partipolitiskt arbete 

✓ nöjeskonsumtion (bio, restaurangbesök och liknande) 

✓ verksamhet inom skolans regi inklusive deltagarens schemalagda skoltid 

✓ öppen verksamhet, vilket innebär att medlemmarna kan komma och gå när de vill, utan 

fasta tider. 

Hur mycket kan föreningen få i aktivitetsbidrag? 

När en bidragsberättigad medlem deltar vid ett aktivitetstillfälle ger det en summa pengar till 

föreningen. Det finns dock vissa begränsningar: 

✓ Föreningen kan få bidrag för högst 30 deltagare per ledare och aktivitetstillfälle.  

✓ Den som deltar i mer än ett aktivitetstillfälle per dag i samma idrott får endast räknas vid 

ett tillfälle 

✓ Deltagare 7–11 år genererar bidrag max 2 gånger/vecka/idrott utslaget på ett halvår (20 

veckor), 40 gånger per halvår 

✓ Deltagare 12–16 år genererar bidrag max 3 gånger/vecka/idrott utslaget på ett halvår (20 

veckor), 60 gånger per halvår 

✓ Deltagare 17–20 år genererar bidrag max 4 gånger/vecka/idrott utslaget på ett halvår (20 

veckor), 80 gånger per halvår 
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Värde per närvaromarkering för barn och unga 7–20 år och personer med funktionsnedsättning:  

Deltagare 7–11 år: 7 kronor per deltagare och aktivitetstillfälle. 

Deltagare 12–16 år: 10 kronor per deltagare och aktivitetstillfälle. 

Deltagare 17–20 år: 12 kronor per deltagare och aktivitetstillfälle. 

Funktionsnedsatta personer oavsett ålder: 12 kronor per deltagare och aktivitetstillfälle. 

Ledare: 12 kronor per ledare och aktivitetstillfälle 

 

När ska föreningen ansöka om aktivitetsbidrag? 

✓ Aktivitetsbidraget kan sökas två gånger per år. Ansökan görs i efterhand, det vill säga 

efter att föreningen genomfört aktiviteterna. 

✓ Ansökningsperiod 1: 1 januari – 25 februari. Ansökan gäller aktiviteter som föreningen 

haft under perioden juli till december föregående år. 

✓ Ansökningsperiod 2: 1 juli – 25 augusti. Ansökan gäller aktiviteter som föreningen haft 

under perioden januari till juni innevarande år. 

I samband med ansökan om aktivitetsbidrag skickas in måste föreningen: 

✓ Göra föreningsredovisning och lämna in årsmöteshandlingar (endast en gång per år) 

✓ Redovisa medlemmarnas närvaro. 

För sent inkommen ansökan 

Ansökningar om aktivitetsbidrag ska vara inkomna senast den 25 augusti respektive den 25 

februari. 

Om ansökan inkommer: 

✓ Fr.o.m. den 26 augusti t.o.m. den 1 september respektive fr.o.m. den 26 februari t.o.m. 

den 1 mars reduceras aktivitetsbidraget med 25 procent 

✓ Fr.o.m. den 2 september t.o.m. den 15 september respektive fr.o.m. den 2 mars t.o.m. 

den 15 mars reduceras aktivitetsbidraget med 50 procent 

✓ Fr.o.m. den 16 september t.o.m. den 30 september respektive fr.o.m. den 16 mars t.o.m. 

den 31 mars reduceras aktivitetsbidraget med 75 procent 

✓ Fr.o.m. den 1 oktober t.o.m. den 15 december respektive fr.o.m. den 1 april t.o.m. den 15 

juni avslås aktivitetsbidraget. 

Om ansökan kommer in för sent enligt ovan och föreningen kan visa att förseningen beror på 

omständigheter utanför föreningens kontroll eller om särskilda skäl föreligger, kan Nacka 

kommun besluta om skälig reducering eller att fullt stöd ska beviljas.  
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Investeringsbidrag 
Investeringsbidraget ska underlätta för bidragsberättigade föreningar att renovera eller göra ny-, 

till- eller ombyggnad av egna anläggningar eller anläggningar föreningen hyr med 

förstahandskontrakt. Investeringsbidraget ska även ge möjlighet för föreningar att göra 

underhållsarbeten. De anläggningar/lokaler som avses är till exempel aktivitetsytor, 

hygienutrymmen, förråd, föreningskansli samt sociala ytor. Med sociala ytor avses till exempel 

klubblokaler, klubbstugor, utbildningslokaler eller caféer.  

Investeringsbidrag kan erhållas av föreningar som:  

✓ Är bidragsberättigade enligt fritidsnämndens riktlinjer för föreningsbidrag 

✓ Äger eller hyr sin anläggning via ett förstahandskontrakt (ej timtaxa). Endast i 

undantagsfall kan investeringsbidrag beviljas förening som är andrahandshyresgäst och då 

endast när särskilda skäl föreligger. 

✓ Har en anläggningstyp där tillgången på kommunalt finansierade anläggningar för den 

aktuella verksamheten saknas eller är begränsad 

✓ I den berörda anläggningen under det senaste året har bedrivit barn- och 

ungdomsverksamhet och erhållit aktivitetsbidrag för densamma vid minst 50 

aktivitetstillfällen. Anläggningen ska ha en direkt koppling till aktiviteterna som beviljas 

aktivitetsbidrag 

✓ Kan visa att de planerar att bedriva barn- och ungdomsverksamhet under minst tre år 

efter avslutad investering.  

Vid bedömningen av investeringsbidragsansökningar prioriteras investeringsprojekt 

som:  

✓ Undanröjer akuta hinder för verksamhet 

✓ Främjar jämställdhet mellan könen  

✓ Ökar tillgänglighet för personer med funktionsnedsättning 

✓ Minskar negativ miljöpåverkan 

✓ Främjar säkerhet och trygghet 

✓ Bidrar till ökad folkhälsa och stimulerar till fysisk aktivitet 

✓ Bidrar till ett bredare utbud av föreningsdrivna fritidsaktiviteter för barn och ungdomar 

Investeringsbidrag ges inte till:  

✓ Investeringsprojekt som redan är påbörjade vid tidpunkten för ansökan.  

✓ Exempelvis möbler, vitvaror och individuell tävlings- och träningsutrustning. 

Hur mycket en förening tilldelas i investeringsbidrag beror på:  

✓ En förening beviljas högst 50 000 kronor för en investering i sin anläggning eller lokal per 

ansökningstillfälle.  

✓ Det för året avsatta beloppet för investeringsbidrag i fritidsnämndens budget, samt vid 

höstens beslutsprocess, eventuellt kvarvarande belopp efter vårens utbetalningar. Högst 

två tredjedelar av avsatt budget i investeringsbidraget betalas ut till vårens ansökningar.  

✓ Hur många andra ansökningar om investeringsbidrag som har inkommit.  

När ska föreningen ansöka om investeringsbidrag? 
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✓ Investeringsbidrag ska sökas i god tid innan byggnationen påbörjas. 

✓ Investeringsbidraget kan sökas två gånger per år.  

✓ Ansökning 1: Senast 25 februari.  

✓ Ansökning 2: Senast 25 augusti.  

Föreningen ska innan ansökan:  

✓ Ta fram en beskrivning av projektet som ska innehålla vad som ska renoveras eller 

anläggas samt vad genomfört investeringsprojekt skulle innebära för föreningens 

verksamhet för barn och ungdomar i åldrarna 7–20 år.  

✓ Inkomma med eventuella ritningar, arbetsbeskrivning samt karta med 

fastighetsbeteckning.  

✓ Inkomma med en investeringskalkyl och finansieringsplan som visar projektets alla 

beräknade kostnader och hur hela projektet ska finansieras. Eget arbete, ideellt eller av 

sökande anställd personal får inte räknas med i ansökan som en kostnad för föreningen, 

samma sak gäller för administrationskostnader och projekteringskostnader.  

✓ Finansiera investeringen i högsta möjliga grad genom eget arbete och eget kapital 

alternativt inkomma med en förklaring för finansieringsplanen.  

✓ Inte beviljas bidrag om den erhåller stöd från annan bidragsgivare än fritidsnämnden för 

samma kostnader (undantag kan medges vid godkänd samverkan) 

Efter beviljad ansökan ska föreningen:  

✓ Redovisa hur investeringen har genomförts. Detta ska ske utan uppmaning snarast efter 

färdigställande och senast inom 12 månader efter att bidraget har utbetalats. Påbörjat men 

ej slutfört arbete redovisas enligt överenskommelse till kommunen inom 12 månader efter 

att bidraget har utbetalats. Redovisning ska ske med dokumentation avseende 

investeringsprojektet samt genom att redovisa kostnadsunderlag såsom till exempel 

fakturor och/eller kvitton för kostnader på utförda arbeten.  

✓ Om investeringsprojektet som beviljats investeringsbidrag skjuts upp eller förändras 

avsevärt meddela detta till kommunen. Kommunen kan då besluta att minska bidraget 

eller att utbetalt bidrag ska återbetalas.  

✓ Vid det tillfälle då investeringsbidrag helt eller delvis inte utnyttjas återbetala detta till 

kommunen. 

✓ Informera kommunen om eventuella felaktiga eller förändrade uppgifter i ansökan. 

Förbiseende att informera kommunen om felaktigheter i ansökan eller förändring i 

verksamheten kan medföra återbetalningsskyldighet av utbetalt bidrag. 
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Särskilt verksamhetsbidrag 
Verksamhetsbidraget ska stötta verksamheter som på ett särskilt betydelsefullt sätt förbättrar 

möjligheten till en aktiv fritid för personer med funktionsnedsättning i Nacka kommun. 

Ytterligare syften med bidraget är att stötta satsningar för folkhälsa och öppen verksamhet. 

Bidraget kan bli aktuellt när aktivitetsbidrag inte kan beviljas eller inte står i relation till 

kostnaderna för den bidragsberättigade verksamheten.  

 
Vad krävs för att få särskilt verksamhetsbidrag?  

✓ Föreningen/organisationen måste uppfylla fritidsnämndens generella riktlinjer för 

föreningar/organisationer som söker bidrag. 

Verksamheten ska:  

✓ Förbättra möjligheterna till en aktiv fritid för personer med funktionsnedsättning i Nacka 

kommun 

✓ Bidra till en ökad folkhälsa för boende i Nacka kommun 

✓ Bidra till ett ökat utbud av öppen verksamhet för barn och ungdomar i Nacka kommun 

(Öppen verksamhet innebär att deltagarna kan komma och gå när de vill, utan krav på 

prestation, medlemskap och föranmälan) 

✓ Till viss del bedrivas genom ideellt arbete. Det är också positivt om flera aktörer 

samarbetar kring finansieringen av verksamheten 

✓ I all kommunikation och marknadsföring av projektet/verksamheten använda 

formuleringen ”Med stöd av Nacka kommun”.  

När kan föreningen/organisationen inte få verksamhetsbidrag?  

✓ Nystartade verksamheter och projekt ska i första hand söka projektbidrag 

✓ Föreningar/organisationer ska inte beviljas bidrag om den erhåller stöd från annan 

bidragsgivare än fritidsnämnden för samma kostnader (undantag kan medges vid godkänd 

samverkan).  

Hur mycket kan föreningen/organisationen få i verksamhetsbidrag? 

✓ Bidraget bestäms efter bedömning av varje enskilt ärende och baseras på budgeterade 

verksamhetskostnader. Bidragets storlek begränsas av fritidsnämndens budget.  

När kan föreningen/organisationen söka verksamhetsbidrag? 

✓ Verksamhetsbidrag kan sökas en gång per år. Ansökan ska avse verksamhet som planeras 

att bedrivas under efterföljande kalenderår.  

✓ Ansökan ska vara inne senast 25 augusti.  

Efter beviljad ansökan ska föreningen:  

✓ Redovisa hur de beviljade bidragen använts och hur verksamheten nått de uppsatta 

målen.  
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Projektbidrag 
Projektbidraget ska ge föreningar/organisationer möjlighet att genomföra projekt som ska höja 

föreningens/organisationens kvalitet. Projektbidraget ska uppmuntra till utvecklingsarbete och 

vänder sig till föreningar/organisationer som har ambitionen att förändra och utveckla sin 

verksamhet. Även föreningar/organisationer som inte är bidragsberättigade kan ansöka om 

projektbidrag om projektet är riktat mot barn, ungdomar eller personer med 

funktionsnedsättning och dessutom bedöms ha förutsättningar att övergå i en ordinarie 

verksamhet.  

Vad krävs för att få projektbidrag?  

✓ Föreningen/organisationen måste uppfylla fritidsnämndens generella riktlinjer för 

föreningar/organisationer som söker bidrag. 

✓ Vid samarbetsprojekt mellan flera olika föreningar/organisationer ska endast en av 

föreningarna/organisationerna ansöka om projektbidrag. 

✓ I all kommunikation och marknadsföring av projektet/verksamheten ska formuleringen 

”Med stöd av Nacka kommun” användas.  

Projektet ska: 

✓ Förbättra möjligheterna till en aktiv fritid för barn och ungdomar (7–20 år) eller för 

personer med funktionsnedsättning i Nacka kommun. 

✓ Alltid ha en tydlig start och ett tydligt slut. 

✓ Till viss del bedrivas genom ideellt arbete. Det är även positivt om flera aktörer 

samarbetar kring finansieringen av projektet.  

 

När kan föreningen/organisationen inte få projektbidrag? 

✓ För ordinarie verksamhet ska föreningen/organisationen ansöka om aktivitets- eller 

verksamhetsbidrag.  

✓ Om föreningen/organisationen erhåller stöd från annan bidragsgivare än fritidsnämnden 

för samma kostnader (undantag kan medges vid godkänd samverkan)  

Hur mycket kan föreningen/organisationen få i projektbidrag? 

✓ Bidraget bestäms efter bedömning av varje enskilt ärende och baseras på budgeterade 

projektkostnader. Bidragets storlek begränsas av fritidsnämndens budget.  

 

När kan föreningen/organisationen söka projektbidrag? 

✓ Projektbidrag kan sökas två gånger per år. Bidrag ska sökas i god tid innan projektet 

startar 

✓ Ansökningsperiod 1: 1 januari – 25 februari. Ansökan ska avse projekt föreningen 

planerar starta under halvåret efter 

✓ Ansökningsperiod 2: 1 juli – 25 augusti. Ansökan ska avse projekt föreningen planerar 

starta under halvåret efter 

Efter genomfört projekt ska föreningen/organisationen:  

✓ Redovisa hur de beviljade bidragen använts och hur verksamheten nått de uppsatta 

målen.  
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Inkomna remissvar avseende fritidsnämndens förslag till nya bidragsregler (Dnr. 2020/83) 

1) Saltsjöbadens IF (Ordförande) 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer:  

Dessa är okej, förutom att borttagandet av administrationsbidraget är dåligt för oss då vi är en fler 

sektions/idrotts förening, leder till att vi måste ta av Aktivitetsbidraget centralt 

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar:  

Dessa är okej, förutom att borttagandet av administrationsbidraget är dåligt för oss då vi är en fler 

sektions/idrotts förening, leder till att vi måste ta av Aktivitetsbidraget centralt 

Aktivitetsbidrag:  

Bra med likriktning med RF dock olyckligt att inte stödja barn och ungdomar mellan 4 och 6 år 

Då de börjar med att prova på en mängd olika idrotter vi har cirka 300 medlemmar i detta åldersspann. 

Projektbidrag:  

Bra 

Investeringsbidrag:  

Bra 

Särskilt verksamhetsbidrag:  

Bra! 

2) Skuru IK (ordförande basketsektionen) 

Aktivitetsbidrag: 

Skuru IK välkomnar att Nacka kommun genomfört en översyn av föreningsbidragen och de 

subventionerade taxorna och välkomnar generellt den förenklade stödmodell som föreslås. Angående 

aktivitetsbidraget önskar vi dock se att målgruppen som omfattas av bidragsgivning även inkluderar 6-

åringar för att sammanfalla med starten av den obligatoriska skolåldern.  

Vikten av att få barn att börja röra på sig vid tider ålder kan inte underskattas och konkurrensen om 

barns tid och uppmärksamhet från datorer och stillasittande aktiviteter börjar allt tidigare i åldrarna.  

Skuru IK har kö i de yngsta grupperna och för att kunna bedriva kvalitativ verksamhet i denna ålder 

krävs mer resurser. Verksamhet för små barn kräver t.ex. fler ledare per barn och ofta ett engagemang 

från de bästa ungdomsledarna föreningen har. Det är viktigt att vi som ideell organisation kan erbjuda 

denna verksamhet för de yngsta barnen ur ett inkluderandeperspektiv. Därför är det viktigt att även 6-

åringar omfattas av aktivitetsbidraget.  

Förslaget att värdet på aktivitetsbidraget anpassas efter ålder är något som vi tycker är positivt och kan 

bidra som incitament till att föreningar försöker behålla aktiva upp i åldrarna, något som är en stor 
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utmaning. I övrigt stöder Skuru IK att det maximala antalet deltagare per ledare föreslås vara 30. Det 

är bra ur ett kvalitetsperspektiv då varje ledare inte ska ansvara för fler barn än så.  

 

3) Kungliga Svenska Segel Sällskapet/KSSS (klubbdirektör/träningsansvarig/LOK-

stödsansvarig) 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer: 

KSSS ställer sig positiv till stora delar av den stora översynen och välkomnar denna. Dock så ser vi 

gärna att Nacka göra en översyn av sitt samarbete med APN som leverantör av strukturen att registrera 

aktivitetskorten. De senaste två åren har många av våra inregistrerade uppgifter på närvaro försvunnit 

och mycket tid har gått åt att försöka hitta felet och med resultat att vi får göra detta manuellt istället. 

Vi ser gärna att man ser över detta mer och finner annan leverantör då vi upplever att APN ej fungerar 

bra med IdrottOnline. För mer info i frågan hänvisar vi till Pernilla Lokrans på Nacka Kommun. 

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar: 

KSSS är Sveriges största segelsällskap med ca 5 300 medlemmar. Verksamheten utgår från 

Saltsjöbaden och KSSS har sitt säte i Nacka kommun där mycket av verksamheten bedrivs för alla 

åldrar men framförallt för barn och ungdomar. Då vår sport kräver en infrastruktur och bra vatten att 

utöva idrotten segling på, för också med sig att utövarna/medlemmarna kommer från många olika håll 

i Stockholmsregionen då Baggensfjärden har blivit ett bra idrottscentrum för sporten segling samt en 

bra idrottsarena för lokalt, nationellt och internationell segling. Att sätta en begränsning på att 51% av 

deltagarna skall komma från Nacka Kommun för att kunna vara bidragsberättigade gällande 

aktivitetsbidraget vore därför olyckligt för verksamheten och seglingssporten i Stockholmsregionen.  

Många mindre seglingsklubbar i regionen kan ge möjligheten och stöttning till en viss nivå och 

därefter slussar man vidare seglarna för vidare utveckling som en större förening kan tillhandahålla i 

ungdomsåren och då är det en styrka att i stockholmsregionen kunna möjliggöra fortsatt 

idrottsutövande i seglingssporten genom att få dessa ungdomar att fortsätta i en annan föreningsregi. 

Detta har vi sett att det ger större chanser till ett livslångt intresse inom seglingssport och båtliv. 

Nacka kommun, som den skärgårds-/vattenkommun man är, ser vi gärna att man fortsätter på samma 

sätt som idag, att ge bra förutsättningar till föreningar i kommunen att ta hand om ungdomar från hela 

stockholmsregionen att utöva idrotter som ligger i linje med vad kommunens natur erbjuder. Detta ser 

vi är bra för Nacka som kommun och något vi gärna hjälper till att värna om. Att kunna få 

aktivitetsbidrag för alla de aktiviteter i KSSS regi och för dess utövare är en förutsättning för att kunna 

fortsätta bedriva verksamhet som riktar sig mot båtlivet och seglingssporten och då utbilda fler att 

kunna känna sig trygga på vattnet i olika former oberoende av vilken del av Stockholm de kommer 

ifrån. Detta borde gynna kommunen, både på kort och lång sikt!  

Vi ser idag en ökning av våra medlemmars som upptäcker och flyttar ut till Nacka då familjen börjat 

växa just för att man kunnat vara med i KSSS verksamhet som barn eller ungdom och har och haft en 

positiv upplevelse genom båtliv och segling och vill både själv utöva sporten och båtlivet samt att ge 

sina barn möjlighet till detta i KSSS regi.  

Aktivitetsbidrag 
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KSSS ställer oss mycket positiva till att aktivitetsbidraget synkroniseras och beräknas på samma sätt 

som RF:s LOK-stöd. Det kommer att bli enklare att följa och jämföra de båda.  

Dock anser vi som förening med 5 300 medlemmar att det vore olyckligt att ta bort 

Administrationsbidraget då den administrativa delen är av stor betydelse i en fungerande 

föreningsstruktur. Detta återspeglas inte helt i ett närvarobaserat system endast baserat på deltagande 

barn och ungdomars närvaro. En förening består av många fler personer och ideella krafter som gör 

verksamheten till vad den är och flertalet av dessa är inte barn och ungdomar i åldern 7-20år.  

De vuxna medlemmarna över 20 år har oftast viktiga funktioner för att all verksamhet skall fungera, 

exempelvis träningar, tävlingar, läger etc. Detta kräver ett stort administrativt jobb från klubbens sida 

för att kunna hålla ihop och uppmuntra våra ideella krafter och detta kommer ej att kunna täckas upp 

av enbart närvarobaserat aktivitetsbidrag som vi ser det. Dvs bakom all närvaro som föreningar har 

finns det en stor skara vuxna som gör detta möjligt och genom administrationsbidragsmedel kan man 

underhålla och ta han om dessa viktiga funktioner på ett bättre sätt. 

Det administrativa bidraget är också enklare och lättare att sköta i jämförelse med aktivitetsbidraget 

och kräver mycket mindre administration att söka till skillnad från aktivitetsbidraget som kräver 

mycket löpande underhåll och samordning. Det är även en bra stöttning och bra incitament till att 

förningar i Nacka kommun kan fortsätta att hålla igång sin verksamhet och dess ekonomi på ett bra 

sätt. Eftersom detta jobb även är löpande så varje år går det inte heller att täckas upp med särskilda 

punktmarkerade bidrag.  

Därför anser vi att administrationsbidraget skall finnas kvar i dess nuvarande form i framtiden och 

man på så sätt fokuserar på alla medlemmar och inte bara dom i åldersspannet 7–20 år. 

4) Älta IF (styrelsen) 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer:  

Inga synpunkter 

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar:  

Älta IF anser att även 4-6 åringar ska vara bidragsberättigade. 

Aktivitetsbidrag:  

Vi tycker inte att anpassningen till RF bör ske inom detta område. Om vi inte får bidrag för 4-6-

åringar måste vi höja avgifterna för dessa ålderskullar. Det tror vi kommer att innebära att andra, icke 

föreningsdrivna, verksamheter växer på föreningarnas bekostnad. Vi har till exempel en 

gymnastiksektion som har en mycket bra verksamhet med grundläggande motorisk inriktning som ger 

en bra bas för framtida rörelse och idrottande, de skulle på detta sätt tappa en stor del av sina bidrag 

om deras huvudmålgrupp 4-6 åringar inte genererar något stöd. Vi vet också att dagens föräldrar gärna 

sätter sina barn i föreningsdriven verksamhet och att vi som förening möter denna efterfrågan på ett 

bra sätt. 

Att bidrag endast betalas för max 30 deltagare i en grupp är inte alls bra. Vår förening har gjort ett 

medvetet val att INTE dela årskullarna så att vi får ”lag i laget”. Vi har denna organisation för att inte 

behöva slå ihop tidigt etablerade grupper när de blir äldre. Forskning visar att många slutar när det 
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sker förändringar i lag eller grupper och Älta IF har valt att ha sammanhållna årskullar för att på så sätt 

minska antalet sammanslagningar/förändringar. 

Årskullarna tränar tillsammans och alla ledare möter alla spelare. Att vi inte får bidrag för alla 

deltagare för att det finns en gräns på antal känns orättvist. Vi har alltid fler ledare/grupp och kan inte 

förstå varför begränsningen på 30 deltagare måste finnas. (Observera att så som texten är skriven i 

förslaget är det inte tydligt att maxantalet är 30 deltagare. Det står bara att det får vara max 30 

deltagare per ledare och sammankomst, vilket vi tolkar som att man då kan få bidrag för 60 deltagare 

om det är två ledare med).   

De träningsintensiva sektionerna, med fler träningar i veckan än de som tillåts enligt det nya systemet 

kommer att få lägre ersättning. Konståkningen har åkare som mellan 1/1 och dags dato deltagit i 29 

aktiviteter. HT 2020 hade åkare i b-gruppen konståkning 130 deltagartillfällen. På vilka grunder 

begränsas antal tillfällen? Vid dessa begränsningar minskar bidragen och kommer att göra en redan 

dyr idrott ännu dyrare. 

Det är otydligt formulerat angående ledare. Det står att ledare inte får vara ledare för flera grupper 

under samma tidsperiod. Vad är en tidsperiod? En termin, en vecka, en timme? Har fått veta av Henrik 

att det är timme som gäller, så då bör det ändras i texten. 

Riktlinjer för ekonomiskt stöd sidan 6, vad aktivitetsbidrag inte ska gå till: Man får inte ersättning för 

utbildningstillfällen som arrangeras utanför föreningens riksorganisation. Kan vi då inte söka bidrag 

för aktiviteter där vi hyr in tränare och föreläsare från andra organisationer och företag? Detta anser vi 

inte gagna idrotternas utveckling och utbildning av våra deltagare. 

Projektbidrag:  

Bra att riktade insatser finansieras av särskilda bidrag 

Investeringsbidrag:  

Ge föreningar som inte äger sin anläggning större möjligheter att påverka den miljö som verksamheten 

sker i. Det borde ses som en stor fördel att äga sin anläggning, inte en belastning.  

Särskilt verksamhetsbidrag:  

Inga synpunkter 

Övrigt:  

Vi tycker INTE att idén med Fritidspeng/Fritidscheck är bra. Om den införs på bekostnad av 

aktivitetsbidrag så tror vi att hela tanken med ideella föreningar går om intet. Det kommer att bli mer 

kommersiellt och ekonomistyrt om föreningarna ska slåss om medlemmar för att få bidraget.  

5) Nacka Barnförening 

”Föreningsbidrag ska främst ges till åldersgruppen 7–20 år. Att justera målgruppen barn och unga 

till 7–20 år innebär en förändring. I dag får föreningar bidrag för verksamhet för barn och ungdomar 

4–20 år.” 
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Det är mycket synd att man vill höja åldern för aktivitetsstöd. All forskning visar att om man startar 

tidig implementeras goda vanor hos barn. Barn i unga åldrar behöver även prova på en mängd olika 

idrotter för att fastna i ngt som man tycker om. Där har ju Nacka kommun varit en föregångare som 

haft det från 4 år och uppåt. Bara för att den stelbenta organisationen RF och många kommuner i 

Sverige har från 7 år innebär det inte att det är rätt.  

Kan man göra det lite billigare för barn att prova på idrotter så gagnar det folkhälsan och även 

kostnader för en kommun. Man har även försökt att styra ungdomars idrottande genom att höja åldern 

för bidrag i många kommuner i Sverige utan ngt som helst resultat, de äldre barnen minskar ändå sitt 

idrottande. Det finns även kommuner som differentierar sitt bidrag så att man får mer för äldre än 

yngre barn i 7-20 årsintervallet, det gör inte heller det att dessa barn idrottar mer. Låt föreningarna 

själva bestämma vilken ålder som barnen skall ha när de idrottar, och ha samma bidragsregler för alla 

åldrar av barn och ungdomar i föreningarna. Så vårt inlägg i debatten är solklart förändra inte åldern 

för aktivitetsstöd. Fortsätt att vara en föregångare och ligga i framkant för barn och ungdomsidrott i 

Sverige och Nacka kommun.  

Allmänt om aktivitetsstödet 

(Man borde betala ett stöd utefter antal medlemmar och antal tider man har i tex gymnastiksalar, 

ishallar och bollplaner. Som det är nu så kostar det så mkt pengar i administration att föra all närvaro 

att det blir lite Ebberöds bank, flera föreningar runt om i Sverige ansöker inte om bidrag då de måste 

avlöna ngn som sköter närvaron på ett bra sätt då stödet till kanslister och inte till idrottande barn i 

praktiken blir stödet missriktat. Man skulle även minska fusket i ansökningarna på detta sätt. Detta är 

ngt som framför allt RF borde titta på men även kommuner.  

6) Twisters Cheer Elite (Verksamhetschef/bidragsansvarig) 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer:  

Synd att ni föreslår att ta bort bidraget för 4-6 åringar. 

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar:  

Ser bra ut, inga konstigheter. 

Aktivitetsbidrag:  

Synd att ni tar bort bidraget för 4-6 åringar – detta är en grupp som är ingången till att man idrottar 

länge i sin idrott och vi har också satt ett lägre pris på just dessa gruppers träning. Framöver får vi 

kanske ändra detta då.  

Att man föreslår att det blir individ baserat istället för sammankomster kan gynna stora föreningar där 

större barn/ungdomsgrupper tillåts samt de lokaler/träningsytor (ex. fotbollsplaner utomhus) som då 

också används. Även risk för fusk. Ska inte systemet supporta kvalitet/säkerhet istället för kvantitet. I 

era tabeller har ni inte alls med cheerleading/gymnastik – varför?  

Projektbidrag:   

Bra! Ser inga större förändringar. 
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Investeringsbidrag:  

Vi har inga egna lokaler så detta kan vi inte uttala oss om. 

Särskilt verksamhetsbidrag: Bra!  

Övrigt:  

Ni skriver att man får enbart bidrag för en ledare/30 aktiva men i vår sport, cheerleading, är det pga 

säkerhet alldeles för lite – vi anser att man behöver vara minst 3 ledare för 18-22 aktiva. Varför finns 

det en begränsning på ledare då det är en säkerhetsfråga samt utvecklar ju unga ledare som kan få gå 

bredvid en mer senior ledare och lära sig ledarskap bla. I vår idrott kan man aldrig använda föräldrar 

då inga föräldrar har utövat cheerleading som barn – idrotten är för ung i Sverige. Vi måste varje år 

utbilda våra egna aktiva till ledare – detta är en stor kostnad för oss som förening men något vi tycker 

är viktigt och oerhört stimulerande framförallt också för att vi har säkert 98% kvinnliga aktiva och 

ledare.   

Att tjejer skulle få högre bidrag ser vi oerhört positivt på! 

Det behövs mer halltider i Nacka! Vi har svårt att växa som det ser ut just nu pga av 

halltidsbegränsningar, tyvärr.  

7) Igelboda Bågskyttar (Bidragsansvarig - Stig Nyberg) 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer: 

Alla föreningar som är anlutna till RF (Riksidrottsförbundet) och dess avdelningar borde vara 

bidragsberättigade per automatik. Detta oansett om de har ungdoms- eller äldre medlemmar. Speciellt 

borde äldreidrott betonas då ungdomsidrotten redan är väl täckt med bidrag. Kommunens "vinst" med 

att satsa mer på "Idrott för äldre" (55+,60+ alt 65+) torde inte vara svår att se och förstå. 

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar: 

Även föreningar med äldre medlemmar borde vara bidragsberättigade. 

Aktivitetsbidrag: 

I tillägg borde aktivitetsbidrag också utgå för äldre personer som tex 55+, 60+ och 65+. 

Förslagsvis med 12 kr per träningstillfälle, och upp till 4 träningar/vecka. 

Projektbidrag: 

Borde utgå till alla föreningar i kommunen som är anslutna till RF. 

Investeringsbidrag: 

Borde utgå till alla föreningar i kommunen som är anslutna till RF. 

Särskilt verksamhetsbidrag: 
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Borde utgå till alla föreningar i kommunen som är anslutna till RF. 

Övrigt: 

Om vår förening, Igelboda Bågskyttar, skulle bli bidragsberättigad så ges större möjligheter att 

aktivera både ungdomar och äldre, vilket i slutändan skulle vara positivt för kommunen. 

8) Compass Sportryttarförening / CSRK (styrelsen) 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer:  

Barnkonventionen. Vi antar att man menar att föreningen skall följa barnkonventionen i enlighet med 

Lag (2018:1197) om Förenta nationernas konvention om barnets rättigheter. Vi har följande 

synpunkter på detta:  

- Det är rimligt att föreningar skall följa alla relevanta svenska lagar för att vara 

bidragsberättigade, det blir ologiskt att kommunen pekar ut enskilda lagar;  

- Enligt regeringen innebär införandet av barnkonventionen som lag ”ett förtydligande att 

domstolar... ska beakta de rättigheter som följer av barnkonventionen”.  Och att det är ”en 

grund för ett mer barnrättsbaserat synsätt i all offentlig verksamhet.”.  Det är inte relevant och 

korrekt att som en ideell förening utlova att man ”följer barnkonventionen”. 

- Tycker kommunen att det är viktigt att barnkonventionen följs föreslår vi att man pekar ut de 

för föreningarna relevanta artiklarna så att det blir begripligt vad som avses. Tex rör en stor 

del av barnkonventionen text medlemsstaternas skyldigheter vilket faller utanför ramen för 

föreningarnas och även kommunens verksamhet.   

Diskrimineringslagen. Vi antar att man menar att föreningen skall följa Diskrimineringslag (2008:567) 

och har följande synpunkter: 

- Det är rimligt att föreningar skall följa alla relevanta svenska lagar för att vara 

bidragsberättigade, det blir ologiskt att kommunen pekar ut enskilda lagar;  

- Det kan tolkas som att alla föreningar måste erbjuda verksamhet för personer med 

funktionsvariation, vilket vi inte anser vara rimligt. I ridsporten är detta möjligt, men inte helt 

enkelt, det kräver investeringar i anläggning, hästar och kompetens. Ett förtydligande skulle 

vara önskvärt.  

Rösträtt: i ridsportförbundets typstadgar (som vi måste anta för att vara med i ridsportförbundet) anges 

att man har rösträtt på årsmöte om man fyllt 15 år. I Riktlinjerna anges 12 år. Detta bör harmoniseras. 

Länk till typstadgar för ridsporten (se kap 3 §17): 

https://www.ridsport.se/Omoss/Dokumentbank/Dokument/forening/Typstadgar2020/  

Redovisning: Vad betyder den andra meningen i stycket? 

Utbetalning: lägg gärna till en tidsfrist. Tex: ” Inom 10 dagar från beslut.”  

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar:  

Bidragsberättigade föreningar skall skicka medlemsregistret till kommunen. Är detta förenligt med 

GDPR?  Det är viktigt att säkerställa att även föreningarna ser till att de inte bryter mot GDPR när de 

vidarebefordrar personuppgifter till kommunen.  
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Aktivitetsbidrag:  

”.. vara ledarledd. Gruppledaren ska ha fyllt 13 år, närvara under hela aktiviteten, leda deltagarna 

och dokumentera vilka som deltar. Ledarna får inte ur bidragssynpunkt vara ledare för flera grupper 

under samma tidsperiod  simultant.” 

Följande skrivning bör förtydligas: ”Aktivitetsbidrag ska inte gå till: utbildningstillfällen som 

arrangeras utanför föreningens riksorganisation”. Vad innebär detta? 

Investeringsbidrag:  

De största investeringarna för oss som ridklubb är i ridskolehästar samt nödvändig maskinell 

utrustning (tex traktorer) för att driva ridskoleverksamheten. Som investeringsbidraget är utformat 

möjliggör det endast investeringar i lokaler eller anläggningar vilket missgynnar hästsporten.  

9) Nacka Ridklubb / Ordförande och vice ordförande 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer:  

Vi har inga kommentarer om riktlinjerna för aktivitetsbidraget.  

Vi undrar om projekt och verksamhetsbidrag kommer att kopplas idrottspolitiska mål och därmed 

ändra inriktning under åren.  

En önskan om att i verksamheter för barn bör/ska begränsat registerutdrag göras för ledare. För 

idrottsföreningar ska detta redan göras så det är egentligen bara en ruta att sätta kryss i. Inget 

merarbete.  

Aktivitetsbidrag:  

Bra att bidrag för 2 ledare föreslås. Både ur säkerhets och trygghetsperspektiv.  

Är avsikten att begränsa för förening/idrott men ge möjlighet att deltagarna kan vara aktiva i flera 

idrotter? Eller kommer bidraget att även kopplas till deltagarna?  

Projektbidrag:  

Förslag att bedömning av bidraget görs av handläggare med kompetens inom området som bidraget är 

riktat till. Innan ansökan kan göras kan utbildning/workshop erbjudas för att säkerställa att bidraget 

planeras och används på avsett sätt.  

Investeringsbidrag:  

Fint att enheten har som ambition att informera om bidraget och föra samtal med bidragsberättigade 

föreningar om möjligheten. Kunskap är också ett bidrag.  

Särskilt verksamhetsbidrag:  

En definition av vad som räknas som Öppen Verksamhet och satsningar på folkhälsa finns det? 

Vi har idag verksamheter som är av karaktären öppen verksamhet som är ledarledd för 7-20 år. 

Ridsporten är enda SF som in stadgarna säger att det ska finnas en sektion för ungdomar.   
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Vi har även betydande del av medlemmar + 55 år som är aktiva. Med tanke på “öppenhet och 

mångfald” finns det i planerna att även omfatta den äldre gruppen i verksamhetsbidraget så som RF 

gör genom Verksamhetsstöd för äldre?  

 

Är verksamhetsbidraget 147 000 att söka per förening? (Enligt förslag öka till 150 000 kr) 

Övrigt:  

Konsekvensanalysen för Ridsport som bygger på nämndens kostnad för Compass ridhus, bidrar den 

till det minskade aktivitetsstödet till Ridsport? Det känns “sådär” för oss som driftat vårt eget i 30 år 

med allt vad det innebär.  

Det vore intressant som kommuninvånare, inte bara föreningsaktiv, att se en uträkning på hur 

resurserna som analyserats har fördelats mellan kön och idrott.  

10) Reumatikerföreningen Nacka Värmdö / Ordförande 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer:  

Bjuder in ca; 500 medlemmar för Diagnosrelaterade föreläsningar, medlemsträffar såsom träffar med 

sällskapspel, soppluncher, utbyta tankar och erfarenheter, QiGong, promenader, studiecirklar med 

matlagning och lyrikcirkel, ljusstöpning, sommar och julfester mm. 

Genom detta anser jag att:  

- Vi förbättrar möjligheterna till en aktiv fritid för personer med funktionsnedsättning i Nacka 

kommun.  

- Bidrar till en ökad folkhälsa för boende i Nacka kommun  

- Bidrar till ett ökat utbud av öppen verksamhet för medlemmarna i Nacka kommun som 

genomförs av ideellt arbete.  

I all kommunikation och marknadsföring av projektet/verksamheten använda formuleringen ”Med 

stöd av Nacka kommun”. 

 

Särskilt verksamhetsbidrag:  

Vi är en ideell reumatikerförenig med olika funktionsnedsättningar på medlemmarna. 

En del är mycket nedsatta medan andra har bättre förutsättningar. 

Det är av stor vikt att ta hänsyn till prestationsförmåga samt ge medlemmarna en lugn miljö vid våra 

sammankomster främst vid olika studiecirklar. 

Ge medlemmarna gemenskap som de tappat vid sjukdom och förlorat arbete. 

Föreningen har många pensionärer som vill komma ifrån ensamheten. 

Våra verksamheter med stor social inriktning är mycket uppskattad av våra medlemmar. 

 

Övrigt: 

År 2020 när pandemin kom har de flesta förra årets aktiviteter blivit inställda. 
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Det ser ut så även under våren 2021.  Styrelsen har förhoppningar att hösten 2021 blir mer likt som det 

brukar vara med olika sociala aktiviteter. 

Det står i texten att man inte kan få bidrag två gånger. Reumatikerförbundet ger tillbaka en del av 

medlemsavgiften till föreningarna. Jag undrar om det är det ni menar. 

11) Boo Kanot- och skidklubb / Styrelsen 

Tack för möjligheten att inkomma med synpunkter. Boo Kanot- och Skidklubb har inga synpunkter på 

remissen.  

12) Saltsjöbadens Slalomklubb / Styrelsemedlem med ansvar för kommunkontakter 

Övergripande riktlinjer för alla föreningar/organisationer:  

Ersätta administrationsbidraget med högre aktivitetsbidrag är ok. 

Inga övriga kommentarer   

Riktlinjer för bidragsberättigade föreningar:  

Inga kommentarer, rimliga krav på föreningar 

Aktivitetsbidrag:  

Många olika bidragsnivåer, åldersklasser, aktivitetstillfällen, mm. Kan bli administrativt tungt  

Projektbidrag:  

Bra, slalomklubben har inte ansökt om projektbidrag 

Investeringsbidrag:  

Slalomklubben har erfarenhet av investeringsbidrag. Fungerat smidigt och bra. Även då klubben 

omprioriterat i planering av underhållsaktiviteterna. 

Slalomklubben hyr klubbhuset av Nacka kommun och betalar en hyra för detta. Gränsdragningen 

mellan vad som skall täckas av hyra och vad som skall utföras med investeringsbidrag kan vara 

otydlig.  

Särskilt verksamhetsbidrag:  

Välkommet, slalomklubben har tagit del av verksamhetsbidrag vid liftbytet för flera år sedan 

13) RF/SISU Stockholm / Verksamhetschef 

RF-SISU Stockholm företräder cirka 2 700 idrottsföreningar och 72 idrottsförbund i 22 kommuner i 

Stockholmsregionen. Vårt uppdrag är att företräda, bilda, utbilda och stödja idrottsföreningar och 

specialdistriktsidrottsförbund. I uppdraget företräda ingår att vara en röst och påverka aktuella 

politiska beslut för den samlade idrottsrörelsens bästa.  
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a) Nacka är en kommun som växer och spås växa än mer. Dessutom har kommunen en stor andel 

barn och unga och totalt sett en låg medelålder, 39,1 år. Rikets medelålder är 41,3 år. 

Dessutom finns det i Sverige en samsyn gällande att barn och unga behöver bli mer fysiskt 

aktiva. Detta gäller i ännu högre utsträckning de med sämre socio-ekonomiska förutsättningar. 

Konsekvensen är en allt sämre folkhälsa som kommer kosta samhället mer på sikt.  

Den besparing på en miljon kronor som ålagts fritidsnämnden kommer alltså att påverka 

föreningar som huvudsakligen ägnar sig åt barn- och ungdomsverksamhet. Det kommer 

sannolikt medföra högre kostnader för de barn och unga som främst behöver bli mer aktiva. 

RF-SISU Stockholm anser därmed att fritidsnämnden inte ska överföra besparing alls till 

föreningslivet. Snarare att budgeten ökar för att möta både befolkningstillväxten samt 

folkhälsoutmaningen. 

b) RF-SISU Stockholm anser att det är viktigt att det finns lokal-/hyresbidrag. I utredningen 

diskuteras att ett flertal idrottsföreningar har egna anläggningar alternativt hyr av privat 

hyresvärd. I hela regionen finns det en påtaglig anläggningsbrist, vilka drabbar vissa idrotter 

mer än andra. Kampsportsidrotterna är exempel på idrotter som vanligtvis har svårt att få 

kommunala lokaler och tvingas hyra privata alternativ. Konsekvensen av detta är att dessa 

idrottsföreningar tvingas ta ut kostnaden på medlemmarna, barn och unga. Kommunens fokus 

bör vara att alla barn och unga får goda möjligheter att välja sin idrott till rimlig kostnad, 

oavsett om idrottsföreningen är i kommunal eller privat lokal. 

c) I dokumentet ”Riktlinjer för ekonomiskt stöd till ideella barn- och …” anges kravet att minst 

51% av föreningens medlemmar måste bo i Nacka kommun. RF-SISU Stockholm anser att 

denna gräns behöver sänkas alternativt göras mer öppen för att hantera det faktum att 

kommunerna i vår region är ytterst integrerade med varandra. Den vanlige medborgaren i vår 

region rör sig väldigt ofta och mycket över kommungränserna. Enligt en rapport från 2018 

åker var tredje barn och ungdom över en kommun-gräns varje dag. Drivkrafter i detta är 

exempelvis det fria skolvalet, ytterst väl fungerande kollektivtrafik och aktiv 

samhällsplanering där kommunernas stadsdelar byggs ihop. För idrottsföreningar idag är det 

vanligt att medlemmar bor utspridda över flera kommungränser, vilket är ännu vanligare i 

stadsdelar nära kommungräns. Detta är en verklighet som kommuners riktlinjer måste 

anpassas till. 
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Sammanfattning 
Kultur- och fritidsenheten har genomfört en översyn av föreningsbidragen och 

de subventionerade taxorna.  

 

Målsättningar med översynen av bidragen har bland annat varit att; främja 

utvecklingen av föreningslivet genom en mer effektiv och förenklad stödmodell, 

föreningsstödet ska nå ut till fler och att handläggningen blir mer rättvis, 

rättssäker, transparant.  

 

Slutsatsen är att föreningsstödet i många fall fungerar väl men att det även finns 

en hel del utmaningar att hantera. Översynen har resulterat i ett förslag på delvis 

nya regler för föreningsbidrag samt nya taxor för de kommunalt finansierade 

anläggningarna för fritidsverksamhet fritidsnämnden hyr ut på timbasis (FRN 

2020/133). 

 

Enheten föreslår utifrån uppsatta mål en bidragsmodell bestående av fyra olika 

bidrag som riktar sig till de ideella föreningar och ideella organisationer som 

bedriver idrotts- och fritidsverksamhet riktad till barn och ungdomar 7–20 år och 

personer med funktionsnedsättning, öppen verksamhet och folkhälsosatsningar.  

De bidrag som förslås är aktivitetsbidrag, investeringsbidrag, verksamhetsbidrag 

och projektbidrag.  

 

När införande av de nya bidragsreglerna kan ske beror på när det nya IT-systemet 

för bidragshantering kan tas i bruk. Då införandet av det nya IT-systemet har 

försenats och i nuläget planeras till andra halvåret 2021 bör införande av nya 

regler för föreningsbidrag anpassas därefter och förslagsvis bör de första 

ansökningarna enligt det nya regelverket inkomma från januari 2022. 

Aktivitetsbidraget betalas ut retroaktivt och de nya reglerna för aktivitetsbidraget 

föreslås börja gälla under andra halvåret 2021. Eventuellt kan även 

verksamhetsbidraget komma att succesivt införas under hösten 2021.  

 

Eftersom införandet av det nya IT-systemet dröjer ser enheten möjligheten att 

involvera föreningslivet ytterligare i framtagandet av nya regler genom att bifogat 

förslag på nya regler skickas ut på remiss till föreningslivet i början av 2021. 

 

 

 

Nacka kommun 

Henrik Ivarsson 
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1 Bakgrund och förutsättningar 

Fritidsnämnden beslutade i ett inriktningsbeslut 2016 (2016/68) att de nuvarande 

reglerna för föreningsbidrag skulle ses över. Nuvarande ”Riktlinjer för 

föreningsbidrag – fritid barn- och ungdomsverksamhet” och ”Riktlinjer för 

föreningsbidrag – fritid handikapporganisationer” fastställdes 2013 och har sedan 

justerats något (2015).  

 

Även de subventionerade taxorna har ingått i översynen samt de 

fördelningsprinciper som styr hur tider i anläggningar fördelas. Nuvarande taxor 

beslutades 2004 (FN 2004/11). I budget inför 2021 fick fritidsnämnden även i 

uppdrag att höja taxorna med motsvarande 2 miljoner kronor varav en miljon ska 

tillföras aktivitetsbidraget under 2021 samt begränsa antal närvarotillfällen. Även 

detta har påverkat översynen.  

 

Utifrån målsättningarna med översynen och befintliga behov har enheten tagit 

fram ett förslag på uppdaterade föreningsbidrag och nya taxor. Förslaget på nya 

taxor anges i ett separat ärende (FRN 2020/133) då dessa ska införas i januari 

2021. Förslag på justerade fördelningsprinciper kommer att tas upp till beslut 

under våren 2022 och berörs inte i denna slutrapport.  

2 Projektets syfte och mål 

Målsättningarna med översynen har justerats och utvecklats något sedan 

inriktningsbeslutet 2016. Föreningsbidragen har reviderats i syfte att:  

 

- bättre främja utvecklingen av föreningslivet 

- skapa ett mer rättvist, rättssäkert och transparent föreningsstöd 

- föreningsbidrag främst ska ges till åldersgruppen 7–20 år 

- föreningsbidrag ska baseras på individuella aktivitetstillfällen istället 

för sammankomster och medlemskap 

- föreningsstödet ska nå ut till fler 

- involvera föreningslivet i utformningen av de nya riktlinjerna 

 

Översynen ska även ske inom befintliga budgetramar. Ytterligare en övergripande 

målsättning och konsekvens av begränsningarna för översynen är att inte ändra 

för ändrandets skull, om anpassningar av befintliga bidrag är möjliga är detta att 

föredra.  

 

Nedan följer enhetens tolkning av målsättningarna.  

 

Främja utvecklingen av föreningslivet 

Tydliga krav behöver ställas på föreningslivet då begreppet önskvärd utveckling 

av föreningslivet också i förlängningen innebär att deltagande ska vara 

hälsofrämjande. Med hjälp av föreningsbidragen anser inte enheten att det varken 

är önskvärt eller möjligt att styra föreningarnas verksamhet. Däremot kan 

kommunen som bidragsgivare styra i vilken omfattning bidrag kan erhållas för till 
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exempel barn- och ungdomsverksamhet och på så vis stötta och ge incitament till 

föreningar att bedriva den verksamhet som anses hälsofrämjande.  

 

För att främja en önskvärd utveckling med hjälp av föreningsbidragen krävs att 

det ekonomiska stödet riktas mot befintliga behov hos föreningslivet samt att 

bidragen är effektiva och flexibla.  

 

Att främja utvecklingen av föreningslivet sker heller inte enbart genom 

ekonomiska tillskott. Ofta är föreningarna i behov av konsultativt stöd. Till följd 

av mer effektiv bidragsgivning och ett mer välutvecklat IT-system gör enheten 

bedömningen att det konsultativa och proaktiva stödet på sikt ges utrymme att 

utvecklas för att främja utvecklingen av föreningslivet ytterligare.  

 

Skapa ett mer rättssäkert, rättvist och transparent föreningsstöd 

Enheten har valt att fokusera på handläggningen och beslutsprocessen från 

ansökan till beslut samt uppföljningen av utbetalda bidrag för att åstadkomma en 

så rättssäker, rättvis och transparent handläggning som möjligt. Övergripande 

diskussioner om vilka grupper som ska prioriteras och i hur stor utsträckning förs 

på politisk nivå i samband med beslut om budget.  

 

Föreningsbidrag ska främst ges till åldersgruppen 7–20 år 

Att justera målgruppen barn och unga till 7–20 år innebär en förändring. I dag får 

föreningar bidrag för verksamhet för barn och ungdomar 4–20 år.  

 

Föreningsbidrag ska baseras på individuella aktivitetstillfällen istället för 

sammankomster och medlemskap 

De allra flesta föreningar som erhåller bidrag från fritidsnämnden erhåller även 

LOK-stöd från Riksidrottsförbundet (RF). LOK-stödet baseras på hur många 

deltagare som har deltagit vid föreningens aktiviteter medan det nuvarande 

kommunala aktivitetsbidraget baseras på sammankomster med minst tre 

deltagare. Enheten ser positivt på uppdraget att basera aktivitetsbidraget på 

närvaro istället för sammankomster men väljer att utveckla målsättningen 

ytterligare till att efterlikna RF:s LOK-stöd då det även skulle innebära en 

förenklad administration för de föreningar som ansöker om de båda 

aktivitetsbidragen.  

 

Nacka kommun har för tillfället även ett medlemsbaserat bidrag som heter 

administrationsbidraget. Enheten har tolkat målsättningen med översynen som 

att detta bidrag ska avvecklas.  

 

Föreningsstödet ska nå ut till fler 

Vissa grupper är mindre föreningsaktiva. Till exempel är flickor och barn med 

annan etnisk bakgrund underrepresenterade inom föreningsidrotten.  

Jämte barn och unga är personer med funktionsnedsättning en prioriterad 

målgrupp. Verksamhet som riktar sig till målgruppen funktionsnedsatta genererar 

högre kostnader som i mindre utsträckning står i relation till aktivitetsbidraget. 
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Även genom stöd till folkhälsosatsningar och öppen verksamhet kan 

föreningsstödet nå ut till fler.  

 

Involvera föreningslivet i utformningen av de nya riktlinjerna 

Denna målsättning tillförde enheten i början av 2020 då arbetet med översynen 

återupptogs. Syftet är att ge föreningslivet möjlighet att påverka det framtida 

föreningsstödet genom dels en workshop, dels en enkätundersökning och nu 

avslutningsvis, enligt beslutsförslag i denna tjänsteskrivelse, en remissrunda för 

föreslagna bidragsregler under början av 2021. 

3 Process/Upplägg för översynen 

Översynen återupptogs i början av 2020. En process för att åstadkomma bästa 

möjliga tillvägagångssätt togs fram. Inledningsvis genomfördes en 

omvärldsbevakning och sammanställning av fritidsnämndens nuvarande 

stödformer. Potentiella utvecklingsområden definierades och de, i 

inriktningsbeslutet definierade, målsättningarna justerades och vidareutvecklades. 

Forum för föreningsdialog formulerades och en workshop planerades innan 

sommaren. Till följd av den pandemi som uppkom under våren planerades den 

dock om till att genomföras digitalt och sköts fram tills efter sommaren. 

Enkätundersökningar skickades sedan ut efter workshopen för att de föreningar 

som inte kunde delta vid workshopen ändå skulle ges en möjlighet att inkomma 

med sina åsikter. En kartläggning av det föreningsstöd nämnden bidrar med 

inleddes innan sommaren. Syftet är att kartläggningen ska visa hur dagens stöd 

fördelas mellan olika föreningskategorier. Kartläggningen ska även möjliggöra 

mer välutvecklade och precisa konsekvensanalyser av framtaget förslag.  

Enheten föreslår nu även ett ytterligare steg i processen för att åstadkomma bästa 

möjliga stödmodell, nämligen en remissrunda på föreslagna bidragsregler hos 

berörda parter.  

 

Efter genomförd remissrunda inleds sedan införandefasen. Framtagande av 

processer planeras till våren 2021. Handböcker kommer därefter att tas fram och 

anpassas till det nya IT-systemet för bidrag och bokning.  

 

De första ansökningarna enligt det nya regelverket planeras inkomma från januari 

2022. Aktivitetsbidraget, till skillnad från övriga föreslagna bidrag, betalas ut 

retroaktivt och de nya reglerna för aktivitetsbidraget föreslås börja gälla under 

andra halvåret 2021. 

4 Dagens föreningsstöd 

I dag har fritidsnämnden administrationsbidrag, aktivitetsbidrag, projektbidrag, 

investeringsbidrag samt diverse bidrag/avtal/överenskommelser med olika 

syften. Bidragsberättigade föreningar som hyr kommunalt finansierade 

anläggningar till timtaxa erhåller även en subvention på taxan.  
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Fritidsnämnden har alltså både generella och selektiva bidrag. De generella 

bidragen baseras på medlemsantal föregående år alternativt på genomförda 

sammankomster föregående halvår för någon av de prioriterade målgrupperna. 

Antalet medlemmar eller sammankomster genererar sedan en fördefinierad 

bidragssumma. De selektiva bidragen genomgår en kvalitativ granskning och 

beslut baseras på inkomna ansökningar för planerad verksamhet eller projekt.  

 

Inom projekt och investeringsbidragen finns i dag budgetramar för respektive 

bidrag som även påverkar beslutsfattandet.  

 

Nedan följer en genomgång av de befintliga bidragsreglerna och stödformerna 

tillsammans med exempel på utmaningar och brister som har framkommit i 

översynen.  

 

Grundregler – Bidragsberättigad förening 

Här definieras vilka grundläggande krav som ställs på de bidragsberättigade 

föreningar som får ta del av bidragen och den subventionerade taxan. Ett fåtal 

punkter anger i dag vilka krav som ställs på bidragsberättigade föreningar och 

aktiva medlemmar. Till exempel anges att föreningar ska ha en vald styrelse, 

stadgar och att flertalet medlemmar ska vara boende i kommunen. Vidare anges 

vilka målgrupper som genererar bidrag samt krav på minsta antal 

bidragsberättigade medlemmar inom målgruppen och sammankomster. Det 

framkommer att medlemmen ska vara aktiv men definitionen för hur många 

aktiviteter en medlem behöver närvara vid för att definieras som aktiv saknas. 

Det antal aktiviteter som har krävts för att definiera en medlem som 

bidragsberättigad och för att medlemmen ska generera tider i 

anläggningar/lokaler har varit tio.  

 

Även övergripande generella regler som gäller samtliga föreningar och 

organisationer som erhåller stöd från fritidsnämnden saknas. Dessa föreningar 

eller organisationer bedriver verksamhet som är önskvärd och lever upp till de 

målsättningar som finns med bidragsgivningen men når ändå inte upp till de krav 

som ställs på bidragsberättigade föreningar. Det kan till exempel handla om 

föreningar som inte har tillräckligt många medlemmar eller sammankomster som 

krävs för ett bidragsberättigande men kan komma att nå upp till kraven genom till 

exempel en mindre rekryteringsinsats. Andra exempel är att organisationsformen 

inte passar in till följd av att det är en stiftelse. 

 

Det saknas även tydliga regler för hur ansökningar ska inkomma. I dag inkommer 

ansökningar via kommunens ärendehanteringssystem, mejl, brev och i 

bidragssystemet Aktivitetskort på nätet (ApN). Detta skapar extra arbete för 

enheten och en ökad risk för att ansökningar inte hanteras korrekt.  

 

Administrationsbidrag (Cirka 2,7 mkr/år) 

Administrationsbidraget är ett generellt bidrag som betalas ut i samband med att 

föreningar rapporterar in sina medlemmar och redovisar årsmöteshandlingar. 
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Bidraget baseras på antalet medlemmar inom olika åldersgrupper. Ett högre 

bidrag erhålls för medlemmar i åldersgruppen 11–20 år medan ett mindre erhålls 

för medlemmar 4–10 år. För den äldre åldersgruppen är beloppet 135 kronor per 

medlem och år och för den yngre 100 kronor per medlem och år. För 

funktionsnedsatta personer utgår 100 kronor per medlem och år oavsett ålder. 

Cirka 200 000 kronor av det totalt utbetalda beloppet går till föreningar som 

bedriver verksamhet för funktionsnedsatta.  

 

Föreningar ska ha minst 20 aktiva medlemmar för att erhålla 

administrationsbidrag men definitionen för hur många aktiviteter en medlem 

behöver närvara vid för att definieras som aktiv saknas.  

 

Aktivitetsbidrag (Cirka 5,2 mkr/år + 1 mkr för 2021) 

Aktivitetsbidraget är ett generellt bidrag som i dag baseras på antal 

sammankomster med minst tre deltagare. Inför 2021 höjs bidraget med 

motsvarande 1 miljon kronor. För närvarande utbetalas 35 kr per sammankomst 

och grupp i den yngre åldersgruppen och 60 kronor i den äldre. Under 2021 

föreslås beloppen höjas till 40 och 75 kronor till följd av det uppdrag i mål och 

budget fritidsnämnden tilldelades. I lagsporter kan dubbel ersättning utgå för en 

sammankomst om laget vid sammankomsten har minst 15 deltagare och 2 ledare 

närvarande samtidigt. Med lagsport menas traditionella lagsporter /som fotboll, 

ishockey, innebandy, basket och handboll och så vidare. Överskrider aktiviteten 

fem timmar ges dubbelt bidrag för sammankomsten.  

 

Att aktivitetsbidraget baseras på antal sammankomster med minst tre deltagare 

innebär att samma belopp betalas ut för en sammankomst med tre deltagare som 

för en sammankomst med 14 deltagare. Dagens regelverk ger alltså till viss del 

ekonomiska incitament att satsa på fler aktivitetstillfällen för färre deltagare 

istället för färre tillfällen för fler deltagare. Logiken i att traditionella lagsporter 

ska generera dubbelt bidrag gentemot en lika stor grupp som till exempel bedriver 

scoutverksamhet leder sannolikt på sikt till att mångfalden av föreningsdrivna 

aktiviteter minskar i kommunen. En ytterligare konsekvens blir sannolikt att 

antalet aktiva i föreningslivet också minskar då de som inte lockas till deltagande i 

de traditionella lagidrotterna inte erbjuds lika många alternativa 

fritidssysselsättningar.  

 

Projektbidrag (147 000 kr/år) 

Projektbidraget är ett selektivt bidrag som söks vid två tillfällen per år. Avsikten 

med bidraget är att det ska gå till kvalitetshöjning och utvecklingssatsningar 

kopplat till den bidragsberättigade verksamheten. Projektbidraget ska även ge 

föreningarna möjlighet att pröva nya verksamhetsformer och bredda sin 

verksamhet för att nå nya grupper av barn och ungdomar. Projektbidrag kan 

också sökas av föreningar som inte är registrerade som bidragsberättigade. Är 

projektet riktat mot barn/ungdomar och dessutom bedöms ha förutsättningar att 

övergå i ordinarie verksamhet kan stöd beviljas eftersom det då ligger i linje med 

bidragets ändamål.  
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Investeringsbidrag (500 000 kr/år) 

Investeringsbidraget är ett selektivt bidrag som ska gå till investeringsprojekt i, 

eller underhållsarbete av, föreningars egna anläggningar.  

 

Syftet med investeringsbidraget är att utjämna skillnaderna i förutsättningarna 

mellan de föreningar som bedriver sin verksamhet i kommunalt finansierade 

anläggningar och de föreningar som bedriver sin verksamhet i egna anläggningar. 

Med kommunalt finansierade anläggningar menas de anläggningar och lokaler 

som ingår i kommunens utbud och upplåts till föreningar med föreningstaxa på 

timbasis. Med egen anläggning menas en lokal, byggnad eller annan anläggning 

föreningen äger eller hyr med ett förstahandskontrakt som sträcker sig minst tre 

år framåt i tiden.  

 

Investeringsbidraget är fritidsnämndens senast tillkomna bidrag. Beslut om 

införande av bidraget togs i december 2017 (FRN 2017/193). Då bidraget endast 

har varit aktuellt under en begränsad tid är det svårt att utläsa vilka effekter det 

har gett.  

 

Särskilda/Riktade stöd/avtal (1 452 500 kr/år)  

Fritidsnämnden beviljar årligen ekonomiska stöd till organisationer genom så 

kallade särskilda eller riktade stöd. Det saknas regler för dessa stöd. Stöden går 

främst till verksamhet för funktionsnedsatta i syfte att stimulera till en aktiv fritid. 

Ekonomiska stöd utbetalas även för folkhälsosatsningar samt öppen verksamhet. 

Nämnden ger även, i form av överenskommelser, stöd till olika driftrelaterade 

kostnader, till exempel skidspårning.  

 

Av de ekonomiska stöd fritidsnämnden betalar ut är de särskilda/riktade bidragen 

de som har störst utvecklingsbehov. Enheten bedömer att syftet med bidragen är 

viktigt men behöver säkerställa kvalitén. Det innebär främst att handläggnings- 

och beslutsprocessen är rättssäker, rättvis och transparent.  

 

Subventionerade taxor 

Bidragsberättigade föreningar som hyr till timtaxa av fritidsnämnden erhåller en 

subventionerad taxa. Den timtaxa som erhålls vid nyttjande av, de av 

fritidsnämnden finansierade, anläggningarna baseras dels på vem som hyr och för 

vilken verksamhet de nyttjar lokalerna/anläggningarna.  

 

Uppdelningen enligt de olika taxenivåerna: 

Grupp 1 – Avser ideella föreningar som tar emot kommunala bidrag från Nacka 

kommun för barn- och ungdomsverksamhet för åldersgruppen 4–20 år för 

verksamheter som är vänder sig till åldersgruppen 4–20 år. 

Grupp 2 avser ideella föreningar som tar emot kommunala bidrag från Nacka 

kommun för barn- och ungdomsverksamhet för åldersgruppen 4–20 år för 

verksamheter som är vänder sig till deltagare som är 21 år och äldre. 

Grupp 3 avser övriga ideella föreningar som har verksamhet i Nacka, företag som 
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har verksamhet i Nacka, invånare i Nacka kommun samt föreningar i grupp ett 

och två då de har kommersiell verksamhet eller arrangemang med entréavgift. 

Föreningar som bedriver större delen av sin verksamhet i annan kommun än 

Nacka kommun, företag som inte har verksamhet i Nacka kommun eller 

privatpersoner som inte är folkbokförda i Nacka kommun betalar avgift som 

grupp 3 samt ett tillägg med 150 kronor per timme. 

 

Utgifterna för den tidsandel föreningslivet erhåller i de kommunalt finansierade 

anläggningarna (avgränsat till IP/fotbollsplaner, ishallar, sport- och 

gymnastikhallar) motsvarade år 2019 cirka 44,5 miljoner kronor. Den totala 

intäkten för fritidsnämnden från bidragsberättigade föreningar från taxor 

(avgränsat till IP/fotbollsplaner, ishallar, sport- och gymnastikhallar) var cirka 6,5 

miljoner kronor år 2019.  

 

Trots att kostnaderna för de kommunalt finansierade anläggningarna har stigit har 

inte de subventionerade taxorna justerats sedan 2004. Anläggningar och lokaler 

har dock tillkommit och då erhållit en högre taxa. Taxor som har tillkommit 

senare avser till exempel taxor/avgifter för privatpersoner i simhallar, hyra av 

fritidsgårdar, fotbollstältet samt ridhusen. Dessa taxor omfattas inte av föreslagen 

höjning utan kommer att ligga kvar på samma nivåer. Inte heller taxor för skolor 

tas upp då de behandlas separat och beslutas i kommunstyrelsen.  

 

Vid återupptagandet av översynen i början av 2020 inkluderades även de 

subventionerade taxorna då även de utgör en form av ekonomiskt föreningsstöd. 

Syftet med att inkludera de subventionerade taxorna i översynen var inledningsvis 

att anpassa det totala stödet för att åstadkomma mer rättvis fördelning av medel 

mellan de som tar del av de subventionerade taxorna och de som bedriver 

verksamhet i egna eller långtidshyrda lokaler/anläggningar. Intäkter från den 

förutspådda höjningen av de subventionerade taxorna sågs som en eventuell 

finansieringsmöjlighet till ett eventuellt lokal-/hyresbidrag.  

4.1 Kartläggning 

Dagens föreningsstöd har kartlagts. Administrationsbidrag och aktivitetsbidrag 

har slagits samman med taxesubventionen och föreningarna har kategoriserats 

efter verksamhet. Det totala stödet har sedan dividerats med antal medlemmar 

(4–20 år) och närvarotillfällen (7–20 år) för att få fram hur mycket stöd som 

betalas ut per medlem och närvarotillfälle inom olika föreningskategorier. Den 

hyreskostnad fritidsnämnden betalar för Stall Compass minus taxeintäkter är 

fördelad på ridsporten.  
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*Total subvention har räknats fram genom att slå ihop hyres- och driftkostnad för samtliga anläggningar inom de olika 

anläggningskategorierna (IP/Bollplan, Ishall, Sporthall/Gymnastiksal). Baserat på andel föreningstimmar och övriga 

timmar har sedan totalkostnaden delats upp. Kostnadsandelen har sedan fördelats på föreningarna baserat på antal 

nyttjade timmar i de olika anläggningskategorierna. Inbetald taxa har subtraherats från respektive förening innan de har 

kategoriserats efter föreningstyp/verksamhet.  

 

I relation till antal medlemmar och närvarotillfällen visar kartläggningen att de 

idrotter som bedriver sin verksamhet i fritidsnämndens lokaler/anläggningar, 

bortsett från ridsporten, erhåller ett större stöd än de föreningar som bedriver sin 

verksamhet i egna lokaler/anläggningar. Anledningen till att ridsporten har en 

hög subventionskostnad är till följd av att den hyra fritidsnämnden betalar för ett 

ridhus är tillförd ridsporten. Denna hyreskostnad är inte fördelad på 

föreningstimmar och övriga timmar. Fördelningen av medel relaterat till 

lokaler/anläggningar, alltså taxesubventionen, är det som främst bidrar till den 

ojämna fördelningen.  

 

På grund av den höga kostnaden för att driva en ishall är taxesubventionen per 

timma i en ishall hög i jämförelse med IP/bollplan och sporthall/gymnastiksal, 

vilket också genererar en avsevärt mycket högre taxesubvention för ishockey- och 

konståkningsföreningar.  

 

Kartläggningen visar även att de idrotter som i regel är dyrast att utöva, till 

exempel ridsport och ishockey, även är de idrotter som erhåller mest stöd per 

medlem och närvarotillfälle.  

 

 

 

 

 

 

Förenings- 
kategori 

Medlemmar 
Andel 
flickor  

Bidrag Subvention Totalt stöd 
Stöd/ 
medlem 

Stöd/ 
närvaro 

Konståkning 414 90% 234 825 kr 2 608 540 kr 2 843 365 kr 6 868 kr 127 kr 

Ishockey 1261 3% 653 080 kr 7 684 563 kr 8 337 643 kr 6 612 kr 93 kr 

Ridsport 517 93% 233 190 kr 1 580 515 kr 1 813 705 kr 3 508 kr 92 kr 

Basket 542 40% 202 865 kr 1 857 721 kr 2 060 586 kr 3 802 kr 68 kr 

Kampsport 973 42% 205 430 kr 1 211 945 kr 1 417 375 kr 1 457 kr 63 kr 

Innebandy 1269 20% 374 125 kr 3 328 625 kr 3 702 750 kr 2 918 kr 62 kr 

Friidrott 457 53% 124 835 kr 672 990 kr 797 825 kr 1 746 kr 53 kr 

Handboll 828 62% 273 855 kr 2 385 076 kr 2 658 931 kr 3 211 kr 50 kr 

Fotboll 6995 28% 2 460 010 kr 12 409 721 kr 14 869 731 kr 2 126 kr 39 kr 

Orientering 158 45% 106 095 kr 69 658 kr 175 753 kr 1 112 kr 29 kr 

Tennis 1206 34% 551 585 kr 234 260 kr 785 845 kr 652 kr 19 kr 

Scouting 536 44% 182 165 kr 0 kr 182 165 kr 340 kr 15 kr 
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Även antalet närvarotillfällen för individer har kartlagts i samband med 

översynen. Inom olika ålderskategorier och inom olika idrotter skiljer sig antalet 

aktiviteter.  

Ålder Deltagare Totalt närvarotillfällen 

Snitt närvaro/        

deltagare/år 

Högst antal 

närvaro 

4–6 år 3902 47 899 12 126 

7–11 år 13 854 431 998 31 263 

12–16 år 8641 466 467 54 346 

17–20 år 1852 78 023 42 278 

 

Det som framkommer i kartläggningen av närvarotillfällen är att det är stora 

skillnader inom de respektive ålderskategorierna. Inom de olika 

ålderskategorierna skiljer det sig också vilka idrotter som har flest deltagare med 

ett ovanligt högt antal närvarotillfällen. I den yngsta ålderskategorin, 4–6 år, har 

kampsport flest antal träningar per deltagare, det framkommer att vissa barn 

tränar upp till tre gånger per vecka i snitt utslaget på ett år. Även konståkningen 

sticker ut något. Inom både kampsporten och konståkningen är det dock i 

relation till ishockeyn få barn som förekommer till följd av de inte är lagidrotter. I 

ålderskategorin 7–11 år är konståkningen i topp igen följt av ishockey, fotboll och 

andra vanliga lagidrotter. I ålderskategorierna 12–16 år och 17–20 år är det 

ishockeyn som har flest deltagare med ett ovanligt högt antal närvarotillfällen, 

följt av övriga lagidrotter. Ishockeyn är den idrott som sticker ut med många barn 

med höga antal träningstillfällen. Dock är det endast en av fyra 

ishockeyföreningar i kommunen som mer regelbundet förekommer högt upp i 

statistiken.  

 

Kartläggningen är dock begränsad till det stöd fritidsnämnden bidrar med. 

Eventuella arrenden eller andra överenskommelser kopplat till mark- eller 

lokalfrågor framkommer inte i kartläggningen men sannolikt finns även en stor 

del av kommunens föreningsstöd dolt i förmånliga avtal/överenskommelser med 

föreningar. Många föreningar har tillgång till kostnadsfria utrymmen eller 

subventionerade/kostnadsneutrala långtidskontrakt. Det rör sig oftast om förråd, 

kanslilokaler, cafeterior. De avtal som finns är i regel tecknade med enheten för 

fastighetsförvaltning (EFF) och därför inte medräknade i kartläggningen av 

stödet till föreningslivet. Till följd av den nya hyresmodellen som ska införas i 

kommunen kommer dessa hyresavtal baseras på en kostnadshyra. Vilka kostnader 

detta kommer innebära är i nuläget oklart. EFF genomför för närvarande en 

inventering avseende vilka föreningar och avtal som finns. Enheten föreslår att 

arbetet med kartläggningen av föreningsstödet bör fortgå och vidareutvecklas, 

bland annat genom att även inkludera det stöd föreningar erhåller av andra 

kommunala verksamheter.  

 

Syftet med kartläggningen är att ge en uppfattning om hur de kommunala 

resurserna fördelas, inte redovisa hur det fördelas i exakta siffror. De siffror som 

förekommer i kartläggningen och konsekvensanalysen år baserade på ett 

kalenderår, 2019. I arbetet med kartläggningen har stora mängder data från olika 
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system sammanställts. Samtliga närvarotillfällen för samtliga, i kommunen, 

bidragsberättigade individer har behandlats tillsammans med samtliga 

genomförda bokningar i fritidsnämndens anläggningar (IP/Bollplan, Ishall, 

Sporthall/Gymnastiksal).  

 

De data som har varit mest utmanande är de som avser uträkningen av 

taxesubventionen. I ett par fall har föreningar och hela föreningskategorier tagits 

bort på grund av ofullständiga data. Anläggningar/lokaler som inte passar in i 

någon av de förutbestämda anläggningskategorierna (IP/Bollplan, Ishall, 

Sporthall/Gymnastiksal) har räknats bort. Det kan exempelvis röra sig om 

bokningar i konferenslokaler. Kartläggningen var inte möjlig att applicera i 

simhallar då förutsättningarna/bokningsrutinerna och statistiken ser annorlunda 

ut. Simidrottsföreningar samt vissa andra föreningskategorier har utelämnats från 

kartläggningen i nuläget. Att slå ihop olika anläggningar i en kategori utifrån vilka 

idrotter som är aktiva i dessa kan innebära att kostnaderna för anläggningarna 

fördelas ojämnt, till exempel har sporthallar och gymnastiksalar kategoriserats i 

samma anläggnings-/kostnadskategori. De föreningar som driver verksamhet i 

sporthallar har sannolikt lägre subvention i kartläggningen på bekostnad av de 

föreningar som bedriver sin verksamhet i gymnastiksalar.  

 

Att bedriva sin verksamhet i egna eller långtidshyrda lokaler/anläggningar medför 

även andra fördelar som inte heller framkommer i enhetens kartläggning. Ett 

exempel är ökade möjligheter till intäkter. Föreningar som råder över sina egna 

anläggningar har möjlighet att hyra ut och på så sätt finansiera hela eller delar av 

sin anläggning/verksamhet. Egna lokaler/anläggningar möjliggör även en mer 

flexibel och omfattande verksamhet vilket sannolikt kan förklara att vissa 

föreningar vill fortsätta att bedriva sin verksamhet i egen lokal/anläggning.  

4.2 Föreningsdialog 

Samtliga bidragsberättigade föreningar samt föreningar som bokar kommunens 

anläggningar bjöds in till att delta vid en workshop och i en enkätundersökning 

avseende föreningsstödet. Intresse för deltagande var begränsat vid både 

workshop och enkätundersökning. Den pågående pandemin ledde till att 

föreningsdialogerna genomfördes helt digitalt. Både workshop och 

enkätundersökning delades in i tre olika områden, aktivitet, anläggning och 

verksamhet. RF-SISU Stockholm deltog i utformandet av workshopen samt även 

interaktivt i diskussionerna genom rollen som moderatorer. Enheten 

presenterade uppdraget och dokumenterade sedan diskussionerna.  

 

De föreningar som är väl införstådda med regler och riktlinjer är överlag nöjda 

med kommunens föreningsstöd, dock finns det förbättringsområden. Ett 

exempel är att föreningarna vill ha mer pengar, ett annat är att mer stöd ska 

fördelas till de som äger sina anläggningar. Ett par föreningar tycker att stödet 

fördelas orättvist, främst då det är anpassat för de större lagidrotterna.  

 

 

Sida 48 av 114



Nacka kommun  /  2020-11-30  /  FRN 2020/83 

14 (30) 

Bidragsberättigande 

Vissa föreningar upplever att de behöver inkomma med allt för mycket 

administrativt krävande redovisning för att behålla sin status som 

bidragsberättigade och få bidrag. De uttryckte även att det saknas en bra, tydlig 

och lättförståelig struktur för vad föreningar ska redovisa och när de ska 

inkomma med begärda redovisningar. Förslag som uppkom förutom förtydliga 

riktlinjer var att kommunala föreningskonsulenter ska hjälpa till mer med det 

administrativa arbetet och stötta föreningarna till utveckling.  

 

Aktivitet 

Flera föreningar ställde sig positiva till en eventuell synkronisering av 

aktivitetsbidraget med det statliga LOK-stödet samt att slå ihop aktivitetsbidraget 

med administrationsbidraget. Många föreningar tycker att tydliga krav ska ställas 

på föreningarna då det förekommer fusk med till exempel närvaromarkeringar. 

Ett förslag som framkom var oanmälda besök med syfte att motverka fusk.  

 

Verksamhet 

Flera föreningar upplever att de har svårt med rekrytering av nya ledare. Ett 

eventuellt stöd för ledarrekrytering internt samt utbildning av de nyrekryterade 

ledarna föreslogs kunna bidra till en bättre situation.  

 

Många föreningar uttryckte att föreningar som riktar sig till äldre nybörjare och 

breddverksamhet borde ges mer stöd/gynnas av riktlinjerna. Ett par föreningar 

föreslog också stöd som är anpassat efter föreningars olika förutsättningar. Till 

exempel kan det vara svårare för vissa föreningar att rekrytera nya medlemmar 

och sedan få in medlems- eller träningsavgifter då de bedriver sin verksamhet i ett 

socioekonomiskt svagt område. Likaså har föreningar med funktionshindrade 

som målgrupp svårare med rekryteringen samt större behov av 

anpassningar/utrustning och således en dyrare verksamhet som borde 

gynnas/kompenseras.  

 

Anläggning 

När det kommer till anläggningsstödet och bokningsfrågor lyfte den deltagande 

ridklubben att driften av deras anläggning är det som slukar mest resurser. Två 

föreningar föreslog fritidscheck, istället för bidrag och taxesubvention, som ett 

sätt att bli av med ojämlikheterna i dagens system. Flera föreningar efterfrågade 

förändringar i fördelningsprinciperna, bland annat för att nya föreningar som inte 

har hunnit bygga upp ett stort medlemsantal ska ges möjlighet att få attraktiva 

tider i anläggningarna. 

4.3 Omvärldsbevakning 

I omvärldsbevakning har andra bidragsgivande kommuner, regioner och förbund 

studerats. Omvärldsbevakningen begränsades något då diverse studiebesök fick 

ställas in som en följd av pandemin. Mycket tid har gått åt till att studera olika 

organisationers regler för föreningsstöd. Omvärldsbevakningen har visat många 

olika varianter på stödmodeller runt om i andra kommuner, regioner, förbund 
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och även länder. Många kommuner genomför även översyner av föreningsstödet 

för tillfället. Antalet kommuner som genomför översyner har ökat som en följd 

av den pågående upphandlingen av IT-system för bidrag- och bokningshantering 

där många kommuner deltar genom ett samarbete inom Sveriges Kommuner och 

Regioner.  

 

Nackas nuvarande stödmodell liknar många andra kommuners. Det går att 

kategorisera in de flesta bidragen/stöden i tre huvudkategorier, aktivitet, 

anläggning och verksamhet. Det går även att kategorisera stöden i bidrag och 

subventioner där bidrag är vanligast förekommande men där olika subventioner 

ofta spelar en större men osynlig roll. Till exempel förekommer jämte 

taxesubventioner och kostnadsfria lokaler även arrenden där föreningar erhåller 

förmånliga avtal över lång tid utan att det definieras som ett föreningsstöd.  

 

Generella bidrag betalas i regel ut för antal bidragsberättigade (aktiva) 

medlemmar, antal sammankomster och/eller antal närvarotillfällen inom olika 

prioriterade målgrupper. Vilka de prioriterade målgrupperna är skiljer sig också 

något beroende på vilken bidragsgivare det rör sig om. Samtliga studerade aktörer 

ger stöd till funktionsnedsatta. Det är också, precis som i Nacka, vanligt att de 

åldersbegränsningar som råder ej appliceras på funktionsnedsatta. För personer 

som inte är funktionsnedsatta är begränsningar inom olika åldrar det som 

begränsar vilka som genererar stöd. RF har en något högre ålder och deras stöd 

riktar sig även till unga vuxna 21–25 år. I Nackas grannkommuner är de 

prioriterade åldrarna som genererar bidrag likvärdiga med det inriktningsbeslut 

som fattades av nämnden år 2016 avseende vilka åldrar (7–20 år) som ska 

generera bidrag. Stockholm, Lidingö och Tyresö ger stöd till verksamhet som 

riktar sig till åldrarna 7–20 år medan Värmdö ger stöd till åldrarna 7–19 år.  

 

Riksidrottsstyrelsen har fattat beslut om att införa en begränsning i antal 

närvarotillfällen en medlem får generera per vecka i det statliga aktivitetsbidraget 

(LOK-stödet). Syftet var att införa begränsningen i antalet närvarotillfällen under 

2020 men till följd av ökad arbetsbelastning under den pågående pandemin har 

RF valt att vänta med införandet av begränsningen. I nuläget planerar man att 

införa begränsningen till andra halvåret 2021 med effekt på den ansökan som 

inkommer januari-februari 2022. Många kommuner har dock redan infört en 

begränsning i antal närvarotillfällen per vecka. Vilka åldrar och vilket antal 

närvarotillfällen som högst är bidragsberättigat är dock lite olika.  
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Nedan följer ett par exempel på hur närliggande kommuner har begränsat antalet 

närvarotillfällen som genererar bidrag per vecka:  

 

Kommun Åldersintervall Begränsning/vecka Begränsning/år (40 

v.) 

Solna 7–12 år 2 80 

 13–20 3 120 

Stockholm 7–12 år 1 40 

 13–20 år 3 120 

Lidingö 7–9 år 2 80 

 10–20 3 120 

Haninge 7–12 år 2 80 

 13–16 år 3 120 

 17–20 år 4 160 

 

De flesta kommuner har någon typ av bidragsberättigande för föreningar. 

Föreningarna ska enligt kraven leva upp till olika nyckeltal och redovisa stadgar, 

årsmöteshandlingar och så vidare. De kvantitativa gränserna är till exempel det 

minsta antal medlemmar som krävs, från någon av de prioriterade målgrupperna, 

för att föreningen ska definieras som bidragsberättigad. Till exempel Solna och 

Lidingö har krav på minst 10 bidragsberättigade medlemmar medan Stockholm 

kräver minst 20 bidragsberättigade medlemmar.  

 

Ytterligare krav som ställs av bidragsgivare för att en förening ska bli 

bidragsberättigad handlar om den demokratiska strukturen och olika krav på 

verksamhetsutveckling. Det kan handla om krav att upprätta olika 

handlingsplaner eller genomföra utbildningsinsatser. I samband med dessa frågor 

förekommer även det konsultativa stödet frekvent, dels från kommuner men 

främst från RF:s respektive distriktsförbund (RF-SISU Stockholm). Vissa 

kommuner betalar även ut ett start- och/eller grundbidrag för bidragsberättigade 

föreningar.  

 

De flesta kommuner har även, likt Nacka, bidrag för investeringar i föreningars 

anläggningar. Många kommuner hjälper även föreningar med borgensåtaganden 

om föreningen vill bygga något som det till exempel är brist på i kommunen. 

Diverse varianter på driftbidrag för föreningsdrivna anläggningar finns också av 

samma anledning. Generella lokal-/hyresbidrag som riktar sig till föreningar som 

har egna anläggningar förekommer i olika utsträckning och omfattning.’ 
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5 Förslag/Slutsatser 

Nedan följer enhetens resonemang relaterat till presenterat förslag för nya 

bidragsregler och förväntade effekter av föreslagna regler. Under respektive 

kategori går vi igenom olika alternativ, vad enheten föreslår och slutligen vilka 

effekter förslaget förväntas generera.  

 

Övergripande diskussion 

Omvärldsbevakning och diskussioner i översynen berörde i början av 

återupptagandet av översynen möjligheten att helt ersätta bidragen med ett 

checksystem, där individer erhåller en eller flera virtuella checkar som kan lösas in 

hos auktoriserade fritidsföreningar. Checksystem är vanligt förekommande inom 

Nacka kommun, exempelvis hos kulturnämnden.  

 

Även diverse ytterligare bidrag har berörts i översynen, till exempel startbidrag, 

grundbidrag och hyres-/lokalbidrag har diskuterats. Startbidrag vid 

bidragsberättigande och grundbidrag behöver inte bara regleras och finansieras, 

införande av ytterligare bidrag skulle även innebära ytterligare administration både 

för föreningar och handläggare. Driftbidrag diskuterades till följd av att 

kommunen i dag har ingått diverse överenskommelser om föreningsdrift av olika 

anläggningar såsom till exempel skidspårning. Detta är avtal som sträcker sig över 

flera år och omfattas således inte av denna översyn. Hyres-/lokalbidrag 

diskuterades i syfte att jämna ut skillnader mellan de föreningar som bedriver sin 

verksamhet i kommunalt finansierade lokaler/anläggningar och de som bedriver 

sin verksamhet i egna lokaler/anläggningar.  

Översynen måste slutföras inom begränsade tidsramar till följd av införandet av 

det nya IT-systemet. Översynen ska även genomföras inom befintlig budget och 

därav görs bedömningen att tillräckligt utredda och genomarbetade förslag för 

eller mot fritidspeng/-check och nya bidrag inte är möjliga att genomföra i 

nuläget. Bortsett från verksamhetsbidraget saknas även finansiering för ytterligare 

bidrag inom befintliga budgetramar. Ett alternativ som diskuterades var att 

finansiera ett generellt lokal-/hyresbidrag till föreningar med egna lokaler med 

hjälp av höjda taxor men då taxorna redan ska höjas med motsvarande två 

miljoner under 2021 enligt besparingskrav i mål och budget ser inte enheten 

längre den möjligheten. En fritidspeng eller fritidscheck som ett alternativ till eller 

tillsammans med föreningsbidrag/taxesubventioner är något enheten föreslår ska 

utredas ytterligare.  

 

Olika alternativ har diskuterats för att öka incitamenten för föreningar att satsa på 

de grupper som i dag är mindre aktiva inom föreningslivet. Ett alternativ hade 

varit att även differentiera aktivitetsbidraget till fördel för flickor, alltså ett högre 

värde per närvarotillfälle för flickor än för pojkar. Ytterligare möjligheter finns att 

differentiera aktivitetsbidraget baserat på var deltagaren bor. En deltagare som är 

folkbokförd i ett socioekonomiskt svagt område skulle således, likt flickor, 

generera ett högre belopp per närvarotillfälle. Enheten föreslår dock att riktade 

satsningar genom projekt- och verksamhetsbidragen är att föredra för att 
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rekrytera och aktivera fler från de mindre aktiva grupperna. Dessa bidrag kan inte 

bara mer precist riktas mot förutbestämda målgrupper, de är också enklare att 

följa upp och utläsa eventuella effekter av. Likaså föreslår enheten att 

folkhälsosatsningar och öppen verksamhet utan krav på medlemskap ska 

finansieras genom projektbidrag och/eller verksamhetsbidrag.  

 

Nya processer och handböcker ska tas fram för vanligt förekommande moment. 

Syftet är att ge handläggaren ett stöd och samtidigt öka rättssäkerheten, rättvisan 

och transparensen i handläggningen och beslutsprocessen. Vid 

personalförflyttningar eller sjukskrivningar är detta också viktiga redskap för att 

fortsatt leverera kvalitativa och konsekventa beslut. Exempel på moment som ska 

beskrivas i handboken är handläggning av de respektive bidragen samt hantering 

av bokningsförfrågningar och fördelning av tider i de anläggningar som 

finansieras av fritidsnämnden.  

 

Ytterligare åtgärder som föreslås för att åstadkomma ökad rättssäkerhet och 

transparens är införande av fördjupad granskning/stickprov. Dessa kontroller bör 

systematiseras och årligen bör ett antal föreningar bli utvalda för fördjupad 

granskning, dels genom slump men även på förekommen anledning. I den 

fördjupade granskningen ska föreningars och organisationers verksamhet, 

handlingar och räkenskaper granskas. I vilken omfattning den fördjupade 

granskningen ska genomföras ber enheten att få återkomma med. 

Tillvägagångssätt för stickprov ska även definieras i handboken.  

 

En samverkan med andra bidragsgivande enheter har inletts med avsikten att 

säkerställa att processer, begrepp och arbetssätt utvecklas ur ett 

kommunperspektiv istället för ur ett nämnd- eller enhetsperspektiv. Detta 

kommer skapa tydlighet och kontinuitet för de som ansöker om bidrag, 

oberoende av om de ansöker från fritids-, äldre- eller kulturnämnden. Det här 

arbetet blir än viktigare i samband med övergången till gemensamma 

verksamhetssystem för hantering av bidragen. En än mer specificerad målsättning 

är att på sikt arbeta fram gemensamma övergripande riktlinjer för all 

bidragsgivning till föreningar och civilsamhällesorganisationer inom kommunen. 

Dessa riktlinjer bör fungera som ett övergripande paraply och respektive nämnd 

definierar underliggande specifika regler utefter sina ansvarsområden. Många av 

de punkter som förekommer under rubriken "Generella regler" i det föreslagna 

nya regelverket skulle till exempel kunna flyttas till övergripande riktlinjer då det 

är vedertagna krav som ställs på samtliga organisationer och från samtliga 

bidragsgivare.  

 

Enheten föreslår en bidragsmodell bestående av övergripande generella regler 

som gäller samtliga föreningar och organisationer som erhåller bidrag från 

fritidsnämnden och subventionerad timtaxa vid nyttjande av fritidsnämndens 

lokaler/anläggningar. Bidragsberättigade föreningar ges tillgång till att ansöka om 

samtliga stöd hos fritidsnämnden medan föreningar och organisationer som inte 

Sida 53 av 114



Nacka kommun  /  2020-11-30  /  FRN 2020/83 

19 (30) 

är bidragsberättigade men lever upp till de generella reglerna endast kan ansöka 

om verksamhets- och projektbidrag. 

 
 

Generella regler 

Enheten föreslår utvecklade generella regler för samtliga föreningar och 

organisationer som ansöker om stöd från fritidsnämnden.  

 

Endast två ansökningsperioder föreslås. Dessa två ansökningsperioder ska gälla 

samtliga bidrag och föreningsredovisningen. Syftet med justeringen är att förenkla 

och anpassa föreningsstödet efter föreningarnas behov. Föreningar har efterfrågat 

ett enklare och mer lättförståeligt stödsystem med exempelvis färre 

ansökningsperioder. Föreningsredovisning föreslås inkomma senast 25 augusti 

istället för i maj. Ett annat alternativ är att kräva in redovisningen i samband med 

årets första ansökningsperiod (25 februari) men då föreningar normalt sett har 

årsmöte i februari-mars försvåras möjligheten att inkomma med begärda 

handlingar i tid. 

 

Ansökningar ska inkomma via kommunens nya IT-system. Införandet av det nya 

IT-systemet styr när dessa krav kan komma att ställas på samtliga ansökningar. 

Om ansökan har inkommit via någon annan kanal kommer föreningen ombes att 

skicka in den via IT-systemet. Föreningar som upplever problem eller svårigheter 

med att skicka in ansökningar ska fortsatt erbjudas konsultativt stöd.  

 

De prioriterade målgrupper som föreslås omfattas av bidragsgivning är barn och 

ungdomar 7–20 år samt funktionsnedsatta personer oavsett ålder. Även 

satsningar på folkhälsa och öppen verksamhet utan krav på medlemskap bör 

generera bidrag. Genom att begränsa bidragsgivningen till färre åldersgrupper kan 

mer stöd riktas där det har bäst effekt.  
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Att ändra vilka målgrupper som får ta del av föreningsstödet från 4–20 till 7–20 

kommer att drabba vissa föreningar eller föreningskategorier ekonomiskt. Trots 

att de flesta föreningar sköter sin ekonomi väl kommer föreslagna åtgärder få 

effekter på finansieringen och i förlängningen eventuellt även kostnaden för att 

utöva olika fritidsaktiviteter.  

 

Bidragsberättigande 

I dag framkommer det i bidragsreglerna att föreningar ska ha ”flertalet 

medlemmar boende i kommunen”. Enheten föreslår här en tydligare skrivelse och 

anger att minst ”51 procent av föreningens aktiva medlemmar ska vara folkbokförda i 

Nacka kommun om inte sakliga och godtagbara skäl finns för undantag”. Sakliga och 

godtagbara skäl kan till exempel vara att en förening som riktar sig till 

funktionsnedsatta personer har en sektion, eller bedriver verksamhet, i Nacka 

som bedöms bidra till ett ökat utbud av fritidsaktiviteter för barn och ungdomar.  

 

Enheten föreslår att minimikravet på antal bidragsberättigade medlemmar sänks 

från 20 till 15. Många föreningar ligger i dag på gränsen och syftet med förslaget 

är att öka mångfalden av föreningar och utbudet av föreningsaktiviteter i 

kommunen. Enheten föreslår även att det minsta antalet bidragsberättigade 

aktiviteter per år en förening ska redovisa sänks till 15 av samma anledningar. 

Definitionen av hur många närvarotillfällen en medlem måste delta vid, för att 

definieras som bidragsberättigad, tillförs reglerna. Antalet aktiviteter som krävs 

för att en medlem ska vara bidragsberättigad föreslås fortsatt vara tio.  

 

I dagens bidragsregler framkommer att föreningar ska ”kontinuerligt ansöka om såväl 

aktivitets- som administrationsbidrag”. Enheten föreslår ett förtydligande där det 

framkommer att föreningar ska ansöka om aktivitetsbidrag/redovisa närvaro ”vid 

varje ansökningstillfälle. Om en förening inte har beviljats aktivitetsbidrag på ett år är 

föreningen inte längre bidragsberättigad.” Syftet med förtydligandet är att 

närvarorapporteringen som inkommer vid ansökan om aktivitetsbidrag ger 

kommunen insyn i vilken verksamhet som bedrivs och i vilken omfattning.  

 

Aktivitetsbidrag (8 750 000 kr/år) 

I inriktningsbeslutet från 2016 fattade nämnden beslut om att föreningsbidrag ska 

baseras på individuella närvarotillfällen istället för på antal sammankomster och 

antal medlemmar.  

 

Cirka åtta av tio bidragsberättigade föreningar ansöker om både statligt och 

kommunalt aktivitetsbidrag. Enheten är, efter översynen, enig med nämndens 

beslut och föreslår att aktivitetsbidraget baseras på ett liknande sätt som RF:s 

LOK-stöd (lokalt aktivitetsbidrag). Administrationsbidraget, som baseras på antal 

medlemmar, föreslås avskaffas och de medel som i dag betalas ut baserat på antal 

medlemmar föreslås tillföras aktivitetsbidraget. Detta förutspås på sikt ge effekt i 

ökat antal aktivitetstillfällen till följd av ökade ekonomiska incitament för 

föreningar att satsa på fler aktiviteter.  
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Ett närvarostyrt aktivitetsbidrag likt RF:s LOK-stöd efterfrågas av många 

föreningar och förenklar för de föreningar som berörs. Enheten arbetar även 

parallellt med upphandlingen av ett nytt IT-system som ska förenkla 

ansökningsprocessen. Målet är att förenkla för föreningar och på sikt 

förhoppningsvis möjliggöra för föreningarna att endast skicka in en ansökan som 

sedan genererar både det statliga LOK-stödet och det kommunala 

aktivitetsbidraget.  

 

Värdet per närvarotillfälle för barn och unga 7–20 år bör anpassas efter ålder. 

Syftet att differentiera värde per närvarotillfälle är att ge föreningar ekonomiska 

incitament att arbeta för att behålla deltagare även uppåt i åldrarna. Föreslagen 

åldersindelning är baserad på att deltagandet för barn och ungdomar inom 

föreningslivet är som högst vid 11 års ålder. Om medlemmar som är över 11 år 

genererar mer bidrag ges föreningar ekonomiska incitament att satsa mer på att 

behålla barn och ungdomar högre upp i åldrarna.  

 

De belopp per deltagare och närvarotillfälle som föreslås är:  

- Deltagare 7–11 år: 7 kronor per deltagare och sammankomst. 

- Deltagare 12–16 år: 10 kronor per deltagare och sammankomst 

- Deltagare 17–20 år: 12 kronor per deltagare och sammankomst. 

- Funktionsnedsatta personer oavsett ålder: 12 kronor per deltagare och 

sammankomst. 

- Ledare: 12 kronor per ledare och sammankomst. 

 

Vid aktiviteter för barn och unga med minst 15 deltagare och vid aktiviteter för 

personer med funktionsnedsättning förslås föreningar, för att öka kvalitén på 

verksamheten, få bidrag för upp till två ledare per aktivitet.  

 

Olika alternativ har diskuterats för att öka incitamenten för föreningar att satsa på 

de grupper som i dag är mindre aktiva inom föreningslivet. Ett alternativ för att 

till exempel aktivera fler flickor hade varit att även differentiera aktivitetsbidraget 

till fördel för flickor, alltså ett högre värde per närvarotillfälle för flickor än för 

pojkar. Enheten förordar dock att riktade satsningar genom projekt- eller 

verksamhetsbidragen är att föredra för att rekrytera och aktivera fler från de 

mindre aktiva grupperna. De medel som betalas ut genom projekt- och 

verksamhetsbidragen kan följas upp och riktas till specificerade insatser till 

skillnad från aktivitetsbidraget där föreningarna själva styr över var bidraget ska 

spenderas. Det är inte heller möjligt att kontrollera om föreningar återinvesterar 

det högre beloppet i den, av kommunen, prioriterade verksamheten. Effekter av 

ett differentierat aktivitetsbidrag blir således svåra att mäta.  

 

Att införa ett helt närvarostyrt aktivitetsbidrag utan begränsningar är inte heller 

önskvärt. Delar av barn- och ungdomsidrotten har blivit allt mer specialiserad 

med fler träningar och matcher samt tidig selektering och utslagning. Barn och 

unga slutar idrotta allt tidigare och detta är något som bör bemötas i 

bidragsgivningen. De hälsofördelar deltagande i flera olika idrottsgrenar i ung 
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ålder och successiv ökning av specialiseringsgraden i takt med åldern genererar 

bör premieras i bidragsgivningen. Riksidrottsstyrelsen har fattat beslut om att 

införa begränsningar i antal närvaromarkeringar en medlem får generera men till 

följd av den pågående pandemin har de valt att skjuta fram införandet av 

begränsningen till halvårsskiftet 2021 (ansöks om i jan-feb 2022). Många 

kommuner har dock redan infört liknande begränsningar. Föreningarna får, av 

begränsningen, ekonomiska incitament att satsa på färre aktivitetstillfällen för fler 

deltagare istället för dagens regelverk som ger föreningarna incitament att ha fler 

aktivitetstillfällen för färre deltagare.  

 

Enheten föreslår en begränsning i aktivitetsbidraget av antalet 

närvaromarkeringar en deltagare genererar bidrag för per vecka inom en specifik 

idrott. Begränsningarna är succesivt stigande baserat på ålder. De begränsningar i 

antal närvaromarkeringar som föreslås är:  

 

- Deltagare 7–11 år genererar bidrag max 2 gånger/vecka/idrott utslaget på 

ett halvår (20 veckor), 40 gånger per halvår 

- Deltagare 12–16 år genererar bidrag max 3 gånger/vecka/idrott utslaget 

på ett halvår (20 veckor), 60 gånger per halvår 

- Deltagare 17–20 år genererar bidrag max 4 gånger/vecka/idrott utslaget 

på ett halvår (20 veckor), 80 gånger per halvår 

 

Ålderskategorierna kan komma att justeras beroende på vilka åldersbegränsningar 

RF inför. Anledningen till att enheten föreslår att antalet närvarotillfällen 

begränsas till ett halvår är att vissa föreningar, till exempel inom seglingen, 

bedriver intensivare verksamhet, såsom läger- eller lovverksamhet, under kortare 

perioder. Dessa föreningar bör inte förlora stora intäkter till följd av 

begränsningar i aktivitetsbidraget. Kontrollen av antal närvarotillfällen per 

deltagare förenklas även om den sker halvårsvis. Föreslagna begränsningar i 

närvaro är i jämförelse med andra kommuner enheten har studerat relativt lika 

men något mer generöst.  

 

Tydligare krav bör ställas på de aktiviteter som genererar bidrag. Ett maximalt 

antal deltagare per ledare föreslås till 30. Anledningen är att kvalitetssäkra 

aktiviteterna och säkerställa att antal ledare står i relation till antalet deltagare. 

Enheten föreslår även en tydligare definition av begreppet ledare. Idag anges till 

exempel inga ålderskrav på den ledare som ansvarar för aktiviteter. Enheten 

föreslår ett ålderskrav, likt RF:s, på minst 13 år. Den relativt låga åldern ger 

föreningarna möjligheten att arbeta med, och utveckla unga ledare.  

 

Investeringsbidrag (500 000 kronor/år) 

Investeringsbidraget föreslås lämnas oförändrat bortsett från mindre justeringar 

och förtydliganden. Beslut om införande av bidraget togs i december 2017 och 

införandet skedde 2018. Således är det svårt att mäta vilka effekterna av bidraget 

har varit. Den huvudsakliga anledningen till att enheten bedömer att bidraget bör 
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bestå är att det är ett bidrag som når de som inte är aktiva i, av fritidsnämnden, 

subventionerade lokaler/anläggningar.  

 

Enheten föreslår dock ett förtydligande avseende tolkningen om bidraget endast 

är avsett för de som inte kan bedriva sin huvudsakliga verksamhet i kommunalt 

finansierade lokaler eller om det även ska beviljas för föreningar som bedriver sin 

huvudsakliga verksamhet i kommunalt finansierade lokaler men har en egen 

lokal/anläggning i anslutning, exempelvis en klubbstuga eller kanslilokal för ett 

fotbollslag.  

 

I dag framkommer i syftet för investeringsbidraget att bidraget är till för att 

”utjämna skillnaderna i förutsättningar...”. Det framkommer även i reglerna att 

”bidraget ges till föreningar där tillgången på kommunalt finansierade anläggningar för den 

aktuella verksamheten saknas eller är begränsad”. Enheten gjorde vid de första 

ansökningstillfällena tolkningen att bidraget endast skulle erhållas av de 

föreningar som inte kan bedriva sin verksamhet i de kommunalt finansierade 

lokalerna men nämnden gjorde då en annan tolkning. Nämnden har sedan dess 

beviljat investeringsbidrag för investeringsprojekt i klubbstugor och liknande för 

föreningar som bedriver sin huvudsakliga verksamhet i, de av nämnden, 

finansierade anläggningarna. Framöver föreslår enheten att nämndens tolkning 

ska fortsätta att gälla. Vid de tillfällen en prioritering behöver göras mellan 

inkommen ansökan från en förening som huvudsakligen bedriver verksamhet i 

egna lokaler och en förening som bedriver verksamhet i kommunalt finansierade 

lokaler, föreslår enheten dock att bedömningen bör gynna de föreningar som inte 

bedriver den huvudsakliga verksamheten i kommunalt finansierade lokaler. 

Denna tolkning bör framgå i den framtida handbok som tas fram för att vara ett 

stöd i handläggningen och berörs därför inte i regelverket.  

 

Enheten föreslår också tillägget att ”anläggningen ska ha en direkt koppling till 

aktiviteterna som beviljas aktivitetsbidrag”. Syftet med tillägget är att begränsa 

ansökningarna till lokaler/anläggningar som på sikt gynnar kvalitén på, och en 

ökning av antalet aktiviteter i kommunen.  

 

Särskilt verksamhetsbidrag (1 450 000 kr/år) 

Enheten föreslår införande av ett särskilt verksamhetsbidrag. 

Verksamhetsbidraget ska stötta verksamheter som på ett särskilt betydelsefullt 

sätt förbättrar möjligheten till en aktiv fritid för personer med 

funktionsnedsättning i Nacka kommun. Ytterligare syften med bidraget är att 

stötta satsningar för folkhälsa och öppen verksamhet. Bidraget kan bli aktuellt när 

aktivitetsbidrag inte kan beviljas eller inte står i relation till kostnaderna för den 

bidragsberättigade verksamheten.  

 

Fritidsnämnden betalar årligen ut stöd till satsningar som går i linje med det 

föreslagna bidraget. En struktur behöver dock upprättas för att generera kvalitet i 

handläggnings- och beslutsprocess samt hos den mottagande verksamheten. 

Även uppföljningen av stödet bör utvecklas.  
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Vid införandet av verksamhetsbidraget bör de föreningar/organisationer som inte 

längre erhåller det riktade/särskilda bidraget ges en möjlighet att inkomma med 

ansökan och erhålla stöd. Dessa organisationer ska inte behöva förlora 

omfattande delar av sin finansiering från ett år till ett annat. Om bedömningen 

ändå görs att någon förening/organisation inte bör erhålla stöd i samma 

utsträckning och att de förlorar mycket föreslås successiv nedtrappning i de fall 

det bedöms möjligt.  

 

På sikt kommer rättvisare och mer rättssäkra beslut genereras av struktur och 

transparens. I sin tur höjs tilliten till, och kvalitén på verksamheten som bedrivs. 

Enheten bedömer också att mer genomarbetade beslut kommer att bli ett resultat 

då ansökningar ställs mot varandra. Ett definierat bidrag som även kommuniceras 

ut så att föreningar/organisationer ges samma förutsättningar att ansöka bedöms 

även öka mångfalden av föreningar/organisationer och genom det även utbudet 

av fritidsaktiviteter.  

 

Trots vikten av ett bakomliggande regelverk är det vad som står skrivet däri som 

avgör hur väl det föreslagna bidraget fungerar. När det kommer till verksamhets- 

och projektbidragen är flexibilitet i bidragsprocessen något som samtliga parter 

efterfrågar, såväl föreningar som politiker. Definitionen av vad 

verksamhetsbidraget ska gå till bör därför vara bred och till viss del även 

behovsstyrd. Det innebär att de befintliga behov som finns ska generera bidrag så 

länge det är inom fritidsnämndens ansvarsområde. Att behöva "uppfinna" nya 

bidrag för nyuppkomna behov som inte ryms inom bidraget bedöms inte 

önskvärt.  

 

Föreningar och organisationer som arbetar med organiserad verksamhet för 

funktionsnedsatta har i regel högre kostnader för sin verksamhet till följd av till 

exempel krav på särskilt anpassade metoder, specialanpassat material/utrustning 

samt ledare med särskild medicinsk och/eller pedagogisk kompetens. Sällan står 

de generella bidragen i relation till utgifterna. Därför föreslås att en andel av den 

totala summan för verksamhetsbidraget öronmärks för de funktionsnedsatta 

medlemmar som är folkbokförda i Nacka kommun. Den summa som föreslås i 

detta beslut baseras dels på de befintliga riktade/särskilda stöden samt den andel 

av administrationsbidraget som går till medlemmar med funktionsnedsättning. På 

så vis föreslås gruppen funktionsnedsatta tilldelas samma totalbelopp även efter 

ett eventuellt införande av enhetens förslag till nya bidragsregler. Hur stort det 

totala medlemsstödet för verksamhet som riktas till funktionsnedsatta ska vara 

bör regleras i budget. Antalet funktionsnedsatta medlemmar som är folkbokförda 

i Nacka kommun genererar sedan en andel av det i verksamhetsbidraget avsatta 

beloppet. Enheten anser inte att det bör införas någon begränsning för hur stor 

andel av medlemmarna som ska vara folkbokförda i Nacka kommun likt de som 

gäller för barn- och ungdomsföreningar. Anledningen till det är att dessa 

organisationer ofta arbetar över kommungränser. Endast medlemmar med 
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funktionsnedsättning som är engagerade/aktiva i föreningen bör dock generera 

bidraget. Stödmedlemmar föreslås inte generera verksamhetsbidrag.  

 

Föreningar och organisationer som arbetar med verksamhet för 

funktionsnedsatta efterlyser oftare, än till exempel barn- och ungdomsföreningar, 

behov av stabilitet och kontinuitet i finansieringen. Avsaknaden av kontinuitet 

och stabilitet skapar osäkerhet inom verksamheten och många föreningar 

upplever att fokus hamnar på att trygga finansiering för överlevnad istället för att 

fortsätta bedriva en bra verksamhet.  

 

Bidraget föreslås ansökas om och betalas ut endast en gång per år. Ansökan för 

nästkommande år ska inkomma så snart som möjligt men senast den 25 augusti. 

Beslut kommer i vanliga fall fattas i nämndmötet i oktober. Föreningar och 

organisationer får därför, i god tid, svar angående nästa års finansiering. Bidraget 

föreslås även betalas ut på årsbasis då det delvis baseras på avsatt budget för det 

kommande året.  

 

Verksamhetsbidraget föreslås betalas ut baserat på en selektiv handläggning där 

inkomna ansökningar granskas och ställs mot varandra. Genom på förhand 

angivna budgetramar för verksamhetsbidraget skapas möjligheten att ställa olika 

bidragsansökningar mot varandra. Detta förutspås på sikt bidra till en ökad 

kvalitet i den verksamhet som bedrivs med stöd från fritidsnämnden.  

 

Projektbidrag (150 000 kr/år) 

Även projektbidraget föreslås lämnas relativt oförändrat bortsett från mindre 

justeringar och förtydliganden. Projektbidraget likt verksamhetsbidraget föreslås 

vara ett delvis behovsstyrt bidrag. Behovsstyrt bör definieras av både föreningars 

behov och behov som uppkommer på grund av oförutsedda händelser. Enheten 

ser även en framtida tydlig koppling mellan projekt- och verksamhetsbidragen. 

Föreningar som under ett eller två år har erhållit projektbidrag ska, om 

verksamheten bedöms fortsatt önskvärd, flyttas över till verksamhetsbidraget för 

att skapa kontinuitet. En mindre justering av det belopp som avsätts för 

projektbidraget föreslås. Enheten föreslår även mer marknadsföring av bidraget i 

anslutning till stundande ansökningsperioder i syfte att få in fler ansökningar.  

 

Subventionerade taxor 

I samband med mål och budget för 2021 gavs fritidsnämnden i uppdrag att 

genomföra besparingar genom höjda taxor motsvarande två miljoner kronor. De 

nya taxorna ska gälla från januari 2021. En miljon av de extra taxeintäkterna ska 

tillföras aktivitetsbidraget och en miljon är en nedskärning av fritidsnämndens 

budget. Enheten väljer därför att föreslå en höjning av taxorna procentuellt 

likvärdigt inom de olika taxekategorierna (målgrupperna). För taxor avseende 

barn och ungdomsverksamhet som bedrivs av bidragsberättigade föreningar 

inom Nacka kommun föreslås en mindre höjning på bekostnad av större 

höjningar av taxor avseende tider som nyttjas av privatpersoner, företag och 

aktörer utanför Nacka kommun. Ytterligare detaljer anges i tjänsteskrivelsen 
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avseende taxorna (FRN 2020/133). Enheten har inom översynen inte gått in 

djupare i diskussionen om hur den totala taxesubventionen kan fördelas rättvist 

mellan de föreningar som erhåller den. Frågor som bör besvaras i diskussionen 

om taxesubventionen återstår alltså. Till exempel om taxesättning ska sträva efter 

att anläggningar ska kosta lika mycket oberoende av nämndens kostnader 

alternativt om de ska subventioneras lika mycket. Att definiera hur olika taxor ska 

subventioneras, om det ska göras enligt principen lika många kronors subvention 

eller lika många procents subvention, innebär också olika konsekvenser för 

föreningslivet som bör utredas på sikt för att säkerställa en rättvis och transparent 

fördelning av det totala föreningsstödet.  

5.1 Konsekvensanalys 

Konsekvensanalystabellen av det i förslaget angivna föreningsstödet har räknats 

fram på ett liknande sätt som kartläggningen. Det totala aktivitetsbidraget har 

räknats samman med taxesubventionen och föreningarna har kategoriserats efter 

verksamhet. Det totala stödet har sedan dividerats med antal medlemmar och 

närvarotillfällen för att få fram hur mycket stöd som betalas ut per medlem och 

närvarotillfälle inom olika föreningskategorier. Den hyreskostnad fritidsnämnden 

betalar för Stall Compass minus taxeintäkter är fördelad på ridsporten.  

Det föreslagna regelverket och nya taxor har applicerats på samma grundstatistik. 

Båda uträkningarna har baserats på statistik avseende 2019. Antalet 

närvarotillfällen är reducerat med det antal närvarotillfällen föreningar har 

rapporterat för deltagare i åldersgruppen 4–6 år. Även antalet medlemmar har 

reducerats med det antal medlemmar föreningarna har angivit i åldersgruppen 4–

6 år. De deltagare som har haft närvarotillfällen som överskrider det maximalt 

tillåtna antalet närvaromarkeringar för 2019 har räknats ner till det maximalt 

tillåtna antalet. Medlemmar som inte har uppkommit i det lägsta antal aktiviteter 

som krävs för att räknas som bidragsberättigad har dock räknats i både 

kartläggning och konsekvensanalys. Andel flickor har baserats på samma 

uträkning i både kartläggning och konsekvensanalys till följd av bristande 

underlag.  

 

Förenings-
kategori 

Medlemmar 
Andel 
flickor  

Bidrag Subvention Totalt stöd 
Stöd/ 
medlem 

Stöd/ 
närvaro 

Konståkning 364 90% 187 471 kr 2 496 452 kr 2 683 923 kr 7 373 kr 127 kr 

Ishockey 1164 3% 774 068 kr 7 358 606 kr 8 132 674 kr 6 987 kr 94 kr 

Ridsport 516 93% 182 834 kr 1 580 515 kr 1 763 349 kr 3 417 kr 90 kr 

Basket 526 40% 270 532 kr 1 818 871 kr 2 089 403 kr 3 972 kr 70 kr 

Innebandy 1189 20% 508 809 kr 3 262 580 kr 3 771 389 kr 3 172 kr 65 kr 

Kampsport 929 42% 181 506 kr 1 188 219 kr 1 369 725 kr 1 474 kr 64 kr 

Friidrott 405 53% 114 216 kr 659 724 kr 773 940 kr 1 911 kr 57 kr 

Handboll 716 62% 479 019 kr 2 327 278 kr 2 806 297 kr 3 919 kr 55 kr 

Fotboll 6279 28% 3 245 649 kr 11 908 305 kr 15 153 954 kr 2 413 kr 41 kr 

Orientering 157 45% 54 954 kr 68 454 kr 123 408 kr 786 kr 21 kr 

Tennis 1049 34% 309 984 kr 226 376 kr 536 360 kr 511 kr 14 kr 

Scouting 536 44% 106 899 kr 0 kr 106 899 kr 199 kr 9 kr 

 

Sida 61 av 114



Nacka kommun  /  2020-11-30  /  FRN 2020/83 

27 (30) 

 

 

Förändring i stöd 2019 jämfört med framtaget förslag:  

 
Förenings-
kategori Bidrag % Bidrag kr 

Subvention 
% 

Subvention 
kr 

Stöd/ 
närvaro 

Stöd/ 
medlem 

Basket 33% 67 667 kr -2% -38 850 kr 3% 4% 

Fotboll 32% 785 639 kr -4% -501 416 kr 6% 14% 

Friidrott -9% -10 619 kr -2% -13 265 kr 6% 9% 

Handboll 75% 205 164 kr -2% -57 797 kr 10% 22% 

Innebandy 36% 134 684 kr -2% -66 045 kr 5% 9% 

Ishockey 19% 120 988 kr -4% -325 957 kr 1% 6% 

Kampsport -12% -23 924 kr -2% -23 726 kr 3% 1% 

Konståkning -20% -47 354 kr -4% -112 087 kr 0% 7% 

Orientering -48% -51 141 kr -2% -1 204 kr -30% -29% 

Ridsport -22% -50 356 kr 0% 0 kr -3% -3% 

Scouting -41% -75 266 kr 0% 0 kr -41% -41% 

Tennis -44% -241 601 kr -3% -7 883 kr -26% -22% 

 

Att övergå till ett närvarostyrt och närvarobegränsat aktivitetsbidrag kommer, 

beroende på hur verksamheten bedrivs, innebära konsekvenser för vissa 

föreningar/föreningskategorier. Höjda taxor vid nyttjande av fritidsnämndens 

lokaler/anläggningar likaså. De föreningar som drabbas hårdast föreslås om 

möjligt erhålla konsultativt stöd och eventuellt någon typ av 

kompensation/nedtrappning av bidrag under en övergångsperiod. För de 

föreningar som vill ställa om sin verksamhet i enlighet med prioriterade 

åldersmålgrupper och nya former för bidrag finns konsultativt stöd att tillgå, dels 

från enheten men även från RF-SISU Stockholm för idrottsföreningarna. 

Fritidsnämndens projektbidrag är till exempel redan nu möjligt att ansöka om för 

utvecklingsprojekt i verksamheten och olika rekryteringssatsningar.  

I de, trots det begränsade statistiska underlaget, genomförda 

konsekvensanalyserna av de föreslagna reglerna kan vi se att vissa 

föreningskategorier tappar en del stöd procentuellt i jämförelse med dagens 

regelverk. Det är en oundviklig effekt att vissa idrotter drabbas hårdare av införda 

regelverk. Anledningen till att dessa föreningar drabbas beror på olika faktorer. 

Dels påverkas de mer av att de har ett mindre antal aktiviteter per medlem än 

andra kategorier.  

 

Vissa föreningar kommer även att drabbas till följd av att deras målgrupper är 

unga (4–6 år) samt att de har ett högt antal träningstillfällen som nu föreslås 

begränsas i aktivitetsbidraget. Vissa av dessa föreningar lyckas inte heller, i samma 

omfattning som andra idrotter, behålla sina medlemmar längre upp i åldrarna 

vilket innebär att det nu succesivt stigande aktivitetsbidraget får en större 

effekt. Effekterna av förändringarna i aktivitetsbidraget bör ge, primärt föreningar 

som drabbas av lägre bidrag, ekonomiska incitament att satsa på att behålla och 

även rekrytera nya medlemmar även högre upp i åldrarna samt satsa mindre på 

tidig specialisering.  
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Konsekvensanalysen ska endast ge en uppfattning om hur fritidsnämndens 

ekonomiska stöd föreslås fördelas. En exakt beräkning av konsekvenserna är inte 

genomförbar. Exakta konsekvensanalyser av införandet av vilka effekter ett 

närvarostyrt aktivitetsbidrag med begränsning i antal aktivitetstillfällen per idrott 

per vecka är inte heller genomförbara. Än mindre baserat på de befintliga IT-

system och den statistiska data enheten har haft tillgång till. Det antal 

närvarotillfällen som ligger till grund för konsekvensanalysen avser, likt 

kartläggningen, 2019. Antalet närvarotillfällen samt medlemmar har sedan 

reducerats baserat på nya bidragsregler. Det framgår inte i statistiken hur många 

aktiviteter unika deltagare har närvarat vid veckovis i olika idrotter. Det framgår 

inte heller hur många olika föreningar/verksamheter den unika deltagaren har 

varit aktiv i. Endast enklare konsekvensanalyser kan göras utifrån befintliga data 

och således råder en viss osäkerhet inför vilka ekonomiska effekter förslaget 

kommer generera, både för nämnden och föreningarna. I förlängningen påverkas 

även framräkningen av värdet av unika närvarotillfällen av det bristfälliga 

underlaget då antalet godkända närvarotillfällen saknas. Begränsningarna för 

antalet aktiviteter samt värdet per närvarotillfälle kan därför komma att justeras 

och anpassas något under de kommande åren. På sikt föreslås även värdet per 

närvarotillfälle justeras återkommande, förslag på i vilken omfattning/tidsintervall 

och om justeringarna ska ske i form av indexhöjningar ber enheten att få 

återkomma med.  

5.2 Diskussion angående förslag för fördelning av 

medel i de respektive bidragen 

Översynen har skett inom befintliga budgetramar. Enheten har i fördelningen av 

befintliga medel försökt fördela resurserna enligt nämndens tidigare 

prioriteringar.  

 

Aktivitetsbidraget bör utökas. Dels till följd av att administrationsbidraget 

försvinner, dels för att premiera de föreningar som satsar på att utveckla 

breddverksamhet för barn och ungdomar framför mer specialisering i tidiga 

åldrar. Administrationsbidraget och aktivitetsbidraget slås ihop och den extra 

miljon som tillförs aktivitetsbidraget för 2021 föreslås även 2022 betalas ut i form 

av aktivitetsbidrag men då baserat på närvarotillfällen istället för sammankomster.  

 

Avseende de senaste åren har inte hela den avsatta budgetramen om 500 000 

kronor för investeringsbidraget betalats ut. Dialoger med föreningslivet tyder 

dock på ett fortsatt behov men viss avsaknad av kunskap om bidragets existens. 

Enheten föreslår därför att budgetramen om 500 000 kronor per år för 

investeringsbidraget bör kvarstå men avser framöver satsa mer på 

marknadsförings- och kommunikationsinsatser i relation till stundande 

ansökningsperioder. Även Nacka kommuns hemsida ska ses över för att bättre 

synliggöra föreningsbidragen.  
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Budgetramar för verksamhetsbidraget föreslås utgöras av befintliga 

särskilda/riktade stöd och överenskommelser som erhålls av föreningar som 

arbetar med funktionsnedsatta, folkhälsosatsningar och öppen verksamhet.  

 

Budgetramen för projektbidraget har under 2020 varit 147 000 kronor. Enheten 

föreslår att budget för projektbidraget utökas med 3 000 kronor.  

 

5.3 Införande 

När införande av de nya bidragsreglerna kan ske beror på när det nya IT-systemet 

för bidragshantering kan tas i bruk. Då införandet av det nya bidragssystemet har 

försenats och i nuläget planeras till andra halvåret 2021 bör införande av nya 

regler för föreningsbidrag anpassas därefter och förslagsvis bör de första 

ansökningarna enligt det nya regelverket inkomma från januari 2022.  

  

Till viss del föreslås införandet ske successivt. Aktivitetsbidraget betalas ut 

retroaktivt och de nya reglerna för aktivitetsbidraget föreslås börja gälla redan för 

de aktiviteter som sker under andra halvåret 2021. Införande av 

verksamhetsbidraget bör även den ske succesivt, första ansökningsperioden 

föreslås till juli-augusti 2021 avseende år 2022. Föreningar/organisationer som i 

dag har ett särskilt/riktat stöd från fritidsnämnden föreslås efter hand beviljade 

bidragsperioder/överenskommelser tar slut flyttas över till verksamhetsbidraget. 

Således kan vissa avsteg från bidragsreglerna avseende till exempel 

ansökningsperiod och beslutsfattande förekomma under tiden för införandet.  
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Öppenhet och mångfald 

Vi har förtroende och respekt för människors kunskap 

och egna förmåga - samt för deras vilja att ta ansvar 
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Inriktningsbeslut framtida idrottsanläggningar och 
fritidslokaler på Järlahöjden

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att i samråd med stadsutvecklingsprocessen för Centrala Nacka 
verka för att tillskapa idrottsanläggningar och fritidslokaler på Järlahöjden i enlighet 
med bilaga.

Sammanfattning av ärendet
I stadsutvecklingsprocessen för Centrala Nacka ingår en omfattande omvandling av 
Järlahöjden med tillkommande bebyggelse för såväl bostäder och verksamhetslokaler 
som lokaler för fritids- och kulturverksamhet. Syftet med detta inriktningsbeslut är att 
tillförsäkra en långsiktig, flexibel och effektiv försörjning av lokaler för idrotts- och 
fritidsändamål för Nackas invånare. Samtliga funktioner som finns i nuläget förutom 
ishallar (flytt till nytt läge i centrala Nacka är under planering/utredning) föreslås ingå i 
framtida Järlahöjden. Kultur- och fritidsenheten har tidigare (2019) utrett framtida 
bedömda behov, vilket nu har reviderats. Behovet omfattar tre fotbollsplaner, tre 
sporthallar varav två ska kunna samordnas till en större lokal, en simhall samt en 
fritidsgård.

Ärendet
I stadsutvecklingsprocessen för Centrala Nacka ingår en omfattande omvandling av 
Järlahöjden med tillkommande bebyggelse för såväl bostäder och verksamhetslokaler 
som lokaler för fritids- och kulturverksamhet. Syftet med detta inriktningsbeslut är att 
tillförsäkra en långsiktig, flexibel och effektiv försörjning av lokaler för idrotts- och 
fritidsändamål för Nackas invånare. Samtliga funktioner som finns i nuläget förutom 
ishallar (flytt till nytt läge i centrala Nacka är under planering/utredning) föreslås ingå i 
framtida Järlahöjden. Kultur- och fritidsenheten har tidigare (2019) utrett framtida 
bedömda behov, vilket nu har reviderats. Behovet omfattar tre fotbollsplaner, tre 
sporthallar varav två ska kunna samordnas till en större lokal, en simhall samt en 
fritidsgård.

Ekonomiska konsekvenser
Det är i dagsläget svårt att bedöma framtida hyreskostnader, men med tanke på att de 
flesta fritidslokalerna avses lösas genom nyproduktion kommer hyreskostnaderna 
sannolikt att öka. Nuvarande lokaler har inom kort nått sin tekniska och ekonomiska 
livslängd och kommer att behövas ersättas med nya lokaler oavsett framtida lokalisering 

Skriv nämndens namn här
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inom området. Med nya lokaler minskar behovet av kostsamt akut och planerat 
underhåll under ett antal år jämfört med nuläget, liksom sannolikt även 
mediaförbrukning t ex energi för uppvärmning.

Konsekvenser för barn
Planering av framtida idrottsanläggningar och fritidslokaler i Centrala Nacka tar hänsyn 
till barn och ungdomars behov av idrotts- och fritidsaktiviteter, vilket överensstämmer 
med FN:s deklaration om barns rättigheter. Barn och ungdomar är en prioriterad 
målgrupp för kommunens fritidsverksamhet. Därför utgår utredningen i huvudsak från 
barn och ungdomars perspektiv. Förslag till utformning, samnyttjande och lokalisering 
utgår från jämställdhetsperspektiv och tillgänglighetsprinciper som har barn och 
ungdomar i fokus. 

Handlingar i ärendet
1 Bilaga – Fritidslokaler Järlahöjden

Cortina Lange Jan Berg
Enhetschef Lokalstrateg
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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Idrottsanläggningar och fritidslokaler Järlahöjden 
Baserat på PM, ambitionsnivå för idrottsanläggningar på Järlahöjden daterat 19-06-14. Reviderat 
2021-04-07.

Fotbollsplaner, 3 st
- Två stycken 11-spelarplaner. Intill planerna, väderskydd för spelare plus ca 200 sittplatser 

vid ena planen och ca 50 sittplatser vid den andra 
- En 7-spelarplan
- Lokaler i anslutning till fotbollsplaner, kan samnyttjas med andra verksamheter inom 

området såsom t ex föreningscafé, WC/RWC för allmänheten, omklädningsrum, förråd 
och uppställningsyta för materiel.

Sporthallar och övriga inomhuslokaler 
Generellt:
Sporthallens huvudfunktion är skolidrott och föreningsverksamhet, men ska även kunna nyttjas 
för andra ändamål ex skolavslutning, fritidsverksamhet, rekreation och andra arrangemang. Bägge 
sporthallarna ska vara möjlig att dela i två mindre hallar med ljudisolerad ridåvägg inklusive dörr i 
ridåväggen.

Sporthall A
Utförs enligt Nacka kommuns generella funktionsprogram för sporthallar med följande 
kompletteringar/förändringar:

- Läktare ca 1.500 sittande, fördelade på bägge långsidorna
- Hallen utformas för att uppfylla kraven för handbollsspel i elitserien damer, samt 

respektive specialidrottsförbunds grundkrav beträffande innebandy, basket och futsal. 
- Utrymmen ska finnas för att möjliggöra TV-sändning
- Utrymme för VIP/press 
- RWC vid läktare.

Sporthall B
Utförs enligt Nacka kommuns generella funktionsprogram för sporthallar med följande 
kompletteringar/förändringar:

- Teleskopläktare för ca 200 sittande

Möjlighet ska finnas att samordna sporthall A och B till en sammanhängande lokal för större 
arrangemang. 
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Anslutningsytor till både sporthall A och B
Utrymmen som kompletterar bägge sporthallarna såsom t ex:

- Förråd föreningar samt materiel och utrustning 
- Omklädningsrum 
- Rum för materialvård 
- Entré/foajé/samlingsytor/uppehållsrum/paus/biljettkontroll 
- WC/ RWC
- Café
- Reception
- Mötesrum
- Arbetsplatser för driftpersonal 
- Styrketräning
- Kampsport 
- Förråd.

Sporthall C Träningshall
Utförs enligt Nacka kommuns generella funktionsprogram för sporthallar.
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Simhall
Komplett simhall med bl a följande innehåll:

- 25 m bassäng med 10 banor
- Läktare ca 200 sittplatser
- Utrymme för uppvärmning, torra aktiviteter mm
- Förråd för materiel och simskola
- Två kombinationsbassänger med flexibelt djup med RWC i anslutning till varje 
- Mindre varmvattenbassäng för mindre barn 0-3 år
- Rum för lärare/tränare
- Entré, kassa, servering före och efter aktivitet, samla skolklasser, träningsgrupper mm 

med WC/RWC
- Kiosk, servering
- Omklädningsrum med duschar och skåp
- Multifunktionell omklädningsavdelning för personer med funktionsnedsättning/ledsagare 

eller personer som inte vill vistas i omklädningsrum med kvinnor eller män med skåp och 
mindre låsbara omklädningsbås för 3 personer

- Två bastuar
- Teknikutrymmen
- Personalytor med en arbetsplats, mindre kök, omklädningsrum med dusch, förråd, wc, 

städ. 

Eventuellt även äventyrsbad för ungdomar 11-16 år, relaxavdelning med bubbelpooler och 
kallpool.

Fritidsgård
Ersätter 2:ans fritidsgård och samordnas med sporthall eller placeras i stråk där ungdomar rör sig 
i naturligt, till exempel i anslutning till parkområde. Lokalen behöver egen entré mot gata och 
vara lättillgänglig. Bör vara belägen i anslutning till parkyta för att kunna anordna basketkorgar 
och ev. andra aktiviteter
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Inriktningsbeslut bollplaner Ramsmora

Förslag till beslut
1. Fritidsnämnden förordar att kommunen ska anlägga två 11-spelarplaner med 
tillhörande omklädningsrum, föreningsförråd samt parkering på fastigheten Ramsmora 
1:1 i Boo i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 2021-04-07. 

2. Inriktningen sker med förbehåll att fritidsnämndens rambudget måste omfatta 
tillkommande hyreskostnader från det kalenderår som planerna kan tas i bruk.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade den 23 april § 73 att ingå ett avtal om arrende för 
bollplaner, omklädningsrum och parkering med Boo församling på del av fastigheten 
Ramsmora 1:1 i Nacka kommun. 

Kommunstyrelsen noterade samtidigt att arrendeavtalet är villkorat av att 
kommunfullmäktige medger tillräckliga investeringsmedel för att anlägga fotbollsplaner 
med mera samt nödvändiga tillstånd och bygglov. Dessa förutsättningar är reglerade i 
arrendeavtalet.

Två 11-spelarplaner i Ramsmora tillför ytterligare kapacitet i Boo varför kultur- och 
fritidsenheten föreslår fritidsnämnden att förorda kommunen att anlägga två 11-
spelarplaner med tillhörande omklädningsrum och föreningsförråd samt parkering på 
den aktuella fastigheten.

Ärendet
Kommunstyrelsen beslutade den 23 april § 73 att ingå ett avtal om arrende för 
bollplaner, omklädningsrum och parkering med Boo församling på del av fastigheten 
Ramsmora 1:1 i Nacka kommun. 

Kommunstyrelsen noterade samtidigt att arrendeavtalet är villkorat av att 
kommunfullmäktige medger tillräckliga investeringsmedel för att anlägga fotbollsplaner 
med mera samt nödvändiga tillstånd och bygglov. Dessa förutsättningar är reglerade i 
arrendeavtalet.

Fritidsnämnden
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Enhetens bedömning
Fotboll är den idrott i Nacka som lockar flest barn och ungdomar och ytterligare 
bollplaner i kommunen behövs för att möta föreningarnas efterfrågan. Den aktuella 
fastigheten ligger i Boo där de fotbollsföreningar som finns i området står för cirka 
hälften av alla fotbollsspelande barn och ungdomar i kommunen. I direkt anslutning till 
fastigheten ligger en busshållplats och från närmaste busshållplats på Värmdövägen är 
det knappt 500 meter att gå. 

Dialog med föreningslivet visar att det är 11-spelarplaner som bäst kan möta deras 
behov av att kunna bedriva bra verksamhet, då det exempelvis går att träna fler grupper 
samtidigt i samma ålderskategori. På fastigheten i Ramsmora ryms två 11-spelarplaner 
varför Kultur- och fritidsenheten föreslår fritidsnämnden att förorda kommunen att 
anlägga två 11-spelarplaner med tillhörande omklädningsrum och föreningsförråd samt 
parkering på den aktuella fastigheten. Två 11-spelarplaner i Ramsmora tillför ytterligare 
kapacitet i Boo.

I bilaga 1 till inriktningsbeslutet definieras behov av markanläggningar, byggnader med 
mera som behövs för kommande planering av idrottsanläggningen.

Ekonomiska konsekvenser
Skulle kommunfullmäktige besluta att anlägga bollplanerna innebär det att 
fritidsnämnden får en tillkommande hyreskostnad. En kostnadsbaserad internhyra 
inklusive drift och underhåll förhandlas fram internt med enheten för 
fastighetsförvaltning. När beslut om hyreskontrakt tas kommer fritidsnämndens 
budgetram att behöva utökas med motsvarande belopp.

Konsekvenser för barn
Efterfrågan från fotbollsföreningar i kommunen om ytterligare fotbollsplaner är stor. 
Två nya 11-spelarplaner i Boo kommer att möjliggöra för fler barn och unga att spela 
fotboll.  

Bilaga
Bilaga 1, inriktningsbeslut Ramsmora, daterat 2021-04-07.

Cortina Lange Anna Kristiansson
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten
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Nacka kommun

Bilaga 1 Inriktningsbeslut, Ramsmora

Två stycken 11-spelarplaner med konstgräs

Markanläggningar:
- Två stycken 11-spelarplaner med tillhörande belysning samt stängsel.
- Intill planerna spelarbås samt väderskydd.
- Teknisk yta för uppställning av mål mm
- Parkeringsplats för spelare/föräldrar, ledare och funktionärer för såväl 

bilar som cyklar och mopeder.

Byggnader mm:
- Omklädningsrum med wc samt bänkar och krokar. Separat in/utgång 

mot spelplanerna från varje omklädningsrum.
- Duschrum i anslutning till omklädningsrummen.
- Samtliga omklädningsrum har en WC – några RWC.
- 1 toalett som nås från utsidan och som är anpassad för RWC, lämplig 

som besökstoalett.
- Ett domarrum med låsbara skåp, wc och dusch.
- Inomhusförråd för föreningsliv.
- Köksbänk med eluttag för möjlighet att koppla in kaffebryggare, mikro, 

kokplatta och/eller kylskåp. Varmt/kallt vatten samt diskho.
-  Lås och passagesystem som kan integreras med kommunens 

bokningssystem. Eventuellt också larm.

Samtliga lokaler och funktioner ska vara tillgänglighetsanpassade för att 
kunna fungera för personer med olika funktionsnedsättning enligt 
gällande regelverk. 
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Svar till Nacka Hockeyklubb

Förslag till beslut
Fritidsnämnden godkänner förslag på svar till Nacka Hockeyklubb enligt bilaga 1

Sammanfattning av ärendet
Nacka Hockeyklubb (NHK) skickade ett brev till politikerna i nämnden med en 
förfrågan om justerade taxor 2021. Enheten har nu tagit fram ett förslag på svar till 
föreningen. 

Ärendet
Nacka Hockeyklubb (NHK) skickade ett brev till politikerna i nämnden (bilaga 2) med 
en förfrågan om justerade taxor under 2021. Enheten har nu tagit fram ett förslag på svar 
till föreningen (bilaga 1). 

Ekonomiska konsekvenser
Då nämnden inte avser införa nolltaxa eller justerad taxa bedömer enheten att beslutet 
inte kommer innebära några ekonomiska konsekvenser. 

Konsekvenser för barn
De föreningar som bedriver verksamhet i kommunens ishallar kommer inte att få någon 
lättnad på taxan under 2021 vilket kan innebära att det blir dyrare att delta. Då nämnden 
avser fördela tillgängliga medel rättvist till samtliga föreningar och idrotter som bedriver 
barn- och ungdomsverksamhet i kommunen anser inte enheten att beslutet kommer 
innebära negativa konsekvenser för barn. 

Handlingar i ärendet
Bilaga 1: Svar till Nacka Hockey
Bilaga 2: Brev från Nacka Hockey

Cortina Lange Henrik Ivarsson
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten

Fritidsnämnden
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Nacka Hockeyklubb 

Svar på Nacka Hockeyklubbs brev till fritidsnämnden

Hej,
 
Vi förstår och beklagar att det har varit ett utmanande år, särskilt för er då 
inomhusidrotterna tillhör de idrotter som har drabbats hårdast. 
 
Det är svårt att jämföra Nacka kommun med Stockholms kommun bara baserat på 
taxesubvention då det är stor skillnad mellan Stockholm och Nacka när det kommer till hur 
man fördelar föreningsstödet mellan bidrag och taxesubvention. Taxesubventionen står för 
den absolut största delen av Nackas föreningsstöd men i relation till Stockholm fördelar 
Nacka kommun en större andel föreningsstöd via föreningsbidrag men en mindre andel via 
taxesubventioner. 
 
Till följd av den förfrågan om förlängd huvudsäsong och öppethållande av ishallarna som 
inkom fick kultur- och fritidsenheten i uppdrag att beräkna de ekonomiska effekterna av en 
förlängd huvudsäsong och öppethållande. I Saltsjöbadens ishall valde fritidsnämnden att 
förlänga öppethållandet med en och en halv vecka. Syftet var att erbjuda de föreningar som 
bedriver sin verksamhet i Saltsjöbadens ishall ett mer likvärdigt öppethållande som 
föreningarna i Nacka och Björknäs ishall. Fritidsnämnden gjorde även bedömningen att de 
resurser en förlängd huvudsäsong eller ytterligare taxesubventioner skulle kräva kan fördelas 
mer effektivt och rättvist till hela föreningslivet och inte enbart till de föreningar/idrotter 
som bedriver sin verksamhet i ishallarna och därför redan erhåller de största subventionerna 
på taxorna. 

Med Vänliga Hälsningar
Fritidsnämnden, Nacka kommun

Gunilla Grudevall-Steen Anders Mebius
Ordförande Direktör
Fritidsnämnden Kultur- och fritidsenheten

Sida 78 av 114



Till Fritidsnämnden i Nacka kommun 

 

Åtgärder för att stötta föreningsverksamheten med anledning av Covid-19 

 

Nacka Hockey bedriver en omfattande barn- och ungdomsverksamhet av hög 

kvalité. Det senaste året har, precis som för resten av samhället, varit mycket 

utmanande för oss på många sätt. Vi har inte kunnat bedriva vår verksamhet på 

det sätt som vi brukar, och under en period var vi helt utestängda från ishallarna.  

 

Ekonomiskt har det senaste året också varit mycket utmanande för oss 

föreningar. Vi har tappat intäkter bl.a. på grund av att vår cafeteria inte har 

kunnat vara öppen och att cuper och lägerverksamhet har fått ställas in. De 

statliga stödåtgärder som finns är inte anpassade för ideell verksamhet och vi har 

därför inte kunnat använda oss av dessa åtgärder för att kompensera för de 

förluster vi gjort.  

 

Våra intäkter har alltså minskat medan våra kostnader istället har ökat. 

Fritidsnämnden beslutade i december att höja taxorna för alla 

idrottsanläggningar i Nacka kommun och det var rejäla höjningar med upp till 

femton procents ökning. Samtidigt väljer kommunen att sänka 

kommunalskatten, vilket i sammanhanget blir svårt att förstå.  

 

I jämförelse med andra idrotter som t.ex. simning och fotboll är våra kostnader 

för verksamhetslokaler mycket höga. Vid en genomgång av de förutsättningar 

som andra idrottsföreningar i kommunen har kan konstateras att isföreningarna i 

Nacka har ett högt kostnadsläge. Som exempel kan nämnas att en timme istid 

kostar 870 kr under vecka 31-37 (undantaget kl. 15-16 samt kl. 22-23 då taxan 

är lägre) och 1 150 kr per timme under vecka 13-20. En timme i simhallen 

kostar 70 kr för två banor och därefter 25 kr per bana oavsett tid på året. Vad 

gäller fotboll kan nämnas att den högsta timkostnaden uppgår till 175 kr per 

timme i november - mars med ev. tillägg om 175 kr vid snöröjning, dvs 300 kr 

och detta under tid på året som knappast kan ses som vara fotbollens 

huvudsäsong. När man jämför med simning kan också konstateras att det 

framgår av kommunens egen kapacitetsutredning att kostnaden för att drifta en 

simhall är högre än kostnaden för att drifta en ishall. 

 

Vi har fått ta del av ett förslag som innebär att huvudsäsongen ska justeras och 

förlängas så att huvudsäsongstaxan ska gälla till och med vecka 16 eller 17 (det 

är oklart vad det slutliga förslaget blev) och att Saltsjöbadens ishall skulle hålla 

öppet ytterligare 1,5 vecka jämfört med vad som nu är sagt.  

 

Detta skulle visserligen innebära en viss besparing för oss föreningar och en 

möjlighet för våra barn och ungdomar att fortsätta träna på is längre denna 
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säsong. I slutändan innebär detta förslag dock ingen större kompensation för oss 

då det handlar om 4 – 5 veckor varav vecka 13 är påskveckan med helgdagar 

och vecka 14 är det påsklov.  

 

Vi vill att ni politiker tänker om och tänker nytt och gör något som verkligen 

kommer att ge effekt för alla idrottsföreningar i Nacka kommun, och möjliggöra 

att vi kan fortsätta bedriva vår verksamhet med bibehållen kvalité.  

 

Stockholms stad beslutade förra veckan att införa ett särskilt och tillfälligt stöd 

till idrottsföreningar som bedriver barn- och ungdomsverksamhet. Stödet ger 

föreningarna kompensation för hyra i stadens idrottsanläggningar under hela 

2021. Stockholms stad anger att stödet ska ses som en kompensation för bl.a. 

uteblivna intäkter och ökad arbetsinsats för annorlunda förutsättningar att 

bedriva en verksamhet under pandemin.  

 

För isföreningarnas överlevnad så krävs att vi får en kompensation och ett stöd 

från Nacka kommun som är jämförbart med det som Stockholms stad beslutat. 

Med uteblivna intäkter från cafeterior, cuper och läger är det ekonomiska läget 

mycket svårt. Vi önskar att ni politiker fattar beslut om att huvudsäsongstaxan 

ska gälla för hela 2021. På detta sätt kan ni säkerställa att vi kan fortsätta bedriva 

vår verksamhet och vi föreningar får en chans att komma igen och få en 

ekonomi i balans. Kostnaden för detta ska ställas mot kostnaden för barn och 

ungdomar som drabbas av ökad psykisk och fysisk ohälsa på grund av inställda 

fritidsaktiviteter. Som alltid drabbar detta de barn och ungdomar som redan är 

utsatta som drabbas hårdast när föreningsverksamhet dras ner.  

 

Vi önskar mot denna bakgrund att: 

 

Huvudsäsongstaxan ska gälla 1 januari – 31 december 2021 för alla idrotter 

i kommunen som har varierande taxor.  

 

Följ Stockholms stads exempel och satsa på idrotten! 

 

Vi vill gärna träffa er politiker för en dialog om detta och hur ni kan stötta oss i 

föreningslivet under denna svåra tid.  

 

 

 

 

Charlotte Gustavsson 

Ordförande  

Nacka Hockey  
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Medborgarförslag om att Nacka kommun ska göra 
plats för padel om idrottsanläggningar planeras 
Inkom 31 augusti 2020

Förslag till beslut
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget på så sätt att förslaget att anlägga padel 
beaktas vid planering av framtida idrottsanläggningar. Medborgarförslaget är därmed 
besvarat

Sammanfattning av ärendet
Den 31 augusti 2021 inkom ett medborgarförslag om att Nacka kommun ska göra plats 
för padel om idrottsanläggningar planeras. Fritidsnämnden planerar för närvarande inte 
för några idrottsanläggningar där möjlighet för en padelanläggning finns. 
Medborgarförslaget beaktas genom att undersöka möjligheterna att anlägga padel i 
samband med att nya idrottsanläggningar planeras.

Förslagen i medborgarförslaget
Förslagsställaren föreslår att Nacka kommun ska göra plats för padel om 
idrottsanläggningar planeras. 

Enhetens utredning och bedömning
Padel är en växande idrott i Sverige. I Nacka finns både inomhus- och 
utomhusanläggningar för padel. Dessa anläggningar är finansierade och byggda av 
företag. Utomhusanläggningar finns i Sickla, Nacka strand och i Saltsjöbaden. I 
Saltsjöbaden har kommunen möjliggjort för padelanläggningar genom att arrendera ut 
mark. En inomhusanläggning finns i Orminge. Det finns även ytterligare planer på 
inomhusanläggningar i Boo. 

Enheten föreslår att medborgarförslaget beaktas i samband med att nya 
idrottsanläggningar planeras. Fritidsnämnden planera för närvarande inte för några 
idrottsanläggningar där möjlighet för en padelanläggning finns.  

Förslagens ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser

Fritidsnämnden 
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Konsekvenser för barn
Förslag till beslut innebär i dagsläget inga konsekvenser för barn

Handlingar i ärendet
Bilaga medborgarförslag 

Cortina Lange Elin Brandefalk
Enhetschef Utvecklingsledare
Kultur- och fritidsenheten Kultur- och fritidsenheten 
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Nacka kommun

Bilaga Medborgarförslag 

Hej!  Vill lämna ett medborgarförslag:  Om idrottsanläggningar planeras så skulle 
jag föreslå att Nacka kommun lägger in plats för den snabbast växande sporten i 
Sverige just nu: 
Padel.  I välbärgade Nacka är det omåttligt populärt och hallar kan inte tillmötesg
å efterfrågan.  Det finns enstaka banor för allmänheten i Stockholm, bla vid Lilje
holmen.  Jag önskar att sporten blev tillgänglig för hela Nackas befolkning oavset
t ekonomiska resurser.  Jag är övertygad om att denna sport kommer att växa och
 om vi i Nacka lyckas fånga upp de barn och ungdomar med begåvning för detta 
så kommer det säkerligen hela Nacka till gagn.  Adress/plats för 
synpunkt/klagomål:
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Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Medborgarförslag - Skatepark i Älta
Inkom den 21 januari 2021

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att anlägga en yta avsedd för skateboard, kickbikes och BMX 
på Älta IP enligt bild 1 i tjänsteskrivelsen.

Sammanfattning av ärendet
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta, vid parkeringen 
på Älta IP. I Älta finns idag en skateboardramp i den nya Hedvigslundsparken men det 
saknas ytor för trix med rails, boxar och quarterpipes. Kultur- och fritidsenheten har 
identifierat en yta på Älta IP som idag är en grusad yta utan direkt funktion. Ytan skulle 
med fördel kunna asfalteras och utrustas med hinder som gör det möjligt att träna trix 
med skateboard, kickbike eller BMX.

Förslagen i medborgarförslaget
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta, vid parkeringen 
på Älta IP.

Ärendet 
Att skejta, köra BMX eller kickbike är en fritidsaktivitet som är populär bland barn och 
ungdomar i alla åldrar. I Nacka finns idag en skejtpark på Nacka IP och en betongpark 
på Myrsjö IP. I Älta finns idag en skejtboardramp i den nya Hedvigslundsparken för 
skatebord, bmx och kickbikes men det saknas ytor för trix med rails, boxar och 
quarterpipes.

Älta IP har under de senaste åren genomgått en stor utveckling och på idrottsplatsen 
finns idag två bollplaner, en 11-spelsplan och en 7-spelsplan som upplåts till 
föreningslivet för träning. Utöver det finns en beach-volleybollplan, en parkourbana, en 
motorikbana, en basketplan samt ett utegym som alla är till för spontanidrott. Det 
senaste arbetet som genomfördes var att, på önskemål från Älta IF, göra om en entré till 
idrottsplatsen för att minska flödet av både cyklister och gångtrafikanter som genade 
över sjuspelarplanen utan hänsyn till pågående verksamhet.

Föreningsdialog
Älta IF har lämnat in en skrivelse där de uttrycker en motvilja till att anlägga en yta för 
skejt, kickbike och BMX på Älta IP. Föreningen oroar sig för att få in cyklar på IP-
området, att människor som ska in på området ska behöva kliva över liggande cyklar 

Fritidsnämnden
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samt anser att den tilltänka ytan och ytterligare yta på området istället ska beläggas med 
konstgräs för att möta fotbollssektionens ambitioner. Vidare skriver föreningen att Älta 
IF Fotboll växer i antal spelare tillsammans med hela kommunen och alla ytor som kan 
användas på idrottsplatsen därför bör tillgodose, i första hand, fotbollens behov. Vidare 
skriver föreningen att tillskapandet av möjlighet för ytterligare en aktivitet på en redan 
idag trångbodd arena, vars huvudsektion dessutom glädjande fortsätter att växa med 
stormsteg och ropar sig hesa efter ytterligare planyta, inte är icke försvarbar tanke för 
fotbollssektionens alla medlemmar.

Enhetens utredning och bedömning
Kultur- och fritidsenheten har identifierat en yta på Älta IP som idag är en grusad yta 
utan direkt funktion. Ytan skulle med fördel kunna asfalteras och utrustas med hinder 
som gör det möjligt att träna skejtboardtrix. Då grusytan i och med en asfaltering 
kommer att hårdgöras behövs en dialog med miljöenheten huruvida detta kommer att 
påverka dagvattnets avrinning på ytan och hur detta i så fall ska hanteras. Förutom att 
ytan asfalteras kommer ett staket mot 7-spelarplanen att sättas upp samt belysningen ses 
över och eventuellt förstärks via de befintliga belysningsmasterna. Oavsett om det blir 
en asfalteringen av en möjlig skejyta kommer huvudentrén att breddas samt en ny 
bredare väg in på området att möjliggöras, där det kommer att vara lättare att komma in 
både med barnvagn och med rullstol. Den nya gångvägen går längs med kortsidan av 11-
spelarplanen och inte förbi skejtytan.

Bild 1.

Kommunens fördelningsprinciper gör gällande att träningstider för fotbollsföreningar 
fördelas utifrån antal aktiva medlemmar och där tiderna fördelas på olika stora planer, 
beroende på medlemmarnas ålder. De yngsta spelarna fördelas tider på 5-spelarplaner 
och de äldsta på 11-spelarplaner. Älta IF Fotbollssektion blir främst tilldelade 
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träningstider i Älta och bedriver sin huvudsakliga verksamhet på Älta IP. Föreningen 
fördelas alla tider på 11-spelarplanen men fyller inte hela 7-spelarplanen på Älta IP. 
Utöver det fördelas föreningen 10 timmar på Stavsborgs 11-spelarplan samt på 
Kolarängens 5-spelarplan, som också ligger i Älta. Denna säsong fördelades de även 
tider på ytterligare en 5-spelarplan utanför Älta. På Älta IP och på Stavsborgs BP 
fördelas således även andra föreningar än Älta IF träningstider för att fylla upp planerna.

Kultur- och fritidsenheten noterar föreningens synpunkter och fotbollssektionens 
ambitioner men anser att en yta för skejt breddar utbudet av fritidsaktiviteter ytterligare 
på Älta IP och att det finns utrymme för både fotbollssektionen att växa och en yta för 
skejt. Fritidsnämnden har i sitt reglemente att verka för nya former och ny verksamhet 
samt bevaka behovet av anläggningar och byggnader för fritidsverksamhet. En yta som 
möjliggör för barn och unga att träna trix på skejtboard, kickbike eller BMX gör Älta IP 
till en idrottsplats med både ledarledd föreningsverksamhet och med stort utbud till 
spontanidrott.

Medborgaren föreslår en placering av en skatepark på befintlig parkering på Älta IP. 
Parkeringen används idag fullt ut, både av besökare till Älta IP och på sommartid även 
besökare till badplatsen. Att minska antalet parkeringsplatser är inte optimalt varför 
Kultur- och fritidsenheten istället föreslår fritidsnämnden att bevilja medborgarförslaget 
om att anlägga en yta för skejtboard på Älta IP enligt bild.1, där möjligheten till 
parkering inte påverkas. 

Förslagens ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut ryms inom fritidsnämndens beslutade budget.

Konsekvenser för barn
Förslag till beslut innebär att barn och unga får utökade möjligheter att utöva 
spontanidrott på Älta IP. 

Handlingar i ärendet
Bilaga 1 Skrivelse från Älta IF
Bilaga 2 Medborgarförslag den 21 januari

Anders Mebius Anna Kristiansson
Kultur- och fritidsdirektör Utvecklingsledare

Kultur- och fritidsenheten
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Medborgarförslag om skate park i Älta 
 
 
 

2021-01-19 
 

Hej! 

Jag heter xxxx  och bor i älta. Jag är 8 år och älskar att skejta, 
 

Det är min största passion. Jag har märkt att det inte finns skateparker  i älta. 
När jag ska skata så måste jag åka till Nacka c, eller tyresö. Det tycker jag inte är 
nödvändigt. 

Älta växer och det kommer fler ungdomar. Och fler ungdomar kommer att vilja 
skate som jag. 

Jag skriver till er för att jag möjligt vis har ett förslag också. Förslaget är att 
bygga en skate park i älta. 

Jag har till och med en plats som passar. Platsen där jag föreslår är vid 
parkeringen vid älta IP där dem brukar sälja julgranar. Jag lägger till en karta. 

Jag undrar om det finns planer på att bygga en skate park i älta? Om inte vad 
tycker ni om mitt förslag? Och plats? 

Svara gärna till:  

personuppgifter borttagna 

 

Med vänliga hälsningar 
 

NACKA KOrv'f MUN 
 

2021 -01- 2 1 
Dnr ........... ..... .............. ... 
Dpl ..... ....... .. ..... .. ........... . 
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Medborgarförslag - Park för skatebord, BMX och 
kickbike i Älta
Inkom den 26 maj 2020

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att anlägga en yta avsedd för skateboard, kickbikes och BMX 
på Älta IP enligt bild 1 i tjänsteskrivelsen.

Sammanfattning av ärendet
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta, antingen på Älta 
IP eller i Älta centrum. I Älta finns idag en skateboardramp i den nya 
Hedvigslundsparken men det saknas ytor för trix med rails, boxar och quarterpipes. 
Kultur- och fritidsenheten har identifierat en yta på Älta IP som idag är en grusad yta 
utan direkt funktion. Ytan skulle med fördel kunna asfalteras och utrustas med hinder 
som gör det möjligt att träna trix med skateboard, kickbike eller BMX. 

Förslagen i medborgarförslaget
Medborgaren föreslår kommunen att anlägga en park för skateboard, bmx och kickbikes 
i Älta. Medborgaren föreslår en placering av parken antingen på Älta IP eller i Älta 
centrum.

Ärendet 
Att skejta, köra BMX eller kickbike är en fritidsaktivitet som är populär bland barn och 
ungdomar i alla åldrar. I Nacka finns idag en skejtpark på Nacka IP och en betongpark 
på Myrsjö IP. I Älta finns idag en skejtboardramp i den nya Hedvigslundsparken för 
skatebord, bmx och kickbikes men det saknas ytor för trix med rails, boxar och 
quarterpipes.

Älta IP har under de senaste åren genomgått en stor utveckling och på idrottsplatsen 
finns idag två bollplaner, en 11-spelsplan och en 7-spelsplan som upplåts till 
föreningslivet för träning. Utöver det finns en beach-volleybollplan, en parkourbana, en 
motorikbana, en basketplan samt ett utegym som alla är till för spontanidrott. Det 
senaste arbetet som genomfördes var att, på önskemål från Älta IF, göra om en entré till 
idrottsplatsen för att minska flödet av både cyklister och gångtrafikanter som genade 
över sjuspelarplanen utan hänsyn till pågående verksamhet.

Fritidsnämnden 
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Föreningsdialog
Älta IF har lämnat in en skrivelse där de uttrycker en motvilja till att anlägga en yta för 
skejt, kickbike och BMX på Älta IP. Föreningen oroar sig för att få in cyklar på IP-
området, att människor som ska in på området ska behöva kliva över liggande cyklar 
samt anser att den tilltänka ytan och ytterligare yta på området istället ska beläggas med 
konstgräs för att möta fotbollssektionens ambitioner. Vidare skriver föreningen att Älta 
IF Fotboll växer i antal spelare tillsammans med hela kommunen och alla ytor som kan 
användas på idrottsplatsen därför bör tillgodose, i första hand, fotbollens behov. Vidare 
skriver föreningen att tillskapandet av möjlighet för ytterligare en aktivitet på en redan 
idag trångbodd arena, vars huvudsektion dessutom glädjande fortsätter att växa med 
stormsteg och ropar sig hesa efter ytterligare planyta, inte är icke försvarbar tanke för 
fotbollssektionens alla medlemmar.

Enhetens utredning och bedömning
Kultur- och fritidsenheten har identifierat en yta på Älta IP som idag är en grusad yta 
utan direkt funktion. Ytan skulle med fördel kunna asfalteras och utrustas med hinder 
som gör det möjligt att träna skejtboardtrix. Då grusytan i och med en asfaltering 
kommer att hårdgöras behövs en dialog med miljöenheten huruvida detta kommer att 
påverka dagvattnets avrinning på ytan och hur detta i så fall ska hanteras. Förutom att 
ytan asfalteras kommer ett staket mot 7-spelarplanen att sättas upp samt belysningen ses 
över och eventuellt förstärks via de befintliga belysningsmasterna. Oavsett om det blir 
en asfaltering av en möjlig skejyta kommer huvudentrén att breddas samt en ny bredare 
väg in på området att möjliggöras, där det kommer att vara lättare att komma in både 
med barnvagn och med rullstol. Den nya gångvägen går längs med kortsidan av 11-
spelarplanen och inte förbi skejtytan.

Bild 1.
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Kommunens fördelningsprinciper gör gällande att träningstider för fotbollsföreningar 
fördelas utifrån antal aktiva medlemmar och där tiderna fördelas på olika stora planer, 
beroende på medlemmarnas ålder. De yngsta spelarna fördelas tider på 5-spelarplaner 
och de äldsta på 11-spelarplaner. Älta IF Fotbollssektion blir främst tilldelade 
träningstider i Älta och bedriver sin huvudsakliga verksamhet på Älta IP. Föreningen 
fördelas alla tider på 11-spelarplanen men fyller inte hela 7-spelarplanen på Älta IP. 
Utöver det fördelas föreningen 10 timmar på Stavsborgs 11-spelarplan samt på 
Kolarängens 5-spelarplan, som också ligger i Älta. Denna säsong fördelades de även 
tider på ytterligare en 5-spelarplan utanför Älta. På Älta IP och på Stavsborgs BP 
fördelas således även andra föreningar än Älta IF träningstider för att fylla upp planerna.

Kultur- och fritidsenheten noterar föreningens synpunkter och fotbollssektionens 
ambitioner men anser att en yta för skejt breddar utbudet av fritidsaktiviteter ytterligare 
på Älta IP och att det finns utrymme för både fotbollssektionen att växa och en yta för 
skejt. Fritidsnämnden har i sitt reglemente att verka för nya former och ny verksamhet 
samt bevaka behovet av anläggningar och byggnader för fritidsverksamhet. En yta som 
möjliggör för barn och unga att träna trix på skejtboard, kickbike eller BMX gör Älta IP 
till en idrottsplats med både ledarledd föreningsverksamhet och med stort utbud till 
spontanidrott.

Medborgaren föreslår en placering av en skatepark antingen på Älta IP eller i centrum. 
Kultur- och fritidsenheten föreslår fritidsnämnden att bevilja medborgarförslaget om att 
anlägga en yta för skejtboard på Älta IP enligt bild 1, och därmed ytterligare utöka 
möjligheterna till spontanidrott på idrottsplatsen.

Förslagens ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut ryms inom fritidsnämndens beslutade budget.

Konsekvenser för barn
Förslag till beslut innebär att barn och unga får utökade möjligheter att utöva 
spontanidrott på Älta IP. 

Handlingar i ärendet
Bilaga 1. Skrivelse från Älta IF
Bilaga 2. Medborgarförslag den 26 maj 2020.

Anders Mebius Anna Kristiansson
Kultur- och fritidsdirektör Utvecklingsledare

Kultur- och fritidsenheten
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Nacka Kommun

2021-03-17

Älta IF Fotboll
Almvägen 2B
138 30 ÄLTA

Angående planerad skejt-/kickbikebana framför sjuspelarplanen på Älta IP

Älta IF Fotboll anser att en placering av skejt-/kickbikebana på föreslagen plats av kommunen inte är 
förankrad eller av prioriterat slag hos sektionen eller föreningen. Sektionen motsätter sig inte en skejt-
/kickbikebana men anser att placeringen enligt förslaget missgynnar en redan trångbodd fotbollssektion 
och att placeringen bör ske på annan plats i Älta. 

Många av de önskemål som sektionen lämnat och slagits för gällande Älta IP de senaste åren genom t.ex. 
anläggningsrådet, förslag som Nacka kommun haft en samsyn kring, innefattar i huvuddrag:

1) att hålla moped- och cykeltrafiken utanför idrottsplatsen

2) ytterligare planyta

3) uppfräschad huvudentré

Det har skett en klar förbättring avseende minskad moped- och cykeltrafik på idrottsplatsen men mer kan 
göras. Vi är mycket nöjda och tacksamma med det staket som byggdes runt sjuspelarplanen. Den 
störande men framförallt farliga cykel- och mopedtrafiken över planen har i stort upphört och de som 
passerar idrottsplatsen till fots korsar inte längre planen och stör därmed inte träningar eller matcher 
vilket ideligen inträffade tidigare. Våra ledare hamnade olyckligtvis ofta i konflikt med cyklister, 
mopedister och gångtrafikanter som visade liten hänsyn till pågående verksamhet, men det har nu tack 
vare staketet minskat dramatiskt. Sektionen önskar behålla rådande situation men önskar även anlägga 
uppställningsplats för mopeder och cykelställ utanför idrottsplatsen samt sätta upp förbudsskyltar mot 
fordonstrafik inom området. Det blir då mycket motsägelsefullt att enligt kommunens förslag uppmuntra 
till cyklar inom området återigen genom denna bana. 

Den föreslagna ytan är idag avställningsyta för femspelarmålen men skulle gynnsamt kunna användas som 
t.ex. uppvärmningsyta. Vi har tilltro till att Nacka kommun prioriterar det förslaget med den enorma 
planbrist som existerar i hela kommunen idag och som kommer att bli än värre då kommunens befolkning 
fortsätter att växa. Kommunen hävdar stundom att yta för att anlägga konstgräs inom kommunen saknas 
men vi föreslår att konstgräs anläggs på föreslagen yta, från sjuspelarplanen och framåt, och även mellan 
elva- och sjuspelarplanen. Konstgräs på dess två ytor skulle minska trycket på elva- och sjuspelarplanen 
och komma till glädje både för föreningsliv och spontanfotboll.  Älta IF Fotboll växer i antal spelare 
tillsammans med hela kommunen och alla ytor som kan användas på idrottsplatsen bör därför tillgodose, i 
första hand, fotbollens behov.  

Älta IF Fotboll anser att huvudentrén bör rustas upp och att en placering av skejt-/kickbikebanan i nära 
anslutning till den inte möjliggör sektions ambitioner. I det fallet skejtbanan anläggs enligt förslag kommer 
vi ha cyklar liggandes i nära anslutning till entrén vilket vi inte önskar. Vi önskar inte att publik, spelare, 
badgäster m.fl. ska behöva kliva över liggande cyklar utan ser att entrén ska göras öppen, inbjudande och 
lockande för den stora massan.

Sammanfattningsvis, medlemmar i Älta IF har engagerat sig i idrottsplatsens utveckling genom tiderna och 
tycker att utegym, parkour, motorik och det senaste tillskottet genom en basketplan har gjort Älta IP till 
en lockande och varierad arena för både unga och gamla. Att lägga en ytterligare och dessutom ung 
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aktivitet på en redan idag trångbodd arena, vars huvudsektion dessutom glädjande fortsätter att växa 
med stormsteg och ropar sig hesa efter ytterligare planyta, är för oss en icke försvarbar tanke för 
sektionens alla medlemmar. 

Det känns som att respekten och uppskattningen för den föreningsdrivna och till störst del ideella 
breddidrotten inte tillgodoses och tillmötesgås om ett medborgarförslag från tre personer räcker för att 
bortse från över tusen medlemmars behov. 

Sektionen motsätter sig således inte en skejt-/kickbikebana, som vi förstår skulle komma till glädje, utan 
anser endast att placeringen enligt förslaget missgynnar en redan trångbodd fotbollssektion. Sektionens 
förslag på område att anlägga banan är i anslutning till nya Stavsborgsskolan, där utrymme finns att växa i 
nära anslutning till både Älta ishall och Stavsborgs BP, eller i Hedvigslundsparken nära en redan idag 
befintlig ramp.  

Älta IF styrelse

Magnus Reinhed ordförande
Anette Hammarbäck vice ordförande samt fotboll
Alica Hatts Kassör
Mathias Bohlin Innebandy
Erica Berglund Gymnastik
Tess Hammarqvist Ishockey
Håkan Mattisson Konståkning
Stefan Näsman Handboll
Sonja von Lochow Basket
Niclas Johansson Skid&Motion
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tisdag 20200526 13:00 
Inkommande mail 

 
Till: registrator@nacka.se; 
Från: Personuppgift borttagen 
Skickat: 20200526:13:00 

 
Medborgarförslag till fritidsnämnden om en park för skateboard, bmx och 
kickbike i Älta 
Hej. 

 
Vill härmed ge ett Medborgarförslag till fritidsnämnden om en park för skateboard, bmx och 
kickbike i Älta. 
Det har på senare tid blivit mycket populärt bland barn, ungdomar och yngre vuxna att åka 
skateboard, bmx och kickbike. I våra närliggande kommuner så finns det parker avsedda för 
detta i tex Tyresö och Skarpnäck. Det finns även vid Nacka Forum, men den ligger avigt till för 
Ältabor. Dessa parker är mycket välanvända och om man besöker dem en solig kväll eller 
helgdag så är det många barn och unga som får underhållning, motion och nöje av parkerna. 

 
I nuläget finns det ingen sådan park i Älta och jag tror att det skulle vara ett mycket 
uppskattat tillskott för barn och ungdomar i Älta . Det skulle även ge våra äldre barn, 
ungdomar och yngre vuxna något vettigt att göra på fritiden där de även är fysiskt aktiva. De 
barn i Älta som är intresserade av dessa aktiviteter tar sig idag till tex Tyresö eller Skarpnäck, 
men det är en bit att åka och man förlorar mycket av spontan aktivitet i närområdet som finns 
att vinna med en park i närområdet. 

 
Förslag på placering: 
‐Älta IP är i dagsläget en naturlig samlingsplats för många barn och unga som 
sammankopplas med idrott och hälsa iom fotboll, badplats, parkour och utegymmet. Mellan 
parkourparken och utegymmet ligger i dagsläget någon form av hinderbana i trä och en 
basketplan. Detta är bra, men jag föreslår att de issf. byts ut då säkerheten på hinderbanan 
redan är undermålig pga träkonstruktion som är trasig både här och där. 
Basketplanen är toppen att den finns och det råder brist på detta utomhus, men det är illa 
placerad och bollarna hamnar konstant i vattnet om man missar korgen på ena sidan. 
‐Älta centrum har den fördelen att det är centralt och en naturlig samlingsplats med bla 
fritidsgården mm. 

 
För inspiration och ökad förståelse kan ni titta på Tyresö skatepark 135 där man kan åka 
skateboard, bmx och kickbike. vg se länk: h ps://www.tyreso.se/uppleva‐‐gora/idro shallar‐ 
lokaler‐och‐anlaggningar/skatepark.html 

 

Ytterligare en fördel med en park av detta slag är att livslängden är i princip för alltid eftersom 
de byggs av material som betong, asfalt, järn mm. 

 
Vänliga hälsningar en medborgare/ 
Personuppgift borttagen 
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TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/46

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Medborgarförslag - Skatepark Älta
inkom den 17 dec 2019

Förslag till beslut
Fritidsnämnden beslutar att anlägga en yta avsedd för skateboard, kickbikes och BMX 
på Älta IP enligt bild 1 i tjänsteskrivelsen.

Sammanfattning av ärendet
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta. I Älta finns idag 
en skateboardramp i den nya Hedvigslundsparken men det saknas ytor för trix med rails, 
boxar och quarterpipes. Kultur- och fritidsenheten har identifierat en yta på Älta IP som 
idag är en grusad yta utan direkt funktion. Ytan skulle med fördel kunna asfalteras och 
utrustas med hinder som gör det möjligt att träna trix med skateboard, kickbike eller 
BMX. 

Förslagen i medborgarförslaget
Medborgaren föreslår Nacka kommun att uppföra en skatepark i Älta. 

Ärendet 
Att skejta, köra BMX eller kickbike är en fritidsaktivitet som är populär bland barn och 
ungdomar i alla åldrar. I Nacka finns idag en skejtpark på Nacka IP och en betongpark 
på Myrsjö IP. I Älta finns idag en skejtboardramp i den nya Hedvigslundsparken för 
skatebord, bmx och kickbikes men det saknas ytor för trix med rails, boxar och 
quarterpipes.

Älta IP har under de senaste åren genomgått en stor utveckling och på idrottsplatsen 
finns idag två bollplaner, en 11-spelsplan och en 7-spelsplan som upplåts till 
föreningslivet för träning. Utöver det finns en beach-volleybollplan, en parkourbana, en 
motorikbana, en basketplan samt ett utegym som alla är till för spontanidrott. Det 
senaste arbetet som genomfördes var att, på önskemål från Älta IF, göra om en entré till 
idrottsplatsen för att minska flödet av både cyklister och gångtrafikanter som genade 
över sjuspelarplanen utan hänsyn till pågående verksamhet.

Föreningsdialog
Älta IF har lämnat in en skrivelse där de uttrycker en motvilja till att anlägga en yta för 
skejt, kickbike och BMX på Älta IP. Föreningen oroar sig för att få in cyklar på IP-
området, att människor som ska in på området ska behöva kliva över liggande cyklar 

Fritidsnämnden 
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samt anser att den tilltänka ytan och ytterligare yta på området istället ska beläggas med 
konstgräs för att möta fotbollssektionens ambitioner. Vidare skriver föreningen att Älta 
IF Fotboll växer i antal spelare tillsammans med hela kommunen och alla ytor som kan 
användas på idrottsplatsen därför bör tillgodose, i första hand, fotbollens behov. Vidare 
skriver föreningen att tillskapandet av möjlighet för ytterligare en aktivitet på en redan 
idag trångbodd arena, vars huvudsektion dessutom glädjande fortsätter att växa med 
stormsteg och ropar sig hesa efter ytterligare planyta, inte är icke försvarbar tanke för 
fotbollssektionens alla medlemmar.

Enhetens utredning och bedömning
Kultur- och fritidsenheten har identifierat en yta på Älta IP som idag är en grusad yta 
utan direkt funktion. Ytan skulle med fördel kunna asfalteras och utrustas med hinder 
som gör det möjligt att träna skejtboardtrix. Då grusytan i och med en asfaltering 
kommer att hårdgöras behövs en dialog med miljöenheten huruvida detta kommer att 
påverka dagvattnets avrinning på ytan och hur detta i så fall ska hanteras. Förutom att 
ytan asfalteras kommer ett staket mot 7-spelarplanen att sättas upp samt belysningen ses 
över och eventuellt förstärks via de befintliga belysningsmasterna. Oavsett om det blir 
en asfalteringen av en möjlig skejyta kommer huvudentrén att breddas samt en ny 
bredare väg in på området att möjliggöras, där det kommer att vara lättare att komma in 
både med barnvagn och med rullstol. Den nya gångvägen går längs med kortsidan av 11-
spelarplanen och inte förbi skejtytan.

Bild 1.

Kommunens fördelningsprinciper gör gällande att träningstider för fotbollsföreningar 
fördelas utifrån antal aktiva medlemmar och där tiderna fördelas på olika stora planer, 
beroende på medlemmarnas ålder. De yngsta spelarna fördelas tider på 5-spelarplaner 
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och de äldsta på 11-spelarplaner. Älta IF Fotbollssektion blir främst tilldelade 
träningstider i Älta och bedriver sin huvudsakliga verksamhet på Älta IP. Föreningen 
fördelas alla tider på 11-spelarplanen men fyller inte hela 7-spelarplanen på Älta IP. 
Utöver det fördelas föreningen 10 timmar på Stavsborgs 11-spelarplan samt på 
Kolarängens 5-spelarplan, som också ligger i Älta. Denna säsong fördelades de även 
tider på ytterligare en 5-spelarplan utanför Älta. På Älta IP och på Stavsborgs BP 
fördelas således även andra föreningar än Älta IF träningstider för att fylla upp planerna.

Kultur- och fritidsenheten noterar föreningens synpunkter och fotbollssektionens 
ambitioner men anser att en yta för skejt breddar utbudet av fritidsaktiviteter ytterligare 
på Älta IP och att det finns utrymme för både fotbollssektionen att växa och en yta för 
skejt. Fritidsnämnden har i sitt reglemente att verka för nya former och ny verksamhet 
samt bevaka behovet av anläggningar och byggnader för fritidsverksamhet. En yta som 
möjliggör för barn och unga att träna trix på skejtboard, kickbike eller BMX gör Älta IP 
till en idrottsplats med både ledarledd föreningsverksamhet och med stort utbud till 
spontanidrott.

Kultur- och fritidsenheten föreslår fritidsnämnden att bevilja medborgarförslaget om att 
anlägga en yta för skejtboard på Älta IP enligt bild 1, och därmed ytterligare utöka 
möjligheterna till spontanidrott på idrottsplatsen.

Förslagens ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut ryms inom fritidsnämndens beslutade budget.

Konsekvenser för barn
Förslag till beslut innebär att barn och unga får utökade möjligheter att utöva 
spontanidrott på Älta IP. 

Handlingar i ärendet
Bilaga 1. Skrivelse från Älta IF
Bilaga 2. Medborgarförslag den 17 december 2019

Anders Mebius Anna Kristiansson
Kultur- och fritidsdirektör Utvecklingsledare

Kultur- och fritidsenheten
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Nacka Kommun

2021-03-17

Älta IF Fotboll
Almvägen 2B
138 30 ÄLTA

Angående planerad skejt-/kickbikebana framför sjuspelarplanen på Älta IP

Älta IF Fotboll anser att en placering av skejt-/kickbikebana på föreslagen plats av kommunen inte är 
förankrad eller av prioriterat slag hos sektionen eller föreningen. Sektionen motsätter sig inte en skejt-
/kickbikebana men anser att placeringen enligt förslaget missgynnar en redan trångbodd fotbollssektion 
och att placeringen bör ske på annan plats i Älta. 

Många av de önskemål som sektionen lämnat och slagits för gällande Älta IP de senaste åren genom t.ex. 
anläggningsrådet, förslag som Nacka kommun haft en samsyn kring, innefattar i huvuddrag:

1) att hålla moped- och cykeltrafiken utanför idrottsplatsen

2) ytterligare planyta

3) uppfräschad huvudentré

Det har skett en klar förbättring avseende minskad moped- och cykeltrafik på idrottsplatsen men mer kan 
göras. Vi är mycket nöjda och tacksamma med det staket som byggdes runt sjuspelarplanen. Den 
störande men framförallt farliga cykel- och mopedtrafiken över planen har i stort upphört och de som 
passerar idrottsplatsen till fots korsar inte längre planen och stör därmed inte träningar eller matcher 
vilket ideligen inträffade tidigare. Våra ledare hamnade olyckligtvis ofta i konflikt med cyklister, 
mopedister och gångtrafikanter som visade liten hänsyn till pågående verksamhet, men det har nu tack 
vare staketet minskat dramatiskt. Sektionen önskar behålla rådande situation men önskar även anlägga 
uppställningsplats för mopeder och cykelställ utanför idrottsplatsen samt sätta upp förbudsskyltar mot 
fordonstrafik inom området. Det blir då mycket motsägelsefullt att enligt kommunens förslag uppmuntra 
till cyklar inom området återigen genom denna bana. 

Den föreslagna ytan är idag avställningsyta för femspelarmålen men skulle gynnsamt kunna användas som 
t.ex. uppvärmningsyta. Vi har tilltro till att Nacka kommun prioriterar det förslaget med den enorma 
planbrist som existerar i hela kommunen idag och som kommer att bli än värre då kommunens befolkning 
fortsätter att växa. Kommunen hävdar stundom att yta för att anlägga konstgräs inom kommunen saknas 
men vi föreslår att konstgräs anläggs på föreslagen yta, från sjuspelarplanen och framåt, och även mellan 
elva- och sjuspelarplanen. Konstgräs på dess två ytor skulle minska trycket på elva- och sjuspelarplanen 
och komma till glädje både för föreningsliv och spontanfotboll.  Älta IF Fotboll växer i antal spelare 
tillsammans med hela kommunen och alla ytor som kan användas på idrottsplatsen bör därför tillgodose, i 
första hand, fotbollens behov.  

Älta IF Fotboll anser att huvudentrén bör rustas upp och att en placering av skejt-/kickbikebanan i nära 
anslutning till den inte möjliggör sektions ambitioner. I det fallet skejtbanan anläggs enligt förslag kommer 
vi ha cyklar liggandes i nära anslutning till entrén vilket vi inte önskar. Vi önskar inte att publik, spelare, 
badgäster m.fl. ska behöva kliva över liggande cyklar utan ser att entrén ska göras öppen, inbjudande och 
lockande för den stora massan.

Sammanfattningsvis, medlemmar i Älta IF har engagerat sig i idrottsplatsens utveckling genom tiderna och 
tycker att utegym, parkour, motorik och det senaste tillskottet genom en basketplan har gjort Älta IP till 
en lockande och varierad arena för både unga och gamla. Att lägga en ytterligare och dessutom ung 
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aktivitet på en redan idag trångbodd arena, vars huvudsektion dessutom glädjande fortsätter att växa 
med stormsteg och ropar sig hesa efter ytterligare planyta, är för oss en icke försvarbar tanke för 
sektionens alla medlemmar. 

Det känns som att respekten och uppskattningen för den föreningsdrivna och till störst del ideella 
breddidrotten inte tillgodoses och tillmötesgås om ett medborgarförslag från tre personer räcker för att 
bortse från över tusen medlemmars behov. 

Sektionen motsätter sig således inte en skejt-/kickbikebana, som vi förstår skulle komma till glädje, utan 
anser endast att placeringen enligt förslaget missgynnar en redan trångbodd fotbollssektion. Sektionens 
förslag på område att anlägga banan är i anslutning till nya Stavsborgsskolan, där utrymme finns att växa i 
nära anslutning till både Älta ishall och Stavsborgs BP, eller i Hedvigslundsparken nära en redan idag 
befintlig ramp.  

Älta IF styrelse

Magnus Reinhed ordförande
Anette Hammarbäck vice ordförande samt fotboll
Alica Hatts Kassör
Mathias Bohlin Innebandy
Erica Berglund Gymnastik
Tess Hammarqvist Ishockey
Håkan Mattisson Konståkning
Stefan Näsman Handboll
Sonja von Lochow Basket
Niclas Johansson Skid&Motion
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Från: personuppgift borttagen 
Datum: 17 december 2019 18:55:57 CET 
Till: Mebius Anders <anders.mebius@nacka.se> 
Ämne: Medborgarförslag skatepark älta 

 
Hej Anders! 

 
Jag skulle vilja ha en skatepark i Älta. När man som boende i Älta ska åka skateboard, kickbike, bmx 
etc så finns det ingenstans nära man kan vara. Det är väldigt många som åker från älta hela vägen till 
Nacka, tyresö, skarpnäck etc. bara för att få åka lite skateboard. Skateboard är inte bara en hobby 
eller sport, det är en livsstil. Ett förslag på plats till parken kan vara på gräsplanen bakom Älta ishall, 
bredvid hundrastgården. Ett annat ställe skulle kunna vara vid solparken, Evalundsvägen, bakom 
radhusen. Om ingen av ovan nämnda platser fungerar så finns det en liten asfaltsplätt mellan 
parkourparken och motorikbanan vid Älta IP. På den ytan skulle man få plats med några rails/boxar 
och en quarterpipe. Där finns även redan belysning. Det är en liten kostnad för er men det skulle vara 
en stor glädje för oss. 

 
 
 
 
 
 

Quarterpipe 
 
 
 
 
 

Box 
 
 
 
 
 
 

Rail 
 

MVH  
personuppgift borttagen 
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TJÄNSTESKRIVELSE
Dnr FRN 2020/32

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167

Medborgarförslag Boulebana och grillplats på Älta IP
Inkom den 14 februari 2020

Förslag till beslut
1. Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget om att anlägga en boulebana på Älta 

IP.
2. Fritidsnämnden avslår medborgarförslaget om att anlägga grillplats på Älta IP då 

utrymmet i området är begränsat och att möjligheten att anlägga grillplats i Älta 
ses över av Natur- och trafiknämnden. 

Sammanfattning av ärendet
Medborgaren föreslår, i syfte att locka en äldre generation till Älta IP, kommunen att 
anlägga en boulebana med tillhörande grill/picknickplats på Älta IP.

Då Älta IP har begränsat med utrymme samt att möjligheten att anlägga grillplats i Älta 
ses över av Natur- och trafiknämnden anser Kultur- och fritidsenheten att förslaget om 
grillplats på Älta IP ska avslås. Det kommer framöver att anläggas boulebanor i Älta 
centrum, men Kultur- och fritidsenheten föreslår att ytterligare en boulebana ska 
anläggas på Älta IP.

Förslagen i medborgarförslaget
Medborgaren föreslår kommunen att anlägga en boulebana med tillhörande 
grill/picknickplats på Älta IP i syfte att attrahera den äldre generationen.

Tidigare beslut
Fritidsnämnden har tidigare gett Kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att utreda 
möjligheten att anlägga en eller två boulebanor på idrottsmark på Älta IP, §23 2019-03-
13.

Enhetens utredning och bedömning
Älta IP har under de senaste åren genomgått stor upprustning, ett utegym, en 
parkourbana, en motorikbana och en basketplan har tillskapats. Även den mindre 
bollplanen, en 7-spelarplan, har fått konstgräs samt en ny grind- och staketlösning för att 
förhindra passage rakt över planen. Nya cykelställ kommer att placeras ut, staketet på 
långsidan av 11-spelarplanen kommer att höjas upp samt nya skyltar och en 
uppfräschning av huvudentrén kommer att genomföras under 2021. 

Fritidsnämnden
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Fritidsnämnden ansvarar för att det ska finnas ett brett och varierat utbud av 
fritidsaktiviteter i kommunen och nämndens prioriterade målgrupp är barn och unga. 
Fritidsnämnden har även ansvar för folkhälsofrågor. På Älta IP finns idag både 
möjlighet till spontanidrott och organiserad verksamhet på bokningsbara ytor. Älta IF är 
den största föreningen i området med nio olika sektioner, varav sju bedriver verksamhet 
för barn och unga. Fritidsnämnden har beslutat att ytterligare möjliggöra för aktiviteter 
på platsen genom att mäta upp och märka ut start och mål för 60 och 100 meter på den 
befintliga gångbanan.

Boulebanor och grill/picknickplatser är traditionellt inte anläggningar som 
fritidsnämnden anlägger och sköter om utan har legat under Natur- och trafiknämndens 
ansvarsområde. Natur- och trafiknämnden ser också över möjligheten att anlägga en 
grillplats i Älta i takt med att området utvecklas. I det stadsbyggnadsprojekt som pågår 
för att utveckla Älta centrum planeras det i framtiden för en boulebana.

Då Älta IP har begränsat med utrymme samt att möjligheten att anlägga grillplats i Älta 
ses över av Natur- och trafiknämnden anser Kultur- och fritidsenheten att förslaget om 
grillplats på Älta IP ska avslås. Det kommer framöver att anläggas boulebanor i Älta 
centrum, men Kultur- och fritidsenheten föreslår att ytterligare en boulebana ska 
anläggas på Älta IP. Tre förslag på placering av en boulebana, med måtten 4 x 15 meter, 
visas nedan men exakt placering behöver utredas vidare.

Förslagens ekonomiska konsekvenser
Förslag till beslut innebär att fritidsnämnden får en utökad hyreskostnad samt utökad 
driftskostnad för Älta IP, men bedömningen är att detta ryms inom beslutad budgetram.

Konsekvenser för barn
Medborgarförslaget var ställt i syfte att locka den äldre generationen till Älta IP. Förslag 
till beslut innebär att barn och unga inte får möjlighet till grillning på Älta IP men 
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däremot innebär förslag till beslut att barn och unga får ytterligare en möjlighet till 
spontanidrott inom området, i form av boule. 

Handlingar i ärendet
Medborgarförslag 2020-02-14

Anders Mebius Anna Kristiansson
Kultur- och fritidsdirektör Utvecklingsledare
 Kultur- och fritidsenheten
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fredag 20200214 08:41 
Inkommande mail 

 
Till: registrator@nacka.se; 
Från: personuppgift borttagen 
Skickat: 20200214:08:41 

 
Medborgarförslag om Boulebana och grillplats Älta IP 
Hej 

 
Älta IP är idag en samlingsplats för många som bor i Älta och det naturliga navet när det gäller 
idrott. Idag är det framförallt yngre som lockas hit och det vore trevligt med något även för den 
äldre generationen som kanske inte naturligt hänger i parkourparken eller spelar fotboll. Därför 
vore det trevligt med en boulebana med tillhörande grill/picknickplats. Ett lämpligt ställe är på 
gräsytan mellan tennishallen och ältasjön. 

 
Med vänlig hälsning  
personuppgift borttagen 

General Information 
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Politikerinitiativ 

Uppföljning av frågan om lokalisering av idrottsytor inom Nacka kommun. 

Det är brist på idrottsytor i Nacka och hittills har nämnden inte tillräcklig insyn i hur det går 
med arbetet om lokalisering och förslag på nytillkommande ytor.  Enligt den senaste 
kapacitetsutredning framröstad av majoriteten med reservation från oppositionen så har 
ansvaret över lokalisering enligt majoriteten delegerats till tjänstemännen. Arbetet med 
lokalisering av idrottsytor bör enligt Socialdemokraterna göras till nämnden inför varje 
sammanträde. 

Yrkar att en uppdatering inför varje sammanträde i Fritidsnämnden görs om arbetet med 
lokalisering av idrottsytor 

Yrkar att, avseende lokalisering av idrottsytor, Fritidsnämnden uppdateras och att, när 
frågan är aktuell, beredning och förslag till ev. beslut sker vid varje sammanträde.

Ella Tegsten 2 vice Ordförande Fritidsnämnden (S)
Lennart Hävrén ledamot Fritidsnämnden (S) 
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Politikerinitiativ till Fritidsnämnden om utredning av fotbollsplaner

Nackalistan har i samarbete med Rädda Nackaidrotten gett samhällsplaneraren Henrik Aldén i 
uppdrag att utreda behovet av fotbollsplaner i Nacka och att analysera behovet av fotbollsplaner i 
i dagsläget och att undersöka behovet av nya fotbollsplaner i framtiden. 

Det totala behovet av fotbollsplaner i dagsläget är 8 fullstora 11-spelarplaner. Störst är behovet i 
Norra Boo där det behövs ca 2,5 fullstora 11-spelarplaner, ett behov som kvarstår år 2040.  

I framtiden är det totala behovet 15 fullstora 11-spelarplaner. Den totala befolkningsökningen av 
personer 7–20 år i Nacka är ca 8 000 personer fram till år 2040. På Västra Sicklaön sker 60% av 
den totala befolkningsökningen, vilket är en ökning med nästan 5 000 barn och ungdomar. Den 
koncentrerade befolkningsökningen skapar ett lokalt behov av ca 6,5 fullstora 11-spelarplaner på 
Västra Sicklaön.  I rapporten dras därför slutsatsen att framtida fotbollsplaner bör lokaliseras till 
Västra Sicklaön samt till norra Boo.

Med stöd av utredningen föreslår Nackalistan Fritidsnämnden besluta att utreda:

o Utveckla 7-spelarplanen vid Orminge skola till en 11-spelarplan
o Utveckla någon eller några av 5-spelarplanerna i Centrala parken i Orminge till 7-

spelarplaner med konstgräs.
o Utveckla en plan intill befintlig 11-spelarplan på Myrsjö IP
o Utveckla ytterligare en plan intill planerad 11-seplarplan vid Porsmossen.
o Utveckla 5-spelarplanen vid Sågtorpsskolan till en 11-spelarplan alternativt en 7-

spelarplan
o Utveckla befintlig plan vid Idunskolan till en 11-spelarplan
o Utveckla befintlig plan vid Tollare fhsk till en 11-spelarplan med konstgräs som 

kan användas av närliggande skolor och fotbollsklubbar 
o Utveckla någon av planerna i området Henrikskalsberget till Kvarnholmen till en 

11- spelarplan (t.ex. på pontoner) samt befintliga, planerade och möjliga 5-
spelarplaner i området till 7-spelarplaner.  

o Utveckla 5-spelarplanen i Jarlaberg till en 7-spelarplan.
o Utveckla en 11-alternivt 7-spelarplan där Nacka brukshundsklubb håller till. 

Nacka 2021-01-22                                          Bosse Ståldal, Nackalistan
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